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SEDEŽNE GARNITURE
ZA VSE PROSTORE
Sedežna garnitura je najpomembnejše pohištvo povprečne dnevne sobe, saj jo vsi 
veliko uporabljajo: ko družinski člani počivajo, berejo, gledajo televizijo ali sprejemajo 
goste. Njena kakovost je zelo pomembna za udobno sedenje; kjer pa se udobno sedi, 
se sedi dolgo in z veseljem. Poleg tega kakovost sedežev pomeni dober dizajn in boljši 
videz prostora. V majhnih stanovanjih je navadno dovolj prostora za postavitev velikih 
sedežnih garnitur, posebej če naj bi omogočile tudi rezervno ležišče za goste. Včasih 
torej potrebujemo majhno sedežno garnituro, ki bi bila večnamenska in bi se čimbolj 
prilagodila skromnemu prostoru. Tudi če imate veliko stanovanje, boste želeli v dnevni 
sobi prostor za sedežno garnituro izkoristiti čimbolje.
Proizvodni program sedežnih garnitur sestavlja preko štirideset v osnovi različnih 
garnitur, katere si lahko kupec oblikuje sam v zaključeno celoto, ki ustreza njegovemu 
bivalnemu okolju. Med seboj se razlikujejo predvsem po dizajnu, udobnosti, 
kompatibilnosti, funkcionalnosti in po vgrajenih materialih v sedežne blazine, ki nudijo 
bolj ali manj zdravo in udobno sedenje.

OZNAKE IZDELAVE
Vsaka sedeina garnitura in leiiiče Nove opreme je označena s posebnim znakom. Če 
ga znamo »prebrati« .borno takoj vedeli, kako je izdelana.
Posamezne oznake vam predstavljamo in prilagamo opis vsake.

»Super one«
Pri garniturah s to oznako 
tvori osrednji del sedežne 
blazine poliuretanska pena, 
katere gostota znaša med 30 
in 40 kg/m3, odvisno od tipa 
posamezne garniture.
Zaradi razmeroma visoke specifične 
gostote materiala so ti sedeži srednje trdi. 
Med garniture s to oznako sodi tudi 
sodobno oblikovana garnitura SEBATA.

»Super spot«
Ta oznaka pomeni garniture, 
katerih sedežna blazina je 
sestavljena iz dveh različnih 
plasti poliuretanske pene.
Spodnja nosilna plast je iz 
pene visoke gostote in zato trše. v katero 
so točkovno nameščene vzmeti.
Preko nje je položena gornja plast iz t.i. 
komfort pene. nekoliko mehkejše in izredno 
elastične. Ena izmed tako izdelanih 
garnitur Nove opreme je EPOMA.

»Super fantastic«
Jedro sedežne blazine pri teh
garniturah tvori t.i. bonell ______
vzmetenje, v katerem je MtlUdMB 
povezanih veliko število vzmeti 
manjšega premera.
Ker so vzmeti ‘posejane’ razmeroma na 
gosto, se obremenitev blazine porazdeli med 
več vzmeti hkrati. Na spodnjo in zgornjo stran 
vzmetenja je položena nosilna elastična plast 
*termofilca‘ s plastično juto. Zgoraj in okrog 
po obodu vzmetenja je nalepljena 
poliuretanska pena. ki daje sedežu končno 
obliko.
Med posamezne vrste vzmeti so vstavljeni 
še dodatni trakovi pene v funkciji zvočnega 
izolatorja, ki pa dajejo sedežu tudi večjo 
kompaktnost in mu zagotavljajo daljšo 
življensko dobo

»Super prima«
Jedro sedežne blazine pri 
garniturah s to oznako 
predstavlja bonell vzmetenje 
(enako vzmetenje boste našli 
tudi pri vzmetnici Euroqual).
Na vzmetenje je položena nosilna plast iz 
t.i. termofilca, lahko tudi lateksiranega 
kokosa ali drugega materiala.
Čez nosilno plast je položena plošča iz 
poliuretanske pene. Nosilna plast 
preprečuje, da bi se vzmetenje zajedlo v 
gornjo plast pene: ker so tu uporabljene 
vzmeti večjih premerov, je vgrajena nosilna 
plast precej trda. Oznako ‘ super prima* 
noti med orugim garnitura OV-1.
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PREPIH Karikirano

DDV V PRAKSI

V starem veku so uvedli navado pozdravljanja z iztegnjeno dlanjo. Menda zaradi tega, daje sovražno 
razpoloženi izpustil orožje iz rok, saj se nikoli ni vedelo, kdaj ga bo uporabil. Orožje so nosili s seboj 
bogati, reveži so nastavljali dlani za dobivanje darov.
Srednji vek je darovanje revežem skušal izvajati organizirano, na določene dneve in na posvečenih 
krajih, da seje vedelo, kdo daje in komu. Novi vek pa je glede darovanja tako pisan, da bi znanstve
niki težko našli skupno značilnost. Revežev je toliko, da jih je težko prešteti, vzrokov za stiske vseh 
vrst pa še več.
Ljudje se na stiske soljudi zelo različno odzivajo. Nekateri se na iztegnjeno dlan ozrejo s sočutjem in 
položijo nanjo, kolikor zmorejo, drugi se obrnejo ali odidejo na drugo stran ulice.
Večina darovalcev je zadovoljna že s tem, da prispevek odda in se vključi v reševanje težav soljudi. 
Nekateri želijo dar oddati osebno, da vedo, če je obdarovani vsaj hvaležen.
Zadnje čase pa je postala moderna oblika darovanja v obliki iztožene odškodnine. Kdor misli, da je 
bil javno obrekovan in ima dovolj dokazov za storjeno dejanje, toži storilca za visoko odškodnino. Če 
javno izjavi, da bo odškodnino dal v dobrodelne namene, bo sodišče njegov namen podprlo s pozi
tivnim sklepom. Demokracijo nekateri res zlorabljajo in povedo vse, kar jim pride na misel. Če so ob 
resnicah tudi laži, ki povzročajo duševne bolečine, pa so tožbe za odškodnine v dobrodelne namene 
vendarle dobrodošle.
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V ospredju PREPIH

KOROŠKA TRGOVINA JUTRI

Prihod Mercatorja in 
združevanje koroške trgovine

V trgovini na Koroškem že dolgo ni bilo čutiti takšnega 
adrenalina kot v času pred dopustom, ko je Mercator, 
največje slovenska trgovsko podjetje, najavilo prihod na 
Koroško: v Slovenj Gradcu bo Mercator v letu dni postavil 
sodoben hipermarket z okoli 5500 kvadratnimi metri 
površin, na Ravnah pa nekoliko manjšega z okoli 2500 
kvadratnimi metri površin. Mercatorju, ki vehementno 
kupuje najrazličnejše trgovske firme po Sloveniji, pa so 
se po svoje postavila po robu tri koroška trgovska pod
jetja, ki so se združila v Koroško trgovino d.d. in bodo v 
Slovenj Gradcu, skorajda Mercatroju pred nosom, 
postavila novo trgovino. Kaj se dogaja in kam vse to 
pelje?

Mercator je tu
Zoran Jankovič, predsednik uprave Poslovnega sistema Mercator, in župan 
Mestne občine Slovenj Gradec Janez Komljanec, sta julija podpisala pismo 
o nameri za gradnjo Mercator Centra Slovenj Gradec.
Mercator Center Slovenj Gradec bo imel v eni etaži okoli 5500 kvadratnih 
metrov pokritih površin, gradil pa bo kajpak Kograd IGEM. Osrednji pro
stor bo Mercatorjev hipermarket s površino okoli 2600 kvadratnih metrov 
in v njem bo več prodajnih programov. Največ trgovskih površin bo 
namenjenih prodajnemu programu živil (peka kruha in peciva bo potekala v 
samem hiperamarketu). V tej trgovini bo tudi program neživilskih izdelkov, 
namenjenih za potrebe gospodinjstva. Celovitost ponudbe pa namerava Mer
cator zaokrožiti s specializiranimi prodajalnami, to je z verigo tekstilnih 
trgovin Mediana, trgovino s športno opremo, pohištvom, verigo tehničnih 
trgovin Trgoavto, dnevni bar Santana, cvetličarno in podobno.
V tem centru pa načrtujejo še druge programe, od pošte, lekarne, banke, do 
frizerskega salona in drugih trgovin, za kar bo Mercator oddajal prostor v 
najem. Vrednost naložbe v Slovenj Gradcu je skoraj poldrugo milijardo 
tolarjev.
V letošnjem letu pa bo družba SGP Kograd IGEM pričela graditi velik 
poslovni center z 2500 kvadratnimi metri trgovskih površin tudi na Ravnah, 
na zemljišču nekdanjega ravenskega Gradisa (to podjetje z nepremičninami 
in seveda dolgovi je kupil IGEM), kjer bo investitor prav tako Mercator. 
Lokacijsko dovoljenje za Ravne je že bilo izdano (Gradis seje namreč dogo
varjal z multinacionalko Spar) in IGEM na Ravnah lahko že jutri prične z 
gradnjo, torej prej kot v Slovenj Gradcu.
Nekaj časa je že znano, da bo na področju med obvoznico, reko Mislinjo, 
Ronkovo cesto in industrijsko cono v Slovenj Gradcu nastal sodoben trgov
ski center. Mestna občina in IGEM sta se že nekaj časa dogovarjala z Mer
catorjem kot potencialnim investitorjem in ko se je izvedelo za te pogovore, 
se je za to lokacijo zbudilo zanimanje tudi med drugimi velikimi sloven
skimi in tujimi trgovskimi podjetji.
Predpogoj za gradnjo je sprememba prostorsko ureditvenih pogojev in svet-

Župan Mestne občine Slovenj Gradec in direktor Mercatorja sta pod
pisala pismo o nameri za gradnjo hipermarketa v Slovenj Gradcu

niki mestne občine so na zadnji seji pred počitnicami sprejeli osnutek odloka 
o prostorsko ureditvenih pogojih in v občini Slovenj Gradec predvidevajo, 
da bi ga do konca septembra lahko tudi sprejeli.
Prostorsko ureditveni pogoji predvidevajo, da bi na to področje mesta name
nili za trgovsko dejavnost, šport in rekreacijo. V posebnih določbah je pred
videno, da bi lahko bil trgovski objekt osnih dimenzij 90x60 metrov, abso
lutna višina do vrha venca osnovnega objekta pa ne sme presegati 6,5 
metrov. Od zunanjega roba Ronkove ceste bi bil oddaljen 32 metrov, od 
glavne ceste Gl pa najmanj 30 metrov. Prostorski pogoji določajo, da mora 
investitor zagotoviti najmanj 200 parkirnih mest za obiskovalce in 70 za 
uslužbence.
Janez Komljanec, župan mestne občine Slovenj Gradec, takole komentira: 
"V strukturi gospodarstva v Mestni občini Slovenj Gradec trgovina pada. Na 
eni strani gotovo zaradi tega, ker je bil v zadnjih letih velik porast industrije, 
na drugi strani pa razne analize kažejo, da Korošci veliko kupujejo izven 
regije, predvsem v velikih nakupovalnih centrih, ki imajo veliko paleto 
ponudbe in nižje cene. Tega na Koroškem nimamo in v našem prostorskem 
planu smo za to dejavnost opredelili omenjeno področje. Za velika trgovska 
podjetja doslej Koroška ni bila toliko zanimiva, vse pa kaže, daje zdaj prišel 
čas, ko se trgovci zanimajo tudi za naš konec.”
V Mestni občini Slovenj Gradec so se že pred časom dogovorili, da pri tistih 
investicijah, kjer ima občina nekaj možnosti pri odločanju oziroma 
postavljanju izhodiščnih pogojev, poskušajo dajati prednost domačim 
izvajalcem, seveda pod tržnimi pogoji. Od 1. julija dalje je ena od družb 
podjetja IGEM tudi v občini Slovenj Gradec in zato je njihov interes še 
toliko večji. Mimogrede, tod je še kakšnih 20 tisoč kvadratnih metrov 
zemljišča in prostorsko ureditveni pogoji predvidevajo v nadaljevanju 
izgradnjo rekreacijskega območja. Gre za pokriti bazen z vsemi 
spremljajočimi objekti, kot so savna, fitnes in drugo ter olimpijski bazen na 
prostem. V občini Slovenj Gradec resno razmišljajo, da bi za gradnjo tega 
rekreacijskega kompleksa v prihodnjih letih razpisali tudi referendum za 
samoprispevek.
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PREPIH V ospredju
Od ideje do realizacije Komentiramo

Prav napovedani prihod konkurence od drugod je povezal tri trgovske 
družbe v koroški regiji. Kupna moč koroškega prebivalstva je precej nizka 
in vsak prihod novega trgovca pomeni le dodatno drobitev obstoječe kupne 
moči, zato se Oskrba Dravograd, Ponudba Radlje in Žila Slovenj Gradec 
tudi z združitvijo pripravljajo na prihod konkurence.
Ideja o združevanju koroške trgovine je prisotna že nekaj let, v zadnjem letu 
pa so potekala dogovarjanja o združitvi petih koroških trgovskih podjetij. 
Soglasje o povezovanju so dosegle Oskrba Dravograd, Ponudba Radlje in 
Žila Slovenj Gradec, medtem ko sta Jamnica Prevalje in Korotan Ravne od 
prvotne namere odstopili.
Na skupščinah omenjenih treh podjetij so sprejeli sklepe o spojitvah podjetij 
v novo družbo, ki bo nosila ime Koroška trgovina d. d. (prvotno so načrto
vali ime Koroška trgovinska družba d. d.), ki bo imela sedež v Radljah ob 
Dravi. Radeljska Ponudba namreč ima v tej novi družbi tudi največji delež, 
to je 56,6 odstotka, Oskrba nekaj več kot 30 odstotkov, ostalo pa Žila Slo
venj Gradec.
Vinko Poderžan, direktor Oskrbe Dravograd, se zaveda, da so se odločili za 
zelo zahtevno pot.
"Po našem prepričanju pa tudi za pravo pot. Kapital bomo vložili v razvoj, 
namesto da bi se med sabo kupovali. Res pa je bila ta spojitev zelo zahtevna 
in je bilo potrebno veliko strpnosti in pripravljenosti. Veseli smo, da so to 
podprli tudi vsi institucionalni lastniki vseh treh podjetij," pravi Poderžan. 
Nova družba Koroška trgovina d. d., ki v letošnjem letu načrtuje realizacijo 
osem milijard tolarjev, ima 61 maloprodajnih mest (trgovin in gostinskih 
lokalov), več kot 7000 kvadratnih metrov veleprodajnih skladišč na dveh 
lokacijah v Slovenj Gradcu, lastni avtopark in skupno okoli 350 zaposlenih. 
"Z združevanjem pričakujemo več učinkov: uskladili bomo poslovno poli
tiko in nabavo, znižali stroške in tako lahko več sredstev namenili za nove 
investicije, zaposlenim pa bomo lahko zagotovili večjo socialno varnost. 
Mimogrede, odpuščanja delavcev ne bo. In kar je najpomembnejše, našim 
potrošnikom bomo zagotovili boljšo založenost trgovin," dodaja Poderžan, 
za povezovanje v Koroško trgovino d.d. pa obstaja zanimanje tudi s strani 
nekateri drugih podjetij.
Ponudba Radlje je stopila v novo trgovsko podjetje z največjim dobičkom: v 
lanskem letu so ga ustvarili za dobrih 31 milijonov tolarjev, iz minulih let pa 
je bilo še nerazporejenega dobička za dobrih 54 milijonov SIT. Jože Pla
ninšič, direktor Ponudbe Radlje, je prepričan, da bi lahko v njihovem 
podjetju še nekaj leta ohranjali dobre poslovne rezultate, vendar globaliza
cija zahteva novo miselnost.
Planinšič pravi, da bo Koroška trgovina d. d. sposobna ponuditi potrošnikom 
vse, kar potrebujejo, saj ponujajo vse blagovne znamke, združeni in pove
zani pa bodo gotovo lahko ponudili več kot doslej. Ob prihajajoči konku
renci, ki prihaja na Koroško, pa je Planinšič omenil židovski pregovor, 
češ,nočemo imeti trgovine tam, kjer ni konkurence, saj tam ne moremo 
pokazati, da smo boljši.
Optimizem nove družbe pa so podkrepili tudi z napovedjo, da bodo na Celj
ski cesti v Slovenj Gradcu, kjer ima danes Oskrba Dravograd skladišče, v 
kratkem pričeli z gradnjo novih trgovskih prostorov. Teh bo skupaj okoli 
1500 kvadratnih metrov, od tega bo 1000 kvadrantih metrov namenjenih pro
daji živil, ostalo pa neživilskemu blagu.
V Koroško trgovino d. d. se je povezala tudi Žila Slovenj Gradec, ki je imela 
edina od tega koroškega trojčka v zadnjih letih precej težav. Tudi v lanskem 
poslovnem letu so imeli izgubo, ki pa jo bodo po zagotovilih vodstva v 
letošnjem letu sami odpravili. Albin Naglič, direktor družbe Žila Slovenj 
Gradec, pa pravi, da ne soglaša z oceno, ki pogosto prihaja iz mestne občine 
Slovenj Gradec, češ da je trgovska ponudba v tej občini slaba. Prepričan je, 
da je konkurenca na področju trgovine prav v Slovenj Gradcu največja.
Za težave v Žili pa je omenil nekaj objektivnih vzrokov: še leta 1990 so 
imeli 20 trgovin in 125 zaposlenih, zaradi denacionalizacije so v treh letih 
ostali pri 14. poslovalnicah in danes zaposlujejo 77 delavcev. Dodaten uda
rec njihovi družbi pa je po Nagličevih besedah povzročila tudi sprememba 
prometnega režima v mestnem jedru. Direktor Žile tudi pravi, da v mestni 
občini Slovenj Gradec niso imeli podpore in da jim je ta z raznimi ukrepi 
samo še slabšala položaj.

(mp)

BILO
JE

POLETJE...
Piše: Edi Prošt, 
novinar Radia Slovenija

... in minilo prehitro! Tisti teden pred turističnim v Črni, ko je kot 
običajno polarni zrak iztisnil toplega in so v Koprivni pognali jurčki, 
ga je bilo konec. Tako, temperaturno, do jesenskih kolotekov je bilo 
takrat seveda še daleč. Ostalo pa je poletje mnogim v srcih. Kot 
vsako doslej, žal tokrat tudi že s statistično dokazano grenkobo 
tretjine Slovencev, ki niso zmogli na dopust. Nekaterim je zato 
svežina s severa prinesla olajšanje, drugim nostalgijo po prihodnjih 
poletjih.
Poleg mrka, ki je zatemnil sonce vsem, je zato marsikatera duša 
ostala v senci tudi po tisti mrčni sredi. In poletje tudi, saj ga ni, še 
zlasti za Korošce, poletja brez moija, vonja po halogenih v zraku in 
zagorelosti, ki jo lahko dobiš samo južno od Trsta. Socialna diferen
ciacija - se še kdo spomni popularnosti tega socialističnega pojmov
nega izuma? - je tako vidna tudi že po barvi kože. In povsem 
nevljudno postaja spraševati "odkod ti barva?", saj se ve, da gre za 
razlikovanost po materialni plati, z ničemer povezano z rasnimi 
predsodki... ali članstvom v sindikatu (kateremkoliže).
Nekateri najbolj "rdeči" so tako po tem poletju še bolj "črni", kot so 
bili po dopustu pred desetimi leti, brezbarvnost pa je tako že nekaj 
časa rezultatsko bolj stvar naključja, sreče, stranke, v kateri nisi, in 
drugih vesoljskih okoliščin. Barva po tem poletju je zato lahko v 
vseh mogočih niansah. Od brezbarvne do črne.
Po tem poletju postaja tudi jasno, da se od industrij na Koroškem 
najbolj črno piše še vedno lesnopredelovalni. Vse kaže, da se bo 
Korošcem vendarle posrečilo zapraviti vse prednosti, ki jih imamo 
zaradi silnih lesnih zalog, in spraviti na boben, ali pa iz svojih rok, 
še tisto bore malo, kar je od silnih ambicij - nekatere so bile že kar 
uresničene - ostalo. Rakom žvižgajo vse po vrsti pohištvene tovarne, 
razen ene še vse žage... Iverka je strogo ekonomsko sicer rešena, a ji 
pod nogami gori ekologija. Po dolinah pa se že šušlja, ali bo TSP v 
Radljah (potem pa še vsi drugi) jeseni že gorenjski, notranjski, 
dolenjski...
Odveč je pri tem jamrati, da bodo trgovci z lesom ostali pri koritu, 
ker so pač njim ostali novci in tržišča, dejstvo je, da Lesno jemlje 
hudič že dolgo in pred javnostjo, in da tudi sedaj ni videti, da bo 
Koroški ostalo kaj prida. Novi "prvi" v Lesni namreč pravi, daje 
mogoče govoriti o prodaji šele, ko bodo podjetja "čista"... Ali z dru
gimi besedami: šele, ko bo zamašena luknja iz preteklosti, nas bo 
kdo hotel. In kolikšna luknja je...? Zagotovo gromozanska, o koliko 
sto milijonih je govora, pa bomo (menda) zvedeli še letos. Ko bo 
novi "prvi" predstavil svoj novi razvojno sanacijski program.
To poletje si bodo posebej zapomnili delavci iz Tovarne pohištva na 
Prevaljah. Stavkali so za plače, regres, jasno besedo o usodi (tudi 
njihove) tovarne. Dočakali so plače...
Potem je pihnilo s severa in poletja je bilo konec. Blagor nam, ki 
smo zagoreli!
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Naš pogovor prepih

Pogovor z županjo Raven na Koroškem 
Ivano Klančnik

Do rezultatov s postopnim 
in vztrajnim delom

Ivana Klančnik je po poklicu ekonomistka in je do upokojitve delala v Železarni Ravne. Njen vodja in vzornik je bil 
tudi legendarni direktor železarne Gregor Klančnik, ki ga je lahko spoznavala še osebno kot tasta in goji do njega 
zelo spoštljiv odnos. Zadnja leta delovne kariere je županja vodila uspešno železarsko družbo Noži in o tem pravi: 
"Mislim, da smo pokazali, da se naše družbe na Ravnah da sanirati, kar pa seveda ni enostavno."

Gospa Klančnikova, ko ste se odločali 
postati županja, ste si gotovo želeli spre
memb v občini?

Odločila sem se le za kandidaturo, ki sem jo 
vzela z vso odgovornostjo. Gotovo smo vsi 
kandidati mislili, da bomo lahko marsikaj 
spremenili v tej občini, bodisi na socialnem 
področju, cestno gospodarskem, stanovanj
skem, športnem in povsod tam, kjer so pro
blemi največji. Zdaj problematiko veliko 
bolje poznam kot prej, jasno mi je tudi, da 
vsega naenkrat ni mogoče rešiti. 
Zastavljamo pa naloge, ki naj bi jih še 
izvršili v tem letu, ostalo bo počakalo. Tako 
bomo postopoma skušali narediti življenje 
našim občanom lepše.

Ali bi predstavili načrte za tekoče leto? 
Kako bo z denarjem in kakšne bodo pred
nostne rešitve?

Določene obveznosti občine iz proračuna 
(šolstvo, vzgojno varstveni zavodi itd.) se 
morajo poravnati, ravno tako moramo 
obdržati že dosežen nivo zadovoljevanja kul
turnih in športnih potreb. Strašen problem 
predstavljajo ceste. So večinoma dotrajane, 
ne le v naseljih Čečovje, Javornik, Trg, tem
več tudi širše - Strojnska reka, Dobja vas, 
sploh pa podeželske ter gozdne ceste. Za 
vzdrževanje slednjih ne država ne občina 
nista zagotavljali denarja v zadnjih letih.
Še vedno je odprto vprašanje finaciranja 
naših kulturnih zavodov - Koroške osrednje 
knjižnice dr.Franca Sušnika in Koroškega 
muzeja, ki sta regionalnega pomena, a naj bi 
po zakonu o finaciranju občin večidelj bre
mena nosila ravenska občina. Bomo pa vse 
zastavili, da ohranimo to, na kar smo pono
sni.

Naslednje pereče področje je gradnja stano
vanj, ki je že vrsto let upočasnjena. Kopičijo 
se težave, mlade družine živijo v popolnoma 
neustreznih prostorih samskega doma. O 
tem, kako gospodari Stanovanjsko podjetje, 
ki je v lasti železarskega koncerna, pa raje ne 
izgubljajmo besed! In dokler bo to tako, 
bomo mi te probleme zelo težko reševali. 
Sredstev, ki jih občina lahko zagotovi za 
gradnjo ali pa za ureditev neustreznih stano
vanj, je zelo malo. Še vedno je možno dogo
voriti z državo in koncernom prenos stano
vanjskega fonda na občinski stanovanjski 
sklad, da bi iz teh prihodkov lahko uredili 
veliko več stanovanj, predvsem za mlade 
družine in druge v stiski.
Je pa denarja premalo na vseh načrtovanih 
področjih, kot tudi za oživljanje malega 
gospodarstva, kmetijstva in turizma ter vsega 
ostalega. Dosežen pa je nekakšen konsenz in 
širina dejavnosti občine. Tudi za mlade ter 
za starejše, saj bo sofinancirana gradnja 
doma starostnikov na Prevaljah. Mislim, da 
se bo v sleherni lokalni skupnosti kaj 
dogajalo.

Kakšna gospodarska gibanja pričakujete v 
občini v bližnji prihodnosti?

Kakšnih večjih sprememb letos ni možno 
pričakovati. Država ni pripravila kakšnih 
novih instrumentov. Mislimo, daje potrebno 
čim bolje pripraviti zakon o skladnem regio
nalnem razvoju ter iz centra dobiti novih 
vzpodbud.... Sama občina, ki naj bi vzpod
bujala malo gospodarstvo, turizem, obrt in 
trgovino, lahko to le posredno počne, s pri
vabljanjem investitorjev (z ureditvijo komu
nalno opremljenih zemljišč), da se bodo 
začele stvari živahneje odvijati. Poleg A.L.P. 
centra računamo še na Regionalni pospeše
valni center, ki je v ustanavljanju in naj bi

imel sedež v Dravogradu. Sodelovali bomo 
na razpisih za najrazličnejše razvojne pro
grame, sami in s strokovnjaki teh centrov. Pri 
tem gre za podeželje, program gozdnih cest, 
parkirišč, zelenic, turizma, kjer se že močno 
vključujemo, lahko bi se še bolj načrtno. 
Čedalje več možnosti bo tudi pri "evropskih 
programih", ki občine že povezujejo v regij
sko sodelovanje; svet občin Koroške se 
mesečno sestaja, k čemur nas silijo potrebe.

Kako bi lahko opredelili položaj in možnosti 
železarskih družb?

To ni več nekaj novega, zdaj bo že deseto 
leto, kar obstajajo. Ogromno se je doslej o 
njih pisalo in po zadnjih podatkih iz časopi
sov sodeč, jim gre na bolje. Če je temu tako, 
sem zelo vesela. Ena lastovka sicer še ne pri
nese pomladi, vendar optimizem je zdrav, 
tudi za tam zaposlene, ki že dovolj dolgo 
živijo v črnogledem ozračju. Nadejajmo si 
boljših časov, na lokaciji Ravne je še vedno 
okrog tri tisoč zaposlenih. Platno in škarje 
pa sta v prvi vrsti v rokah koncerna in države 
in bil bi že čas, da se sanacija usmeri v tisto 
ta pravo, saj je bilo poizkusov dovolj in 
nekaj dobrih rešitev tudi. Menim, da ni prava 
pot v prodaji vsega, temveč v povezavi per
spektivnih programov v reproverigo in sode
lovanje s poslovnimi partnerji.

S plačami smo Korošci menda pri dnu v 
državi in ena od posledic je lahko odliv 
strokovnega in vodstvenega kadra!?

Denarje pomemben, posebej mladim, ki si 
ustvarjajo osnovo za življenje, popolnoma 
vse pa to ni. Gre tudi za možnosti razvoja 
kariere, pridobivanja znanja in podobnega. 
Nekdaj smo se Korošci praviloma zaposlo-
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vali v domačem okolju, v novih razmerah pa 
smo priče preseljevanj in tudi k nam 
moramo privabiti kader od drugod.

Kako se občina vključuje v zagotavljanje 
delovnih mest?

Občina sama ne more zagotavljati novih 
delovnih mest, daje lahko pogoje za razvoj 
le-teh preko pospeševalnih centrov, ureja 
lokacije podjetnikom itd. Na odboru za 
gospodarstvo bomo definirali dejavnosti, ki 
naj jih občina vzpodbuja. V razvitem svetu 
vidimo vse več storitvenih dejavnosti. Na 
Ravnah že imamo ustanove, ki nudijo pomoč 
podjetnikom (pravne in knjigovodske sto
ritve). Je pa najbrž res, da se železarske tra
dicije ta generacija še ne bo otresla, da bi 
lahko bolj smelo ustanavljali manj rizična 
podjetja.

Socialne stiske in revščina ljudi v občini 
gotovo naraščajo. Ali se to spremlja in 
kakšna je ocena stanja?

V času mandata na tem področju ni bistve
nih sprememb. Poleg statistike in ustanov, ki 
se v občini ukvarjajo s socialno problema
tiko, sem tudi sama soočena s konkretnimi, 
skorajda vsakodnevnimi stiskami ljudi, ki mi 
jih sami zaupajo. Pogosto že ni več izgleda, 
kako bo od danes do jutri. Moram reči, da je 
teh primerov veliko več, kot sem si to 
kadarkoli predstavljala.
To je kar precejšen šok. Razmere imajo 
seveda posledice pri mladini, rezultatih v 
Soli, razširjenosti mamil in podobnega. 
Vzroki tega so v brezposelnosti in v velikih 
sPrernembah v družbi, hitro pa se to ne bo 
dalo reševati. V prejšnjem sistemu se ni 
dogajalo, da bi morala družina oditi na cesto

iz stanovanja privatne lastnine, zdaj je to 
možno. Jaz sem za spremembe, vendar 
prihaja do stvari, ki presenečajo.

Kulturno podobo Raven predstavljata tudi 
"študijska knjižnica" in Kulturni dom, ki 
sta potrebna prenove?

Za študijsko knjižnico je predračun obnove 
gradu okrog osemsto milijonov tolarjev, 
celoten strošek pa bo okrog milijarde. Polo
vico naj bi prispevala država, s prilivi naj bi 
pričela naslednje leto. Občina Ravne ima 
letos težave že z financiranjem dejavnosti 
knjižnice. V bodoče pa menim, da je treba 
vsako leto narediti korak naprej, saj je to 
velik zalogaj. Je pa Koroška osrednja 
knjižnica dr.Franca Sušnika pomemben kul
turni spomenik Koroške in nobenega dvoma 
ni, da ga bomo obnovili. Pri Kulturnem 
domu pa bodo prvi koraki narejeni že v tem 
letu, saj bo stara kinodvorana porušena in na 
vhodu v Ravne bo novo križišče z novo ben
cinsko črpalko.
Nove razglednice Raven bodo še prenovljena 
stara šola, kjer bo občinska uprava, pa krožni 
promet.

Kako sodelujejo občine na Koroškem?

Tedensko se sestajamo z župani Mežiške 
doline, ker je veliko skupnih zadev: komu
nalna vprašanja, kultura ipd. Še so skupni 
projekti iz časov, ko je bila to enovita občina. 
Svet občin Koroške deluje mesečno, kjer 
ugotavljamo, da ima vse več ustanov smisel, 
če so organizirane regijsko. Ne le zaradi 
projektov evropske unije, kjer skoraj ni 
projekta, ki ne bi bil regijsko naravnan, gre 
tudi za koroško dediščino. Njeno ohranjanje 
bo pomenilo našim ljudem z obeh strani

Naš pogovor
meje nov korak v Evropo.
Vaše opozorilno pismo v slovenskih medijih 
je bilo odmevno tudi v glavnem mestu. 
Menite, da je bil namen dosežen?

To je bilo pismo občinskega sveta, njegov 
namen pa opozarjanje. Zal še marsikdo ne 
pozna Mežiške doline, poti do Koroške, ali 
pa je v zadregi o državni meji. Kot tudi 
nekatere druge pokrajine se čutimo prik
rajšane in potrebujemo npr. boljše komu
nikacije.
Drugi vidik je bil promocijski, ni upanja, da 
bi nas razumeli, če nismo glasni. Bomo še 
naprej opozarjali, ko bo to potrebno, čeprav 
eni menijo, da je brez haska. Sama ne 
mislim, da bom lahko premikala goro, 
ampak da bom skupaj s sodelavci, ki bodo 
voljni pomagati, naredila v svojem mandatu 
največ, kar je v moji moči.

Ali ste povečali število zaposlenih na občin
ski upravi?

Zaenkrat se ni povečalo, mislim pa, da bo 
povezovanje z Evropo in izkoriščanje finanč
nih sredstev terjalo zaposlitev dodatnih 
strokovnjakov. Moram pa pohvaliti prizadev
nost zaposlenih na upravi občine, ki se zave
dajo odgovornosti.

Odnos do narodnoosvobodilnega boja se na 
Koroškem tudi po slovenski osamosvojitvi 
ni veliko spremenil. Kakšen je Vaš osebni 
odnos do NOB in peripetij pri poizkusih 
sprave? Bo novi občinski praznik Raven 
zopet povezan z uporom ljudstva?

Moj odnos do NOB, ker sem rojena takoj po 
drugi svetovni vojni, se ni spremenil. 
Menim, da diskusije o tem naj ne bi bilo. 
Eno je NOB, drugo so dileme, ali je bila to 
revolucija in kaj so vzroki za to. Popolnoma 
mi je jasno, da se NOB in osamosvojitvena 
vojna ne bi smela izrabljati v politične 
namene. Glede NOB-ja in peripetij okrog 
sprave na Slovenskem sem zelo na strani 
mlajše generacije, ki gleda predvsem naprej. 
Resnica je pomembna, zato se naj zgodovina 
dopolni, nato pa je treba gledati predvsem 
naprej. Mladi želijo vedeti, kaj bomo nare
dili danes, kaj jutri - zato da jim bo tu na 
Ravnah lepše!
O novem občinskem prazniku na Ravnah bo 
končno odločitev dal občinski svet. Sklicala 
sem skupino ljudi iz različnih strokovnih 
področij, ki uživa ugled na Ravnah, in na 
prvi seji so pregledali vse možne datume: 
povezane z uporom ljudstva, s podelitvijo 
trških pravic, pa mestnega statusa in iz žele
zarske tradicije. Zanimivi so predlogi o 
združevanju praznikov zaradi racionalnosti 
ali o skupnem prazniku s sosednjo občino 
Prevalje.

Samo Šavc
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Na Ravnah letos zaradi prevelikih stroškov usposobitve niso odprli letnega kopališča. 
Toliko več je bil zato tudi poleti vreden zimski bazen, ob katerem so postavili zunanji 
bazen za otroke, tako imenovan čofotalnik. Slika Jasmine Detele kaže, da je bil dobro 
obiskan in v veselje otrokom.

Koroška je bila avgusta polna družabnih in kulturnih prireditev. Po Traberg testu je 
sledilo slovenjgraško glasbeno poletje, Vuzeniški dnevi, pa črnjanski turistični teden, 
Guštanjska noč...
V okviru turističnega tedna v Črni so se pred hotelom klub Krnes zbrali številni otroci, 
ki so se udeležili tradicionalnega škratkovega dne (posnetek: Petra Lesjak).
44. turistični teden je tudi sicer v Črno privabil številne obiskovalce. Največ jih je prišlo 
na celodnevni kramarski sejem in na maraton kralja Matjaža, dobro je bila obiskana 
tudi etnološka prireditev holcarsko-pavrski dan, ki so jo pripravili gozdarji in kmetje iz 
Črne (posnetek: Jasmina Detela)

V Koroškem domu starostnikov v Črnečah nudijo poleg osnovne dejavnosti svojim 
varovancem tudi dejavnosti, ki predstavljajo višjo kakovost življenja v domu. Med take 
spadajo izleti, kot je bil tisti sredi avgusta na Ojstrico. Tokrat so se ustavili tudi ob 
cerkvi sv. Janeza Krstnika. Pot so nadaljevali na Košenjak in jo zaključili na kmečkem 
turizmu pri Vrajenku. In zopet je bil dan drugače preživet...

Pred redakcijo prejšnje številke Prepiha se je s specialne olimpiade -10. svetovnih let
nih iger v Severni Karolini, ZDA, vrnila ekipa slovenskih športnikov. Gojencem zavoda 
v Črni so priredili prisrčen sprejem, na katerem so jim čestitali za dosežene uspehe. 
Posnetek Zlatka Strgar
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Krajevna organizacija ZZB NOV Kotlje je organizirala proslavo v spomin padlim in zaje
tim partizanom pred 55. leti pri Jurčku v Podgori. Govor je k slovesnosti prispevala 
tovarišica Lojzka Pavlin - Cvetka.
Člani krajevne organizacije ZZB NOV Pameče pa so imeli tovariško srečanje na kmetiji 
Brezovnik. Ob tej priložnosti so novim članom ZZB podelili članske izkaznice.
Posnetka Stanko Hovnik

Predstavniki najstarejše slovenske izseljenške organizacije SNPJ (Slovenska narodna 
podporna jednota), stočlanska skupina slovenskih izseljencev iz ZDA, so med potjo 
po Evropi prišli na obisk k slovenjgraškemu županu in pevcem Okteta Lesna.
Posnetek Stanko Hovnik

Dravograjski kulturni ustvarjalci, njihovi likovniki, upokojenci kot organizatorji in drugi 
so poskrbeli za pestre likovne počitnice. V Woltsbergu so v skupni razstavi umetnikov 
iz Avstrije in Italije sodelovali dr. ing. Franc Pečnik, mag. Rok Pečnik, Feliks Fruhauf in 
Jože Kramberger.
V cerkvi Sv. Vida v Dravogradu je gostovala Veronika Svetina z deli, ki jih je skrbno 
Obrala prav za to okolje in ta čas. Te dni pa je tam že razstava slikarke in pisateljice 
Marine Bahovec. Vabi vas 40 izbranih del.
Posnetek Kristl Vaiti

Društvo podeželskih žena Brezno - Podvelka, je v Breznu, v šotoru, pripravilo prijetno 
srečanje in prikaz zanimivih običajev svojega, okoliških in drugih krajev. Gostje iz Šala- 
mencev so predstavili nekaj pomurskih običajev, kmetice s Kaple v prijetni spremlje
valni igri tamkajšnje krajevne noše iz začetka tega stoletje, vrstnice iz Lehna običaje 
nekdanjega pranja, domačinke pa še vrsto drugih prikazov in šaljivih točk.
Posnetek Kristl Vaiti

Društvo upokojencev Slovenj Gradec je ob dnevu upokojencev organiziralo proslavo 
pred domom društva v Slovenj Gradcu. Govor je k slovesnosti prispevala gospa Mari
jana Vončina.
Posnetek Stanko Hovnik
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Znameniti gotski cerkvi sv. Volbenk in sv. Ana iz 15. stoletja stojita druga ob drugi na 
Lešah pri Prevaljah in predstavljata enega najkvalitetnejših spomenikov gotike v 
Slovenije. Letos je občina Prevalje namenila okoli deset milijonov tolarjev za obnovo 
strehe cerkve sv. Volbenka, julija so jo domači obrtniki prekrili s skodlami, nekaj pa je 
prispevala tudi država.
Posnetek: Benjamin Kumprej

Tudi to poletje se bo zapisalo v pohorsko in ribnniško zgodovino z izboljšavami na nji
hovih dostopnih cestah. Kar lep kos solidno narejenega asfalta, celo z robniki, so 
potegnili od Švičeve ravne proti Vuhredu in dolini, pravtako pa tudi lep kos preplas
titve in solidne komunalne ureditve pa tudi na cesti od Podvelke proti Ribnici. Na vsaki 
strani za dober kilometer je torej po svoje Ribnica bližje dolini ali dolina bližja Pohorju. 
Posnetek Kristl Vaiti

Zveza prisilno mobiliziranih v nemško vojsko v času druge svetovne vojne je tudi v 
Ribnici na Pohorju postavila lep spomenik domačim fantom, ki so padli na tujih 
bojiščih. Kar 31 imen je kamnosek, domačin iz Josipdola Alojz Kumer, vklesal v 
kamen. Res lepo delo, ki se vključuje v to spominsko okolje.
Posnetek Kristl Vaiti

Črneški župnik Franc Kraner je blagoslovil novi hangar, ki je zrasel ob lepo urejeni 
vzletno pristajalni stezi za ultralahka letala v Libeličah.
Posnetek Marjan Vesonik

Tradicionalno srečanje borcev Zidanškove bigade pri Svetem Primožu na Pohorju je 
bilo letos še posebej slovesno. Ob 55. obletnici ustanovitve je Občina Vuzenica brigadi 
podelila domicil. Svečanosti so se poleg borcev udeležili tudi veterani vojne za 
Slovenijo, slovenski častniki in številni domačini.
Posnetek Stanko Hovnik

Maturantke in maturanti Gimnazije Ravne so pred dnevi prejeli maturitetna spričevala. 
Letos je maturo opravljajo 193 dijakov, od tega je uspešno opravilo maturo slabih 94 
odstotkov (181 dijakov), kar Gimnazijo Ravne uvršča krepko nad republiško 
povprečje. Kot je na podelitvi poudarila ravnateljica Marjeta Borstner, so posebej 
ponosni na izjemne rezultate osmih maturantov. Jure Požgan z Mute in Mateja Peter s 
Prevalj sta na maturi dosegla vseh 34 točk, Eva Golob, Ajda Vasle, Mateja Dren, 
Marko Jeznik, Alenka Jelen in Martina Žaucer pa več kot 30 točk.
Posnetek: Jasmina Detela
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V občini Radlje bodo tudi letos v mesecu septembru obeležili občinski praznik v sklopu 8. tradicionalnega jesenskega 
obrtno podjetniškega sejma v Radljah. V tej osrednji občini Zgornjedravske doline so opravili že veliko del, ki so jih 
načrtovali.

Zupan občine Radlje Hubert Robnik je ob 
tej priložnosti podal tudi nekaj informacij o 
dejavnostih občine v prvem letu mandata:
"V naši občini smo se v tem letu lotili zah
tevnih nalog, ki jih je moč razdeliti na kar 
nekaj sklopov. V sklopu investicij v infra
strukturne objekte smo tako že pričeli z 
urejanjem šolskega objekta podružnične 
osemletke na Remšniku, kjer bomo objekt 
dvignili za eno etažo in tam pridobili tri 
nove učilnice. Z investicijo, ki bo veljala 
okoli 30 milijonov tolarjev, bo nekaj nad 70 
učencev tamkajšnje šole dobilo primernejše 
prostore za izvajanje vzgojno - učnega pro
cesa.
V drugem sklopu moram omeniti projekt 
urejanja makadamskih cest na območju 
občine, kamor bomo ob zaključku vložili 
skupno kar nekaj deset milijonov tolarjev, 
nekatere investicije v cestno infrastrukturo 
na segmentu asfaltiranja, kar velja predvsem 
za obrtno cono spodnje Vižinga, že 
izvajamo, sodelovali pa smo tudi pri ureditvi 
asfalta oziroma protiprašne preplastitve ceste 
na Hmelini med Poslovnim centrom Era in 
prodajalno Cash & Cary."

Kakšni pa so načrti za v prihodnje ?
"Med najpomembnejše vsekakor sodi 
izgradnja stanovanjskega bloka na Partizan

ski ulici v Radljah, ki bo služil za namene 
nadomestnih stanovanj zaradi izgradnje 
obvoznice, za katero naj bi v kratkem Direk
cija Republike za ceste opravila razpis za 
izvajalca del. V zvezi z investicijo v stano
vanjski blok pa naj poudarim, da smo težave, 
ki so se pojavile, uspešno rešili in projekt 
prilagodili tako, da bo blok za etažo nižji. 
Kljub temu bomo v njem pridobili 16 stano
vanjskih enot, 11 jih bo za potrebe nadome
stnih stanovanj, pet pa za neprofitna stano
vanja, ki jih v občini že nekaj časa pri
manjkuje. Ta naložba bo veljala okoli 130 
milijonov tolarjev, polovico teh sredstev pa 
smo prek dolgoročnega kredita Stano-vanj- 
skega sklada Republike Slovenije že uspeli 
zagotoviti.
Čeprav se je zaradi navedenih težav, v kate
rih so etažni lastniki iz stanovanjskega 
bloka, lociranega v neposredni bližini, zah
tevali nižjo gradnjo, projekt zavlekel, pa naj 
bi že konec septembra, po izboru izvajalca, 
le - ta pričel z deli, ki naj bi bila zaključena 
do jeseni prihodnjega leta.
Do takrat imamo v občini še veliko načrtov. 
V kratkem naj bi se v Vuhredu nadaljevalo 
asfaltiranje ceste proti Hidroelektrarni Vuh
red v vrednosti 17 milijonov tolarjev, 
nadaljevali bomo tudi z že pričetimi deli na 
urejanju Turističnega centra Reš v Zgornji 
Vižingi, s projekti vodooskrbe, predvsem v

Župan občine Radlje Hubert Robnik

Zgornji Vižingi, in nenazadnje bomo prek 
projektov CRPOV nadaljevali z investicijami 
na področju kmetijstva."

In kaj se v Radljah obeta v tem mesecu, v 
katerem bo občina Radlje slavila svoj 
občinski praznik?
"Vsekakor bo glavnina dogajanj strnjenih v 
bogat program, ki ga v okviru tradicional
nega jesenskega obrtno podjetniškega sejma 
v Radljah pripravljamo v času od 23. do 26. 
septembra. V tem sklopu bo poleg razstave 
oziroma sejma petek 24. 9. tematsko vezan 
na razvoj podeželja in sodelovanja s sosedi 
iz Avstrije, sobota bo posvečena 20 letnici 
Območne obrtne zbornice Radlje, nedelja, 
zadnji dan sejma pa praznovanju občinskega 
praznika s slavnostno sejo sveta in drugimi 
spremljajočimi prireditvami. Vsekakor se bo 
v teh dneh dogajalo v Radljah marsikaj zani
mivega, zato naj izkoristim to priložnost in 
povabim vse, da nas obiščete, občanom 
občine Radlje pa naj ob občinskem prazniku 
zaželim čimlepše praznovanje in čimveč 
uspeha na vseh področjih.

Tomaž Karat

mui
Priprave na jesenski sejem v polnem teku

Organizatorji obrtno podjetniškega sejma Radlje 99 se že aktivno pripravljajo na sejem, 
ki bo potekal v dneh od 23. do 26. septembra. Letos bodo imeli razstavljavci na razpolago 
okoli 4500 kvadratnih metrov razstavnih površin. Kot je povedal vodja projekta sejma 
Frančišek Podrzavnik, je okoli 70 odstotkov razpoložljivih kapacitet že rezerviranih, zato 
razmišljajo o postavitvi dodatnega šotora, ki bo služil prodajno-razstavnim namenom.
Z namenom, da v času obrtnega sejma v Radlje privabijo čim večje število obiskovalcev, 
so pripravili tudi bogat program obsejemskih prireditev. V četrtek popoldan bo otvoritev 
sejma in razstav, petek bo namenjen podeželju, ta dan bo tudi okrogla miza o razvoju 
podeželja, v soboto pa bo obrtna zbornica Radlje praznovala 20. obletnico obstoja. V 
nedeljo, takrat občina Radlje praznuje občinski praznik, bosta slavnostna seja občinskega 
sveta in že tradicionalni hmeljarski likof.

Jasmina Detela
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Kartica zdravstvenega zavarovanja pred vrati

KOROŠCI DOBIMO KARTICO DO KONCA LETA
Kartica zdravstvenega zavarovanja je nov, sodoben in računalniško berljiv dokument za uveljavljanje pravic iz zdravstvenega 
zavarovanja, ki nadomešča dosedanjo zdravstveno izkaznico. Predstavlja prehod na nov, elektronski sistem izmenjave in obdelave 
podatkov v zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju.

Leto dni po uspešno zaključenem pilotnem 
projektu v Posavju je Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije pripravljen za uvedbo 
kartice zdravstvenega zavarovanja. Projekt 
kartice prinaša pomembne novosti v sloven
ski prostor zdravstvenega varstva in zdravst
venega zavarovanja, ki so zelo odmevne tudi 
v širšem mednarodnem okolju, saj s tem 
dinamičnim razvojnim projektom Slovenije 
sooblikuje tudi evropski model uvajanja kar
tičnih tehnologij v zdravstvo. Na Zavodu za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije tečejo 
intenzivne priprave na uvedbo kartice. 
Postavljena je natančna organizacija projekta 
in vzpostavljena služba za poslovanje s kar
tico. Na zavodovi direkciji v Ljubljani bo od 
začetka distribucije kartic deloval odprti 
telefon, na katerega bodo lahko tako zavaro
vanci kot zdravniki, medicinske sestre ali 
informatiki naslavljali vsa vprašanja glede 
poslovanja kartice oziroma rokovanja s kar
tico. Na lokalni ravni pa bodo v času 
uvajanja sistema kartic tovrstni telefoni delo
vali na sedežih območnih enot zavoda. 
Pripravljen je dokumentarno izobraževalni 
film o rokovanju s kartico, ki ga bodo pred
vajali na lokalnih in nacionalnih televizijskih 
postajah, v bolnišnicah in zdravstvenih 
domovih, na različnih strokovnih in 
izobraževalnih srečanjih. Projekt je pred
stavljen tudi na internet strani Zavoda 
(www.zzzs.si).
Na lokalnih radijskih postajah bodo že v 
začetku septembra začele potekati kon
taktne oddaje o kartici, kjer bodo 
poslušalci lahko postavljali strokovnjakom 
konkretna vprašanja. Odgovore na najbolj 
aktualna vprašanja bodo objavili v lokalnem 
časopisju.
Vsi, ki so prostovoljno zdravstveno zavaro
vani pri zavodu, so že prejeli kratko informa
cijo o uvedbi kartice. Zgibanke s splošno 
predstavitvijo projekta kartice zdravstvenega 
zavarovanja pa so v teh dneh na voljo v vseh 
območnih enotah in izpostavah zavoda kot 
tudi na vseh javnih mestih (zdravstveni 
domovi, bolnišnice, lekarne itd.).
V oktobru in novembru se bodo aktivnosti še 
dodatno povečale. V vseh zdravstvenih zavo
dih in pri zasebnikih ter v zavodovih izposta
vah se bo začela instalacija vse potrebne 
opreme, softvera in temeljito testiranje.
Kar nekaj vsebinskih novosti bo postopno 
nadgradilo osnovne administrativne funkcije 
kartice. V primerjavi s posavskim pilotom se 
bodo zavarovanci lahko kmalu izrekali že za

darovalca organov in tkiv. Ta osebna in 
popolnoma prostovoljna izjava bo zapisana v 
čipu kartice.
V kartični sistem bodo vključene tudi 
lekarne. Na kartico pa bo postopno preko 
samopostrežnih terminalov moč vnesti tudi 
podatke o prostovoljnem zdravstvenem zava
rovanju (Zavoda in Adriatica).
Za uvedbo kartice zdravstvenega zavaro
vanja je tako vse pripravljeno. Distribucija 
kartice prebivalcem regije se bo izvedla nad
zorovano in postopno. Prvi na državni ravni 
bodo kartice prejeli prebivalci dolenjske, 
savinjske, koroške, prekmurske in maribor
ske regije. Uvedba v tem delu Slovenije bo 
potekala od druge polovice septembra 1999 
do konca februarja leta 2000. Na Gorenj
skem in Primorskem bodo zavarovanci 
prejeli kartico v mesecu marcu in aprilu in 
kot zadnji jo bodo prejeli prebivalci ljubljan
ske regije, v času od maja do konec junija 
2000. V tem obdobju bo razposlanih pri
bližno milijon devetsto tisoč kartic.

Odprti telefoni
na območni enoti Ravne na Koroškem:

280-212 Ana Škalič,
280-232 Danijela Štumberger,
280-206 Valerija Širnik,
280-219 Vilko Rek,
280-217 Nevenka Golob,

e-mail: daniela.stumberger@zzzs.si 
Zavodova WWW stran. 
www.zzzs.si/kzz/slo/kzz_indx.htm

Zavarovanci bodo kartico prejeli po pošti kot 
vrednostno pošiljko. Ob kartici bodo prejeli 
tudi izpis vseh podatkov, ki so v čipu kartice, 
ki jih bodo morali natančno pregledati ter 
sporočiti morebitne nepravilnosti na 
najbližjo izpostavo zavoda ali na odprti 
telefon, ki bo na voljo zavarovancem. V 
pošti, ki jo bo vsak zavarovanec prejel na 
dom, pa bo kartici in izpisu podatkov 
priložena tudi knjižica z vsemi informaciji o 
kartici (o razlogih za njeno uvedbo, načinu 
njene uporabe, o delovanju samopostrežnih 
terminalov in mestih njihove namestitve, o 
potrjevanu kartice itd.).
Zavod se je za uvedbo kartice odločil zato, 
da bi zavarovanci lažje, enostavneje in 
hitreje uveljavljali svoje pravice iz zdravstve
nega zavarovanja, zdravstveno osebje, delo-

Adi Cigler, direktor OE ZZZS Ravne na 
Koroškem: »Korošci bomo kartico dobili do 
konca tega leta«

dajalci in zavarovalnice pa se izognili nepo
trebni administraciji. Zavarovanci bodo z 
uvedbo kartice zdravstvenega zavarovanja 
vsekakor pridobili boljšo kakovost storitev. 
Komunikacije med zavodom, zdravniki in 
zdravstvenimi zavodi bodo bolj enostavne. 
Zagotovljeno bo tudi večje varovanje oseb
nih podatkov zavarovancev. Manj bo admi
nistrativnih opravil, s tem pa bomo dosegli 
večjo učinkovitost dejavnosti zavoda in 
zdravstvene službe, poudarjajo na Zavodu za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije, ki je v 
teh dneh pričelo z obsežno akcijo predsta
vitve vseh prednosti kartice.
Mednje sodijo tudi samopostrežni terminali 
za potrjevanje veljavnosti kartic, ki omo
gočajo, da zavarovanec sam pristopa do 
svojih podatkov o obveznem in prostovolj
nem zdravstvenem zavarovanju, ki so v cen
tralnem računalniku na zavodu (ali v 
podatkovnih bazah drugih ponudnikov 
zdravstvenega zavarovanja, na primer Adria
tica) in jih v postopku potrjevanja vpiše na 
svojo kartico.
Zavarovanec v sistemu kartice prevzema 
odgovornost za ažurnost svojih podatkov o 
zdravstvenem zavarovanju. Terminali bodo 
nameščeni tam, kjer zavarovanec uveljavlja 
zdravstvene storitve (v bolnišnicah, v zdrav
stvenih domovih in na izpostavah zavoda, 
kasneje tudi v lekarnah). Upokojenci in
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PREPIH Zdravstvo
otroci bodo po novem potrjevali kartico en
krat letno, ostali pa na tri mesece oziroma ob 
obisku zdravnika, in ne več enkrat mesečno 
kot doslej. To bodo zavarovanci lahko storili 
vsak dan, od 6. do 22. ure.
Ob obisku zdravstvene ustanove bo tako 
zavarovanec po potrebi, če bo veljavnost kar
tice že potekla, vstavil svojo kartico v samo
postrežni terminal ter tako podaljšal veljav
nost obveznega in prostovoljnega zdravstve
nega zavarovanja.
Zdravstveni delavec oziroma pooblaščeni 
referent na Zavodu bo vstavil svojo profesio
nalno kartico v čitalnik, se prijavil s svojim 
osebnim geslom ter jo s tem aktiviral. Kar
tico zdravstvenega zavarovanja pa bo vstavil 
v drugo režo istega čitalnika. Med karticami 
se bo vzpostavil dialog, na podlagi katerega 
bo zavarovančeva kartica pripravljena prika
zati dovoljene podatke na zaslonu osebnega 
računalnika profesionalnega delavca. Vsak 
poskus prenosa nedovoljenih podatkov na 
kartico čitalna naprava prepozna in kartico 
vrne brez prikaza njene vsebine.
Ce bodo podatki veljavni, jih bosta zdravnik 
ali sestra lahko odčitala in uporabila za 
obračun storitev. V nasprotnem primeru bo 
moral zavarovanec storitev plačati sam, 
podobno kot velja sedaj, če kot zavarovanci 
nimamo urejene zdravstvene izkaznice.
Ce zavarovanec ne bo imel potrjene kartice, 
ga bo medicinska sestra napotila do 
najbližjega samopostrežnega terminala, kjer 
bo kartico potrdil. Zavarovanci bodo prepro

sto vstavili kartico v režo 
samopostrežnega terminala 
in tako potrdili veljavnost 
kartice. Prek samopostrež
nega terminala bodo podatki 
na njej takoj avtomatsko pre
verjeni. Dodani jim bodo 
podatki iz glavnega računal
nika Zavoda za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije in 
veljavnost zavarovanja bo 
potrjena. Celoten postopek 
traja le nekaj sekund.
Na kartici bodo vidni ime in 
priimek zavarovanca, datum 
rojstva ter številka zavarovanca in ime 
izdajatelja. V zgornjem levem kotu bo 
izobčen krogec, namenjen slepim. Na zadnji 
strani kartice bo kratko obvestilo za uporabo, 
s pripisom, da je zloraba kartice kazniva. 
Kartica zdravstvenega zavarovanja bo v čipu 
vsebovala tudi zapis o naslovu in spolu zava
rovanca, podatke o njegovem obveznem in 
prostovoljnem zavarovanju ter o veljavnosti 
teh zavarovanj. Poleg tega bo na kartici zapi
sano tudi ime izbranega zdravnika, pediatra, 
zobozdravnika in ginekologa. Vsi ti podatki 
so pomembni za administracijo v zdravstvu. 
Medicinskih podatkov, ki so se do sedaj brez 
pravih zakonskih podlag vpisovali v zdravst
veno izkaznico, na kartici zdravstvenega 
zavarovanja ne bo.
Hkrati pa kartica zdravstvenega zavarovanja 
s sistemom varovanja omogoča naknadno

nadgradnjo podatkov v prihodnosti. Na 
osnovi podobnih razmišljanj v Evropi gre za 
izbrane, t.i. stabilne medicinske podatke, kot 
so na primer krvna skupina, alergije, 
cepljenja, pomembna klinična stanja idr.
To pa je odvisno od zakonskih podlag in 
drugih standardov, ki bodo podrobno uredili 
področje zbiranja, hranjenja in prenašanja 
medicinskih podatkov ter zagotovili ustrezno 
organizacijo in varnost podatkov. Torej bo 
potrebno vsebino in vrsto teh podatkov 
zakonsko določiti, za kar pa so pristojni 
strokovnjaki s področja medicine in Ministr
stvo za zdravstvo. Zavod predlaga, da se o 
naboru medicinskih podatkov na kartici bol
niki v prihodnje odločajo prostovoljno, kar je 
tudi v skladu z evropskimi priporočili. To 
velja tudi za podatek o darovanju organov in 
tkiv.

LU Ravne na Koroškem
Vas vabi, da se vključite v PROGRAME ZA PRIDOBITEV IZOBRAZBE:

- OSNOVNA ŠOLA
- EKONOMSKO-KOMERCIALNI TEHNIK
- VISOKA UPRAVNA ŠOLA - 2. in 3. letnik
- USPOSABLJANJE ZA DELO (viličaristi, varstvo pri delu, računalništvo)
- TEČAJI SLOVENSKEGA JEZIKA IN IZPITI ZA PRIDOBITEV SLOVENSKEGA DRŽAVLJANSTVA
- SPLOŠNI IZOBRAŽEVALNI PROGRAMI
- RAZLIČNE OBLIKE IZOBRAŽEVANJA ZA PROSTI ČAS IN RAZVEDRILO
- ZAČETNI IN NADALJEVALNI TEČAJI ANGLEŠKEGA IN NEMŠKEGA JEZIKA

LJUDSKA UNIVERZA RAVNE 
Prežihova 24 (v trgu)
Tel. in faks: 0602 22 296

Uradujemo od 7. do 15. ure, ob sredah od 8. do 17. ure.

VAŠA POT DO ZNANJA PELJE 
NA LJUDSKO UNIVERZO RAVNE!
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V LIBELIČAH
Pred nekaj leti smo Dravograjčani še zvedavo in nezaupljivo 
usmerjali poglede proti nebu, ko se je iz smeri Libelič vedno 
pogosteje pojavljalo, za mnoge še neprepoznavno, ultralahko 
plovilo, ki ga je vodil, danes vsem dobro poznani domačin, bolje 
rečeno Libeličan, Damijan Cehner.

To je bil čas, ko je imel Dravograd 
še svoje mesečno glasilo, v kate
rem se je našel prostor tudi za 
mladega nadebudnega letalca 
Damijana, ki je takrat spregovoril 
o svojih zračnih začetkih, načrtih, 
željah... Kot fanta ga je letenje 
vedno privlačilo, občudoval je 
lahkotnost, s katero so letala pre
magovala lastno težo in plula po 
zraku. Od tod do poizkusa pa je 
samo še korak.
Ampak, eno je gledati plavajoče 
letalo, drugo pa je v njem sedeti 
in ga upravljati. Prve izkušnje je 
Damijan pridobil v Aero klubu ,
Slovenj Gradec, leta 1988 pa je ze državniprvaK organizator srečan- 
samostojno vodil motorno letalo. ja sogovornik...
Leto kasneje je odšel na služenje
vojaškega roka (še v prejšnji državi), kjer je bil pilot na Galebu. Tam 
si je pridobil še dodatna znanja, ki so potrebna za brezhibno in varno 
letenje. Po končanem služenju je poizkusil še motornega zmaja, s 
katerim je nemalokrat prisilno pristal v koruzi, si nabiral izkušnje v 
aero klubu in sanjal o svojem letalu.
Z veliko mero samoodrekanja in nekaj kredita mu je leta 1995 uspelo 
kupiti ultralahko letalo, ki je stalo toliko kot malo boljši avtomobil, v 
vasi Libeliče pa mu je uspelo dobiti tudi kos zemlje, ki zadošča za 
vzletanje in pristajanje aviona. V septembru leta 1996 je dobil 
odločbo o registraciji kluba, saj že od vsega začetka ni bil sam.
"To ni samo ljubezen do letenja, to je tudi pristen pristop k naravi, 
kjer se s prijatelji svobodno gibljemo, ne da bi pri tem naravo krnili",
je takrat dejal Damijan.
In v soboto, 14. avgusta, je bilo lepo videti, koliko prijateljev ima 
Damijan, ki ga na omenjeni stavek ni bilo potrebno posebej opom
niti, saj sta njegova prijaznost in odprtost do vseh, ki vsaj malo raz
mišljajo tako kot on, govorili o še enem dnevu uresničenih sanj.
Dmijath kaj se pravzaprav dopaja tukaj v UMičall?
"V Libeličah smo organizirali mednarodno srečanje pilotov ultra
lahkih plovil in ljubiteljev letalstva, katerega se je v tem trenutku 
(sobota) udeležilo dvajset plovil, jutri (nedelja) jih pričakujemo še 
petnajst iz Avstrije, kar je za to, recimo lahko panogo letenja, izredno 
veliko.
Namen je jasen in preprost - to je druženje akterjev tega srečanja. Za 
gledalce in udeležence mitinga pa smo pripravili tekmovanje v pre
ciznem pristajanju. Vse skupaj bomo zaključili s skupinskim pole
tom nad Koroško z vsemi plovili in tako poskušali popularizirati ta 
šport. To kar se dogaja tukaj v Libeličah, se ni zgodilo še na nobe
nem državnem prvenstvu."
Ja, državno prvenstvo, Sedaj si vendar državni prvak v, J
"...preciznem pristajanju, časovni točnosti in navigacijskem letu z 
ultralahkim plovilom, skupaj s kopilotom Matejem Hribernikom, ki

Plovila najrazličnejših velikosti so bila prava paša za oči. 
Posnetek Petra Lesjak

se šola pri meni in je še dijak, star šestnajst let. Na tekmo sva odšla 
zelo sproščeno in mogoče sva ravno zaradi tega zmagala. Naj povem 
še to, da je bilo prvenstvo v Imenem pri Podčetrtku, udeleženih pa je 
bilo osem posadk, se pravi šestnajst tekmovalcev. Po pokal sem šel z 
oporami, resje izgledalo malo čudno, daje državni prvak na "ber
glah", je bil pa občutek zato toliko lepši."
Bina kratko pokomentira/svojo zračno nezpodo?
"Nezgoda je splet okoliščin, ki se ne bi smele zgoditi... Lahko bi 
govoril o aerodinamiki itd., ampak to najverjetneje bralcev ne 
zanima."
Brez pretirane skromnosti povejmo, da si v Libeličah zbrat skoraj vse 
slovenske ultralahke letalce, prijatelje iz Avstrije in Italije, Kako bi ocenil 
domačo stezo?
"V Sloveniji je takšnih ali vsaj podobnih vzletišč štirideset. Nekatera 
so manjša, nekatera krajša. Naše sodi med srednja, vendar najbolje 
urejena. To je potrdil tudi republiški inšpektor, ki si je stezo ogledal 
po varnostno strokovni plati. Velik novi hangar, ki smo ga danes 
svečano odprli, pa daje našemu vzletišču še bolj dovršeno podobo."

Če povemo, da se Damijan počuti mnogo varneje v zraku in bo v 
višave popeljal še mnogo mladih, potem smo lahko prepričani, da 
bodo novodobni Ikarji še dolgo v zračnih višavah v lastno zadovolj
stvo in naše občudovanje. Ker so pač Libeliče nekoliko bolj 
oddaljene od Dravograda in drugih centrov naše regije, prepoznavne 
pa le ob okroglih obletnicah zgodovinskega pomena, je do nedav
nega le malo ljudi vedelo, da Libeliče postajajo pravi center ultra
lahkega letenja pri nas.

Marjan V.
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Otvoritev prodajno-skladiščnega centra podjetja Bramac
V Otiškem Vrhu so odprli vrata prodajno skladiščnega centra podjetja Bramac, d. o. o., ki se ukvarja s proizvodnjo in prodajo strešnih 
kritin. Obrat podjetja Bramac v Otiškem Vrhu, ki po zaprtju proizvodnega dela v začetku tega leta zaposluje samo še šestnajst od petde- < 
setih delavcev, kolikor jih je bilo zaposlenih še lani, bo igral vlogo prodajno-skladiščnega centra, medtem ko proizvodnja podjetja poteka 
v Škocjanu.

Čeprav je trenutno v celotnem Bramacu zaposlenih 80 delavcev 
manj, kot jih je bilo pred nedavno uvedbo racionalizacijskih ukre
pov, ko je bilo v Škocjanu in v koroškem obratu skupno zaposlenih 
182 delavcev, komercialni direktor podjetja Janko Jordan zatrjuje, da 
sta kakovost proizvodov in storitev zagotovili za nadaljnje uspešno 
delo podjetja.
"Zamenjali smo zastarelo tehnologijo, kar pomeni, da smo morali 
povleči določene poteze, s katerimi nam bo odprta pot v Evropo. 
Čeprav smo odpuščali delavce, so ti večinoma našli nova delovna 
mesta oziroma so bili ustrezno odpravljeni. Res pa je, da sedaj ena 
tovarna zaradi novih tehnologij lahko proizvede več kot prej oba 
obrata skupaj," je zatrdil Jordan.
Novi prodajno-skladiščni prostori podjetja, ki se nahajajo v 
nastajajoči ekonomski coni, so pridobitev tudi v ekonomskem smi
slu, kar je tudi eden od ključnih razlogov za njihovo odprtje. Kot je 
pojasnil Jordan, so z novo lokacijo v nastajajoči ekonomski coni obr-

Skladišče je dobro založeno Posnetek P. Lesjak

Novi prodajni prostori Bramaca v Otiškem Vrhu

nili spremenjeno davčno zakonodajo v svoj prid, saj bodo prihranili 
čas pri plačilu davka. Na pridobljeni lokaciji, ki se nahaja na asfalt
nem prostoru 5600 kvadratnih metrov, ki jih ima podjetje v najemu, 
bodo omogočali kupcem tudi prevzeme naročil.
Čeprav seje letošnji izvoz v primerjavi z lanskim zmanjšal iz sed
mih milijonov na štiri milijone strešnikov, kar je posledica ekonom
skega stanja držav Hrvaške, Albanije, Bosne in Ukrajine, v katere so 
izvažali, v podjetju računajo na nove izvozne možnosti na področju 
Kosova.
Kot je povedal Jordan, so poslovni rezultati v Sloveniji dobri, saj 
imajo 46 odstotni tržni delež, prodaja pa je v primerjavi z lanskim 
letom narasla, saj so do sedaj že uspeli prodati 14 milijonov streš
nikov, medtem ko sojih celotno lansko leto prodali 16 milijonov.

PETRA LESJAK

SREČANJE 
KMEČKIH DRUŽIN

Krajevna skupnost Libeliče in društvo 
kmetic Dravograd so letos že petič pri
pravili srečanje kmečkih družin in njiho
vih prijateljev. Srečanje je bilo na vzle
tišču letal v Libeličah, kjer so pripravili 
tudi zanimive družabne igre. Sadili in 
pospravljali so krompir ter ga pripravljali 
za jed. Pri lupljenju krompirja so se naj
bolj izkazali Dani, Marjan in Edi (na 
posnetku), ki so krompir kar najlepše 
olupili.

F. Jurač
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Vuzeniški dnevi 99

Bogat prikaz novosti in tradicije, 
zadovoljni občani in obiskovalci

Že šestič so letos v Vuzenici pripravili 
bogat program prireditev ob Vuzeniških 
dnevih, ki so trajali od 6. do 15. avgusta, 
ko je občina Vuzenica slavila tudi svoj 
občinski praznik. Njihovo geslo "Za 
vsakogar - tudi za vas" se je uresničilo 
tudi letos, ko so program desetih dni 
napolnjevale prireditve promocijskega, 
kulturnega, verskega, športnega, turistič
nega, zabavnega in tekmovalnega 
značaja; vse so brez vstopnin, njihov pok
rovitelj pa je bila Občina Vuzenica.

tam. Zidanškovi so slavili 55. letnico obstoja 
in prvič prisluhnili veteranom vojne za Slo
venijo.
Vuzenica neguje tudi slavne zgodovinske 
osebnosti, ki jih ni malo. Številnim 
knjižicam ob tej priložnosti se je letos pri
družila še nova: "Slomšek v Vuzenici".
Poleg tradicionalnega Rokovega sejemskega 
dogajanja v soboto in nedeljo so v zabavnih 
prireditvah v šotoru in v športnem parku 
svojo priložnost v dobrobit vsem izkoristili v 
športnem, turističnem, kulturnem društvu in

podobami na stropu. Tam je Koroški pok
rajinski muzej Slovenj Gradec uredil prikaz 
nedeljske šole tedanjega časa.
Slomškovo bogato duhovniško obdobje v 
Vuzenici je občina letos obeležila v knjižici, 
ki je izšla v 3000 izvodih. Ernest Ber- 
ložnik, vuzeniški nadžupnik, jo je pozdravil: 
"Med nami je Slomšek vedno bolj resničen, 
živ. Naklonjenost občine, na čelu z županom 
Miranom Kusom, nam omogoča izid 
brošure, ki z besedo in sliko prikazuje ta leta 
vuzeniške preteklosti. Veliko mi pomeni." 
Besedilo je po virih zapisal domačin Primož 
Praper, slikovno gradivo je delo Foto Anke, 
in kot izdelek je lepo darilo Vuzeničanom in 
vsem obiskovalcem.
Na otvoritveni slovesnosti v vuzeniški cerkvi 
sta se s koncertom predstavili Karolina Šantl 
Zupan na flavti in Pavla Uršič Kunej na 
harfi.

Razstava v Slomškovi spominski sobi v župnišču

Na osnovi tradicije, želja občanov in bogatih 
izkušenj je organizacijski odbor Vuzeniških 
dni tudi letos na osnovi razpisa uspel pripra
viti program, ko so se poleg zabave in praz
novanj lahko celovito predstavila tudi 
društva v kraju. Zaobjel je prav vse, ki so 
želeli izkoristiti možnost promocije. Tudi 
tokrat so bila dogajanja postavljena v tradi
cijo, dodali so jim le še vsebine različnih 
področij.
In kaj je tudi letos vodilo organizatorje in 
ustvarjalce Vuzeniških dni? Iz bogate zgo
dovine kraja črpati nove izzive vsakdanjosti 
in za bodoče rodove, priložnosti izkoriščati v 
novosti in iz vseh delčkov graditi celostno 
podobo teh dni. In prav vse prireditve so bile 
dobro obiskane in zadovoljstvo organiza
torjev je bilo očitno.
Medtem ko je občina poskrbela, da se kraj 
ureja v najbolj vitalnih pomenih bivanja, je 
obnovila sakralne spomenike bogate 
krajevne dediščine. Del avditorija je prene
sla tudi v cerkev ter župnišče, saj sta 
tamkajšnja razstava in koncert postali tradi
cionalni prizorišči.
In Primož na Pohorju, saj je občina pode
lila domicil borcem Zidanškove brigade na 
Primožu in je ena od prireditev potekala tudi

Anton Jeznik - peti občinski nagrajenec

Anton Jeznik - občinski nagrajenec
Anton Jeznik je že peti občinski nagrajenec, 
ki se je letos pridružil zaslužnim osebnostim 
kraja. Občinski svetniki so soglasno sprejeli 
sklep o priznanju, ki gaje svetu posredovala 
Lovska družina "Zeleni vrh". Poleg tega, da 
je Anton Jeznik pomagal pri gradnji lov
skega doma, je bil angažiran skorajda pri 
vseh akcijah v kraju. Kot predsednik bivše 
krajevne skupnosti je aktivno sodeloval pri 
izgradnji telefonije, kabelskega sistema pri 
obnovi župnišča itd... Kot gozdarje dobro 
poznal kmete in marsikaj dobrega postoril 
tudi njim v prid. Gospoda Jeznika imajo 
ljudje radi in v občini so prepričani, da je 
tudi letošnje priznanje prišlo v prave roke.

Vuzeniški dnevi so tudi letos pokazali na 
pravilnost njihovega koncepta, saj so 
izkušnje pokazale, da je potrebno tradiciji 
dodajati kakovostne vsebine in prav vsem 
ponuditi priložnost za promocijo. Žal je vsi 
še niso izkoristili in so kljub vsemu 
dogajanja samo opazovali. Nikoli ni pre
pozno, 7. Vuzeniški dnevi bodo prihodnje 
leto in možnosti bo skozi dogajanja drugega 
poletja dovolj.

Irena Fasvald

si prislužili kakšen dinar.
Nov list, ki so ga torej v Vuzenici obrnili že 
šestič, je prinesel zadovoljstvo. Zadovoljen 
je bil nov občinski nagrajenec, mladi so se 
zabavali. Organizatorji pa ob pravilnosti 
svojih odločitev že snujejo ideje za prihodnje 
leto. In zakaj v Vuzenici prireditve uspejo? 
Najbrž zato, ker so vsi, ki v kraju kaj pome
nijo, združeni v želji, daje celostna podoba 
Vuzeniških dni čimbolj dovršena in posega 
po pričakovanjih. Politike in politikanstva v 
njih ni čutiti, saj v tako skupnost ne sodita.

Slomšek v Vuzenici
Vuzeničani so letos posebno pozornost 
posvetili škofu, narodnemu buditelju, vzgoji
telju slovenskega ljudstva, piscu in pesniku 
Antonu Martinu Slomšku, saj ga bo papež 
septembra v Mariboru proglasil za 
blaženega.
Slomšek je služboval tudi v Vuzenici in za 
seboj zapustil mnoge sledi, v tem kraju je 
napisal tudi znameniti slovenski učbenik 
Blaže in Nežica v nedeljski šoli. V njem je z 
izostrenim pedagoškim čutom podal učno 
snov in vse, kar je bilo potrebno za praktično 
življenje. V vuzeniškem župnišču je urejena 
njegova spominska soba z znamenitimi

16



PREPIH

&

AVTO Fekonj a
PRODAJNO SERVISNI CENTER 

RADLJE
tel.: 0602/73-015, 73-440

Novi Mogano POPUSTI
DO 200.000,00 SIT

RAVNE NA KOROŠKEM 
obutev šport

285-030 285-031
MEŽICA 
35-472

Ml SMO ŽE PRIPRAVLJENI 
NA JESEN...

NAPRODAJ TESTNA VOZILA

Ponudba rabljenih vozil:
DAEWOO RACER BASE I. 1994
OPEL VECTRA 2,0 IGL 1.1991
NISSAN PRIMERA 2,0 I. 1990/91
BMW 316 I. 1988
CITROEN AX 1.1990
RENAULT 5 Pive Plus I. 1996

W©0ofc§l OSfeOD3®
- otroška, ženska in moška obutev
- usnjena galanterija
- vse za šport in prosti čas

... pa vi?
Vabljeni v prodajalne Mojca - obutev 
Ravne in Mežica ter Šport Ravne!

PREPIH PREPIH PREPIH PREPIH PREPIH PREPIH PREPIH

ZOLES d.o.o.
--- .-jr**-

jkv /JMk

GRADBENI MATERIAL 
TRGOVINA "GRAD"

Javornik 13, Ravne na Koroškem 
tel.: (0602) 287 180, 287 181

PE ŽERJAV
Žerjav 18, Črna 

tel.: (0602) 39 140

SALON KOPALNIŠKE OPREME 
IN KERAMIKE

Janeče 1, Ravne na Koroškem 
tel.: (0602) 20 759

AKCIJE V ZOLESU
R!c«r ' *!

l§k

* -

-DEMIT fasada 1.821,70 SIT/m2 
komplet 5 cm z zaključnim slojem 
in dostavo na objekt

- klasičen parket HRAST 2.999,1

- baterije ARMAL -15%
- baterije MAJA -10 %
- kopalniško pohištvo 

in keramične ploščice 
vodilnih evropskih proizvajalcev

po SIT/mJ

KREDITI T+0 %, GOTOVINSKI POPUSTI, PLAČILO NA VEČ ČEKOV (OBROKOV)
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Moda
Piše: Stanka Blatnik

ŽENSKE PO MOŠKO
Q recej časa je trajalo, da so ženske v moški obleki lahko 

dokazale, da hlače ne pomenijo tekmovanja z moškim 
spolom, še manj pa da jih nosijo hladne, preračunljive in 
neerotične "možače". In vendar je ženska v moški obleki vedno 
pomenila nekakšno prikrito grožnjo, provokacijo, drugačnost, izzi
vanje in upiranje ustaljenim normam. Obstajajo ženske, ki se v 
hlačah počutijo bolj sproščeno in praktično, ter takšne, ki si živ
ljenja brez hlač ne znajo predstavljati: močne, samozavestne, 
poslovne ženske brez dlake na jeziku. So tudi ženske, ki natančno 
vedo, da svojo privlačnost poudarijo prav z moško obleko.
V tridesetih je bila to Marlene Dietrich. Ženska vamp v moški 
obleki in s hipnotičnim pogledom izpod priprtih vek z zavihanimi 
trepalnicami. Zaradi nespodobnosti moške obleke na ženskem 
telesu so ji spodobni Parižani prepovedali sprehode po pariških 
ulicah.
V štiridesetih je šla božanska Greta Garbo tako daleč, da si je 
privoščila strogo moško opravo z nepogrešljivim ustnikom za 
cigare vred. Tudi Ingrid Bergman ni bila nič manj ženska, ko se je 
odločila za športno ležerni moški stil.
Močna ženska z močno voljo Katerine Hepburn je hlače nosila v 
kombinaciji s čevlji na vezalke in belo srajco in gladko pometla s 
predsodki, da hlače nosijo ženske, ki skrivajo svoje noge. Konec 
petdesetih je bila Audrey Hepburn princesa z mandljastimi očmi in 
figuro balerine, ki je proslavila ozke Givenchyjeve hlače "capri". In 
potem so prišla še revolucionarna šestdeseta: moda uniseks, 
brisanje meja med moškimi in ženskami. Dietrichova je pomenila 
začetek, nežna, suhljata Twiggy trideset let pozneje pa je bila re
volucija dvospolne podobe.
Kratke deške poteze, blede ustnice, anoreksična telesca brez vseh 
ženskih značilnosti... in hlače v vsem svojem razkošju - jeans kul
tura. Konec šestdesetih se je pas spustil nizko na boke, hlačnice 
so se razširile. Rock'n'roll je diktiral modo.
V sedemdesetih je Yves Saint Laurent z revolucionarno kolekcijo 
po moško krojenih oblek in smokingov prvi odgovoril na razce
pljeno vlogo ženske, ki se je skušala uveljaviti v moškem 
poslovnem svetu. Rodila se je nova evropska ženska in z moškim 
videzom želela zabrisati mejo med spoloma: femme fatale v strogi 
moški obleki, z nazaj zalizanimi lasmi. Ženska, ki je za ceno femi
nizma postala biseksualna in vendar zato nič manj ženska. 
"Ženska, ki nosi moške hlače, izžareva neustaljivo spolno 
privlačnost in samozavest", trdi Guccijev modni oblikovalec Tom 
Ford. Veliki modni guruji prisegajo na obojespolni videz. Ne na stil 
vamp Plavega angela, ne na skrivnostno privlačnost Grete Garbo, 
niti ne na strogi moški stil Annie Lennox. Novi vzor se kvečjemu 
vrti okrog bizarne privlačnosti Kleinove muze Kate Moss. Prihaja 
ženska, ki je deško nežna. Vsakdo med nami ima ženski in moški 
pol. Konec devetdesetih je popolnoma jasno, da je osebnost tista, 
ki izžareva samosvojo energijo, čutnost ali samozavest. In le 
ženska z močno osebnostjo si bo privoščila ostre in brezhibno kro
jene moške linije. Tudi zato, ker ve, da zapeti in strogi kroji še bolj 
razkrivajo tisto, kar je očem prikrito...
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Slovo od poletja
Qodobne ženske so se ob koncu tisočletja osvobodile strogih poslovnih pravil v 
O oblačenju in v skladu s svojim razgibanim življenjem razvijajo svojo individualnost. 
Moderna ženska zahteva udobje, kvaliteto in izbiro. Modna ponudba je iz leta v leto 
bogatejša, kupci pa vedno zahtevnejši in željni izbire, v takem sosledju pa se moda prila
gaja željam in potrebam sodobnih žensk. Možnost odločanja je tesno povezana z obliko
vanjem individualnega okusa oziroma stila, individualnost pa je vedno pogosteje izrečena 
beseda kreatorjev.
Še v ne tako daljni preteklosti so ženske z individualnim stilom in videzom zbujale 
pozornost. Modne zapovedi so bile skoraj strogo narekovane, pravila oblačenja za različne 
priložnosti pa še strožja. Črn hlačni kostim za poslovno večerjo, krilo do kolen za poslovni 
sestanek, pastelna obleka za poroko in podobne omejitve. Strogo določene priložnosti so 
danes vedno bolj tolerantne v svoji namembnosti in zahtevah v oblačenju. Izbira oblačila 
postaja vedno bolj svobodna in prepuščena posameznikom.
Ideja o modni izbiri je letos še posebej poudarjena, saj je težko določiti moderno. Sporočilo 
je razveseljivo preprosto. V bogati ponudbi je dobro izbrati tisto, kar nam pristaja, v čemer 
se počutimo udobno in kar lahko kombiniramo s tistim, kar že imamo. Če sledimo sebi in 
se izogibamo slepemu posnemanju tistega, kar vidimo v modnih časopisih, ne moremo 
zgrešiti.
Treba pa se je zavedati, da vse v modi nikoli ne pomeni čisto vse, čeprav je letos veliko 
aktualnega. Nekatere stvari, kot na primer mini krila, hlače na korenček, suknjiči z debelo 
podloženimi rameni in kričečimi gumbi, so zares že čisto iz mode. Zato je najbolje iz svojih 
omar takšno kramo odstraniti.
Kot pravi veliki Calvin Klein:
"Osebni slog, ki se s časom tako kot mi spreminja, bi moral biti glavno vodilo pri izbiri". 
Pomembne so majhne subtilne spremembe, ki lahko že obstoječe spremeni v aktualno. 
Zelo učinkoviti so novi modni dodatki, ki lahko poceni in učinkovito posodobijo lansko
letno garderobo. Spreminjanje videza ustvarja tudi kombiniranje, na primer z letos zelo 
modnim in udobnim kosom - jakno z zadrgo. Če jo, kot predlaga Jil Sander, nosimo k opri
jetim ravnim hlačam, bo učinek minimalističen in v trendu čistih, ravnih linij. Nasprotje 
lahko dosežemo prav s kombinacijo preprostega krila, kot predlagajo pri Cerruti Arte. 
Zadnjih nekaj sezon je minilo v znamenju sive, sive in sive barve. Nekaj se je je gotovo 
našlo tudi v naših omarah. Medtem se je večina modnih kolekcij letošnje sezone odela v

mavrične barve. Sončno rumena, zelena, modra oranžna in roza so bodisi žareče, 
bodisi umirjeno pastelne. Kombinirajo se z belo, ki je nova osnovna barva, rjavo, 
med seboj, pa tudi najljubšo sivo obleko bodo osvežile. Nikar torej ne obupujmo 
nad sivino, ki smo se je medtem morda že naveličali, le nekaj mavrice spustimo 
nanjo.
Novih oblek in kompletov iz mehkih pletenin se bodo razveselile predvsem tiste, ki 
so jih klasične obleke in suknjiči utesnjevali. Med tkaninami prevladujejo skoraj 
izključno naravni materiali, kot so kašmir, bombaž in svila. Pletenine so največkrat 
grobega videza, vendar peresno lahke. Mala jopica iz kašmirja, ki jo predlaga Donna 
Karan, je nadomestila strogi suknjič in povzročila pravo modno polemiko. 
Ravnotežje v prepiru med jopico in suknjičem so nekateri kreatorji, z Valentinom in 
Armanijem na čelu, našli v tako imenovanem suknjiču-jopici. Ti padajo mehko z 
ramen, so široko krojeni ter brez ovratnika in gumbov. Njihova prednost je, da delu
jejo kot suknjič, obenem pa so udobni in nosljivi kot jopice.
Še do nedavna se je večina žensk za večerne in slavnostne priložnosti zatekala k 
črni barvi. Črn hlačni kostim, krilo ali oprijeta obleka so vedno nekako primerni, ven
dar tudi že nekoliko izpeti. Pri vseh novih barvah, materialih in oblikah te sezone se 
ponujajo številne nove alternative. Posebej privlačni so prosojni materiali, ki jih poz
namo še iz prejšnjih sezon, vendar so tokrat oblačila izdelana večplastno, kar jim 
daje mehak in romantični videz. Pomembna pri igrah prosojnosti pa je diskretnost v 
zakrivanju odvečnih kilogramov.
Najboljša in najzanesljivejša odločitev je sprejemanje modnih novosti po korakih. 
Drugače se lahko zgodi, da smo videti kot modna žrtev, medtem ko nova modna 
filozofija ponuja izbiro in svobodo v odločanju, ki poudarja individualnost. Prisluh
nimo sebi in poiščimo tisto, kar je v nas posebnega in nas ločuje od drugih.
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Tudi priznanje za Koroško

Jubilejni tabor 
SKD na Poljani

Na Poljani je zadnjo avgustovsko nedeljo potekal 
deseti tabor Slovenskih krščanskih demokratov, 
letošnji največji dogodek te stranke. Poleg članov in 
simpatizerjev stranke se je tabora udeležilo več 
pomembnih političnih veljakov, med njimi Marjan 
Podobnik, predsednik SLS, Janez Janša, predsednik 
SDS, prva moža Zelenih Slovenije in Liberalne 
stranke, Miha Jazbinšek in Vitomir Gros, ter nekaj 
poslancev, predstavnikov koroških Slovencev in lokal
nih politikov.

Jubilejni tabor SKD je po uradnih podatkih organizatorjev privabil 
sedemnajst tisoč obiskovalcev, spremljajoče okrogle mize o kmetij
ski politiki, družini in odnosu med državo in cerkvijo v dneh pred 
taborom pa so pritegnile manjši krog ljudi, ki sojih posamezne teme 
zanimale. Najpomembnejša v okviru spremljajočih dogodkov tabora 
je bila skupna seja sveta SKD in glavnega odbora SLS, katere glavni 
sklep napoveduje združitev teh dveh strank, ki je predvidena za 26. 
december.
Osrednji del nedeljskega tabora so oblikovali slavnostni govori Loj
zeta Peterleta, predsednika SKD, župana občine gostiteljice dr. 
Matica Tasiča, predsednika Mladih krščanskih demokratov Valen
tina Hajdinjka, ki so jim s pozdravnimi mislimi sledili še predsed
niki povabljenih strank.
Lojze Peterle, glavni slavnostni govornik, se je dotaknil številnih 
problemov slovenskega razvoja in izrekel vrsto kritik na račun 
sedanje vladne politike.
"Vlada si z nenačelno politiko še naprej kupuje socialni mir, name
sto da bi podprla podjetniški sektor malih in srednjih podjetij, ki so 
sposobna odpirati nova delovna mesta in reševati problem visoke 
slovenske nezaposlenosti, " je dejal.

Peterle je med drugim spregovoril o gospodarskem in socialnem raz
voju in opozoril na čedalje večje razlike med centralnimi in obrob
nimi območji Slovenije. Pri vprašanjih zunanje politike je izpostavil 
približevanje Evropski uniji in poudaril, da hoče SKD "še naprej 
uveljavljati srednje-evropski in sredozemski značaj Slovenije, z 
jasnim ciljem dobro pripravljene vključitve v Evropsko zvezo in 
NATO."
Dr. Matic Tasič, prevaljski župan, je v svojem govoru izrazil zado
voljstvo, da je SKD za organizacijo tabora izbrala njihovo občino in 
Koroško, o pomenu Koroške za slovenski razvoj pa je spregovoril 
tudi prvak SDS Janez Janša.

Petra Lesjak
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Avtocenter Meh
Koroška 7 d 
3320 Velenje 
tel.: 063 898 2522 
fax: 063 866 395 Audi

STAVBNO POHIŠTVO SLATIN ELEGANCE
...izdelava in vgradnja oken, vhodnih vrat, 

balkonskih vrat in drugega stavbnega pohištva...

okno TROCAL ELEGANCE 
dobitnik znaka kakovosti
v graditeljstvu za leto 1999 TROCAL

SLATIN d.o.o., Brdinje 18/a, 2390 Ravne na Koroškem tel.: 0602/288-830, fax: 0602/288-831
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PRODATI ALI POSODITI
Svetniki Mestne občine Slovenj Gradec so po opravljenih 
meritvah jakosti hrupa sprejeli sklep, da je treba skate park 
v soseski S-8 odstraniti. Ker se na tem igrišču še vedno nič 
ne dogaja oziroma še ni prišlo do demontaže naprav, je 
ravenska županja povprašala slovenjgraškega župana, če bi 
naprave prodal za potrebe nadobudne ravenske mladine. 
Župan Komljanec je odločno rekel NE.
Slovenjgradčani bi lahko naredili dober posel in naprave 
Ravenčanom le začasno posodili - za visoko najemnino, 
seveda -, saj za zdaj nič ne kaže, da bi za prenos naprav v 
Slovenj Gradcu pripravljali kakšno drugo, ustreznejšo 
lokacijo.

V____________________ J

NATROSIL JIH JE...

PO MRKU - MRKO
Direktor Koroškega radia 
Slovenj Gradec, podžupan 
Občine Prevalje, nekdanji 
član upravnega odbora pre
valjskega Korotana in zdaj
šnja siva eminenca tega 
kluba - Danilo Vute ni bil 
navdušen za opazovanje 
sončnega mrka. Sodelavcem 
je pojasnil, da je že tri dni 
prej, v nedeljo, videl in 
doživel pravi mrk na do
mačem nogometnem igri
šču, ko so Korotanovci izgu
bili prvenstveno tekmo proti 
Dravogradu.
Danilo je bil razočaran tudi 
nad neuresničeno napovedjo, 
da bo ob ali po mrku konec 
sveta. Po mrku je namreč 
mrko zabrundal vase: "No, 
pa bomo morali spet garati 
in pridelati za honorarje..."

# Osnovni pogoj za kritiziranje mladij je staranje.
# Pasje vdani še zdaleč niso tudi pasje zvesti.

# Pendreku je delovno mesto - hrbet.
# Politik je trot, ki misli, da je matica.
# Mladost je norost: umre, ko je najlepša.

«F
MP

Nage babe
Črnjani so jezni, ker se je toliko pisalo o 
Ukrajinkah, ki so jih obiskale v času turističnega 
tedna. Kot da ne bi smeli pogledati še kakšne druge 
nage babe kot le domače. Sicer pa, - vse so črne.

KONEC PASJIH DNI

Marko je mrknil
Zaposleni na Koroškem radiu so tamari, ker že tri dni pred sončnim 
mrkom ni bili mogoče nikjer kupiti zaščitnih očal. Pa se je veselo 
oglasila honorarka Urška in postavila sodelavce na balkon v vrsto, in 
so eden za drugim z njenimi zaščitnimi očali pogledovali proti 
mesecu (in soncu).
Odgovornega urednika Koroškega radia Marka Vrečiča ni bilo v 
vrsti na balkonu. Imel je namreč lastna zaščitna očala in je z njimi 
tiho mrknil v svojo pisarno, kjer je enkratni nebesni pojav "skoncen
trirano" opazoval s stola pod oknom. Ker Marko naslednjega 
sončnega mrka ne misli dočakati na domačih tleh, bo morda očala 
ponudil po znižani ceni.

Drago Golob, direktor družbe Kograd IGEM GOK, je 
nadvse ponosen na svojo hčerko Evo, ki je letos blestela 
na maturi. Nekateri zlobneži pravijo, da je Eva brihtna 
po mami in lepa po očetu. Ponosni očka je hčerko tudi 
postavil na ogled na koroškem sejmu v Slovenj Gradcu, 
kjer je IGEM razstavljal leseno kopalniško garnituro.

IM W

Lojze Peterle, predsednik SKD, je v 
začetku leta ob razpravi o Holmcu dogod
ke na Poljani leta 1945 označil za 
zločinske. SKD je imela deseti tabor na 
Poljani. Vračanje na kraj zločina(?).
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ŽELELI STE, OBUPAJTE!
6 © ®

Kar imamo, kar imamo, 
za obiske damo.

© © ®
Najstarejši nebotičnik v Philadelphiji je bil na dražbi prodan pod ceno. Se 
dogaja tudi pri nas, le da kar je pri nas prodano pod ceno, je običajno pro
dano tudi pod roko.

© © ®
Gradbinci, ki so v Turčiji zgradili stanovanjske krste namesto hiš, pravijo, da 
niso krivi, da se je ob potresu vse sesedalo in sesuvalo. Seveda niso, kriv je 
profit. Več kot 12000 človeških žrtev to potijuje.

© © ®
Večji del tistih, ki so v nekdanji Jugoslaviji sodelovali v jogurtni revoluciji, 
nima danes niti za jogurt.

© © ®
Rahel potresni sunek v Posočju, kateremu je naslednji dan sledil obisk 
kmetij-skega ministra Smrkolja, dokazuje, da usodne povezave med vlado in 
katastrofami postajajo vse bolj očitne.

© © ®
Dr. Drago Ocvirk, profesor na Teološki fakulteti v Ljubljani, je izjavil, da je 
izvirni greh naše države, da praktično ni nič storila, da bi zaživela civilna 
družba. Močno sumim, da si je pod civilno predstavljal cerkveno družbo.

© © ®
Vedno je za svoje grehe našel črnega Petra, zdaj pa se čudi, da ga sveti Peter 
ne spusti v nebesa.

© © ®
Namesto človeka bi naj mislili računalniki, delali roboti, za reprodukcijo 
vrste pa poskrbel genetski inženiring. Na koncu bo človek le še jedel in pil 
sam.

© © ®

V_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ /

NAGRADNA IGRA:

m&m a gmb

Naša nagradna igra POIŠČITE SE V PREPIHU je med bralci 
tako priljubljena, da jo moramo nadaljevati. Tokrat je naš 
fotograf naredil posnetek nekje na Koroškem. Kje, to bo 
povedala gospa na posnetku gospodu Stanku Planinšcu, urarju 
in zlataiju v slovenjegraški Katici, kjer jo čaka lepa nagrada, 
zlat obesek za verižico z imenom. Zlatarstvo Planinšec pa 
vas pričakuje tudi v prihajajočem jesensko-zimskem času, ko 
boste lahko izbirali lepa darila.

MASKOTA ZA SREČO
Branko Golob, človek, ki je pred leti Odbojkarski klub 
Fužinar pripeljal v prvo slovensko ligo ter z njim osvojil 
naslov državnega prvaka in pokalnega prvaka v eni sezoni, 
se je zadnje čase posvetil delu pri odbojkarski šoli na 
Ravnah. Po dodatno znanje in izkušnje se podal tudi v daljno 
Japonsko in pri maskoti svetovnega prvenstva v odbojki med 
drugim iskal srečo za odbojkarski podmladek na Ravnah. Ali 
jo jc našel, bomo videli v naslednjih tekmovalnih sezonah.

Spomin na vroče poletje
Skoraj 40 Korošcev veselo piknizira sredi Dalmacije v 
Supetaiju na Braču. Množično srečanje je delo ambasadoija 
Brača v Sloveniji (na Ravnah), dipl. ing. Mateja Vladisla- 
viča. Samemu pikniku so botrovali Sandi Kotnik-Buda, 
Damijan Berložnik in Alojz Buhvald, ki je izbral tudi vino. 
Pri ribah se je za naj večjega poznavalca izkazal profesor Adi 
Urnaut. No, vsi pa so jedli, pili in se veselili, nekateri celo 
pozno v noč. Pa naj še kdo reče, da Korošci tudi na tujem 
nismo kaveljni.
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30 LET IZKUŠENJ
NA ZAHODNIH TRGIH

TUS-KOSI,d.d.,
podjetje za proizvodnjo 
netkanih tkanin
Pod gradom 2a 
2380 Slovenj Gradec 
telefon 0602/43 731 
faks 0602/43 795 
http://www.tus-kosi.si 
e-mail: info@tus-kosi.si

NARAVA POD VAŠO STREHO
Za toplotno in zvočno izola
cijo vašega doma izdelujemo 
učinkovito, predvsem pa 
zdravju neškodljivo izolacijo 
iz kokosovih vlaken.

^ POSTEUNI VLOŽKI ZA LAHKO NOČ
in dobro jutro

Uporabljamo le izbrane materiale: 
kokosova, sisalova in konopljina vlakna, 
ovčjo volno, kašmirsko volno, kameljo 
penjeni lateks, nebeljen bombaž.

Ma sejmu MOS ‘99 se predstavljamo v hali M/14.

®

preverit
zagotovljeno zadovoljstvo

proizvajamo:

• AVTOMOBILSKE SEDEŽNE PREVLEKE
PREVENT d.d. Kidričeva 6. SI-2380 Slovenj Gradec 
Telefon: <-386602 503000. Fax: >386602 503 010

• DELOVNA, POKLICNA 
IN IMAGE OBLAČILA

• DELOVNE ROKAVICE
PREVENT 4.4.-PC MISLINJA, Gozdarska c 38. SI-2382 Mislinja 
Tatafforr *3£€efl25527», Faz ♦386802 56 082

• REZALNO ORODJE
PREVENT TR04~o.o.. Par zonali 2,2391 Pravalja
Talafon *386 602 34 600 Fax: ♦386602 31 773

Sedet PREVENT d d . Kidričeva 6. SI-2360 Slovenj Gradec
Telefon -*386 602 503 000 F a* •• 386 602 S03 010. E-.potrta pre*©m@<pr*v©m «i
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ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE 
Območna enota Ravne na Koroškem

Ob Suhi llb, (p.p. 91), 2390 Ravne na Koroškem, Slovenija 
Tel.: 0602/280-100, Fax: 0602/280-260

SPOŠTOVANE ZAVAROVANKE, 
ZAVAROVANCI

Premije za PROSTOVOUNO ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE lahko 
plačujete preko TRAJNEGA NALOGA banki, kjer vam bodo prijazno 
svetovali in uredili vse formalnosti.

Seznam bank, s katerimi ima ZZZS podpisano pogodbo o plačilu 
premij preko trajnika (seznam bomo dopolnjevali):
KOROŠKA BANKA d.d.
BANKA VELENJE d.d.
BANKA CEUE d.d.
SKB BANKA d.d.

Prihranite čas in denar!

Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije 
Obmoina enota Ravne na Koroškem

ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE



Avtomobilizem PREPIH

—

Testi

Piše: Aleksander Praper

AVTOMANIJA
Na Koroškem radiu vsako drugo soboto po 11. uri

Novi Hrošč
Od Avto centra Podrzavnik iz Mute sem 
na preizkušnjo dobil veleobčudovani 
avtomobil, imenovan New Beelle. Torej, 
novi Hrošč. Testna žuželka je spadala 
v vrsto avtomobili s štirimi kolesi in je 
imela vgrajen pogonski stroj, po

Preživeli smo sončni mrk in čaka nas še dolgo življenje, vsaj 
upam tako. Čaka pa nas še tudi kar nekaj nadaljevanj Avtoma- 
nije. Tokrat bo govora o treningu varne vožnje, ki se izvaja pod 
vodstvom znanega dirkača, g. Braneta Kuzmiča, testirali smo 
Opla Vectro 1,8 16V CD in Volkswagen Neew Beetle 1,9 TDI. Za 
vašo dobro obveščenost pa smo dodali še nekaj novičk.

nje steklo. Nostalgične bi naj bile tudi 
ročice za ročni pomik stekel v vratih, a 
vsaj tu bi lahko pozabili na nostalgijo. 
Vse je tudi v notranjosti bolj ali manj 
okroglih oblik, od gumbov na kvalitet
nem radiokasetofonu s šestimi 
zvočniki, do stikal klime in pepelnikov. 
Mimogrede naj omenim, da so držala 
za pločevinke to dobesedno, kajti 
nameščena so tako, da vanje ne boste 
mogli postaviti kaj višjega od 
pločevink.
Pred voznikom kraljuje velik merilnik 
hitrosti in majhna merilnika vrtljajev ter 
stanja goriva. Pohvalna je tudi tradi
cionalna vaza in natančni spoji, ki pa 
niso preprečili, da je testni avtomobil 
imel kar nekaj čričkov. Očitno pa je bila

zaslugi katerega ne spada med 
sesalce, ker je ta motorček prostornine 
1900 kubičnih centimetrov prisilno pol
njen. Govora je o TDI-ju z 90 konjički, 
ki tega hroščka poganjajo dovolj 
živahno, da vam je lahko vožnja z njim 
v zabavo - če seveda imate čas za 
vožnjo, kajti povsod boste morali 
razkazovati Beetlčka radovednežem. 
Še noben testni avto ni izzval toliko 
zanimanja kot ravno ta.
0 srcu tega hroščka ne bom razprav
ljal, ker je to enaki TDI, kot je poganjal 
testno Ibizo in Alhambro. Tudi tokrat se 
je izkazal z dobrim navorom, mirnim 
tekom in porabo, ki se je na testu 
gibala med 5 in 7 litrov. Lega na cesti 
je zanesljiva in omogoča visoke hitrosti 
v ovinkih, k čemur prispeva tudi elek
tronski dodatek ESP. Menjalnik je hiter, 
natančen in ima dovolj kratke gibe. 
Zavore ustrezajo zmogljivostim in 
zanesljivo ustavijo vozilo tudi po 
pogostih zaviranjih.
Oblika je zelo originalna in uspešno 
nadaljuje oblikovne poteze starega 
Hrošča tako zunaj kot znotraj, le da je 
vse prilagojeno današnjemu času, kar 
pomeni tudi dobre, izdatno nastavljive 
prednje sedeže, bistveno tišji avto od 
predhodnika in seveda obilo varnosti, 
ki jo je Beetle, kot večino mehanike 
podedoval po Golfu.
Zunanja oblika novega Beetla je 
zelo enostavna - sestavljena je 
iz treh polkrogov, prvi je pred
nji blatnik, drugi streha in tretji, 
zadnji blatnik. Pomeni pa 
takšna oblika tudi neprak- 
tičnost, kajti prtljažni prostor je 
z 209 litri zelo majhen, avto
mobil je nepregleden, zadaj 
sedeči pa tiščijo glavo ob zad-

Pred dobrim mesecem sem bil povabljen že na drugo sto
pnjo Treninga Varne Vožnje, gospoda Braneta Kuzmiča, 
ki se izvaja v Ljubečni pri Celju na poligonu Združenja 
šoferjev in avtomehanikov. Ta tečaj poteka v Ljubečni od 
leta 1993 in v tem času se ga je udeležilo preko 3.000 
udeležencev, ki se jim je zdelo smiselno investirati v 
znanje, s pomočjo katerega bodo znali reagirati v kritičnih 
situacijah ter tako morda rešiti kakšno življenje ali pa vsaj 
zvito pločevino.
Ob gospodu Kuzmiču na terningih sodeluje še šest inštruk
torjev, ki so vsi dirkači z vsaj enim naslovom državnega 
prvaka v rallyu in imajo dovolj izkušenj, da znajo usmerjati 

tečajnike. Poleg znanja, ki so ga pridobili na dirkah, so morali pridobiti 
še ustrezno licenco nemškega ministrstva za promet.
Treningi se izvajajo na 
Škodah Felicijah in 
Octaviji, Audiju A4 in 
Mercedesu C razreda, 
torej s predstavniki 
avtomobilov s pogo
nom spredaj, na vsa 
štiri kolesa in pogo
nom na zadnja kolesa.
Udeležiti se jih je 
mogoče v sredah in 
sobotah, za večje sku
pine pa po dogovoru.
Ker so nadgradnja voz
niškega izpita, se pri
poroča, da imajo 
udeleženci vsaj dve leti 
vozniških izkušenj.
Treningi se nad
grajujejo v petih sto
pnjah. Stopnje A, B in 
delno C se izvajajo v 
Ljubečni, višje pa na
dirkališču v Zeltwegu. Vaje simulirajo nepričakovane, nevarne situacije, 
ki nas utegnejo presenetiti na cesti in so razdeljene preko celega dne. 
Na A tečaju smo predelali pet vaj. Prva je bila zaviranje pri 30 in 60 
kilometrih na uro, tako da se ustavimo čim bližje postavljeni oviri. To 
nam praktično pride prav, ko se pred nami nenadoma pojavi nepričako-

to le muha tega avtomobila, kajti pri 
testu Beetla 2.0 tega nisem opazil - 
ampak o njem kdaj drugič.
Avtomobil je po zaslugi kupolaste 
strehe zelo radodaren z višino na pred
njih sedežih. Zelo dolga armaturna 
plošča daje občutek enoprostorca in 
prispeva k zelo varnem počutju v tem 
avtomobilčku. Torej, kar se obliko
vanja, mehanike in imagea tiče, vse 
najboljše. Toda izdelava pod nivojem 
ostalih Volkswagnov in nepraktičnost 
postavljata vprašanje, ali je za avtomo
bil, ki mu manjkajo le še električno 
pomična stekla in kakšna malenkost, 
smiselno odšteti dobrih sto tisoč manj 
kot 4 milijone? No, za tiste z globokim 
žepom to ne bo problem. Kupili bodo 
avto za uživanje in zbujanje pozornosti, 
v katerem je skritih tudi nekaj spomi
nov na dobre stare čase.

Vectra 1,8 16 V
Lepega sončnega dne sem pri Avtiohiši 
Kolmanič & Co prevzel novo Vectro 1,8 
16 V s CD opremo. Že na pogled ji je 
obnova dobro dela, kajti novi odbijači, 
luči in ogledala delujejo še elegantneje. 
Testna Vectra je bila limuzina srebrne 
barve, ki je še bolj poudarila čiste 
oblikovne poteze, ki jih dopolnjujejo 15 
palčna lita platišča.

Vectro je poganjal 1800 kubični 
štirivaljni motor s 16 ventilsko 
tehniki in po podatkih tovarne 
razvije teh 115 konjskih moči 
končno hitrost 203 kilometre na 
uro in pospešek do oznake 100 
na merilniku hitrosti v 11 sekun
dah. Pohvaliti je potrebno 
elastičnost motorja in njegovo 
skromnost, kajti v povprečju je 
na testu porabil le 8,5 litra
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goriva, kar je glede na 
dimenzije In zmogljivosti 
avtomobila zadovoljujoče.
V notranjosti je že znana 
Oplova arhitektura z dobro 
ergonomijo in kvalitetnimi 
materiali, a malo manj 
privlačno velikimi merilniki.
Prostora je dovolj tudi za 
pet potnikov, če tisti trije 
na zadnji klopi niso 
sovražniki. Tudi z njihovo 
prtljago ne bo problemov, 
kajti osnovna velikost 
prtljažnika je 500 litrov, ki 
pa jih je s podiranjem klopi 
mogoče povečati na 800 
litrov. Pri tem najbolj moti 
zastarel način odpiranja 
pokrova z vzvodi, ki se 
pogreznejo v sam prtljažni 
prostor. Potrebno pa je tudi 
nastavljati trdoto teh vzmeti, kajti, ko 
avtomobil stoji navkreber, se pokrov 
rad kar sam zapre. Au, me je bolela 
glaval
Serijska oprema obsega vso elektriko, 
ki jo potrebujete, torej električno 
pomična prednja stekla, daljinsko cen
tralno zaklepanje, kvaliteten avtoradio 
z 6 zvočniki in upravljanjem preko 
volana, klimatsko napravo, alarm, poto
valni računalnik, električno nastavljiva 
in ogrevana ogledala, meglenke in 
seveda obe sprednji zračni blazini. Le
ta pa so sabo prinesla še eno slabo 
lastnost, volan namreč ni nastavljiv v 
globino. Ampak ob izdatni nastavitvi 
voznikovega sedeža to ne moti.
Vedro je prav prijetno peljati, kajti 
vzmetenje prav dobro prenaša tudi 
makadam oziroma koroške luknje, tudi 
ovinki se ji ne upirajo, zavore so 
zanesljive, menjalnik hiter, natančen in 
mehak, a z malce dolgimi gibi. Pohval
iti moram tudi bogato osvetlitev notran
josti in zmogljive žaromete, ki so ob 
prenovi dobili 20 % večjo svetilnost. 
Zaželel bi si več predalčkov v notran
josti, lepši zvok motorja v visokih vrt
ljajih in barvno bolj pestro notranjost. 
Sicer pa se nad tem avtom, potem, ko 
zanj odštejete 3 milijone in 600 tisoč, 
ni za pritoževati.

NOVIČKE:
Prva in najpomembnejša novica prihaja 
iz Maribora, kjer so se študentje Fakul
tete za strojništvo udeležili tekmovanja 
Formule Študent, ki je potekalo v Birm
inghamu, v Veliki Britaniji. Predstavili 
so projekt izdelave dirkalnega vozila, ki 
ga je pripravilo okoli 30 dodiplomskih 
in podiplomskih študentov Fakultete za 
strojništvo iz Maribora. Na tekmovanju 
v Angliji so sodelovali v tretji skupini, 
ki pomeni predstavitev dokumentacije 
za izdelavo vozila in oblikovanje in v 
konkurenci 6 univerz zmagali! Bili pa 
so proglašeni tudi za najperspektivnej
šo ekipo.

Koroška rallye posadka Brane Žunko in 
Drago Žunec prvo sezono nastopata v

vana ovira. Od 3.000 tečajnikov še nihče ni pra
vilno ocenil zavorne poti!
Druga vaja je bila vožnja med keglji z avtomo
bilom, ki je imel na zadnjo os nameščena 
majhna kolesca, ki se vrtijo v vse smeri in tako 
zadek avtomobila ob vsaki bolj grobi reakciji 
opleta in kaj hitro se lahko zavrtite. Ta vaja nam 
pomaga pridobiti pravilne reakcije pri odnašaju 
zadnjega dela avtomobila, kdaj zavirati, kdaj 
pospeševati, kako vrteti volan.

Tretja vaja je bila zaviranje na neenakomerni 
podlagi, kot če se umikate na bankino, kjer 
kolesa bistveno hitreje zablokirajo in vas prične 
vrteti.
Pri četrti vaji smo se na spolzki podlagi izogibali 
oviri v znano smer in pri tem zavirali, medtem 
ko je bila osnova za vse vaje prva, pri kateri smo 
se učili pravilno držati volan in ga preprijemati. 
Pravilno volan držimo v položaju "15 do 3"!
Te izkušnje sem s sabo prinesel na nadaljevalni 
tečaj B, ki pa je že zahtevnejši. Kot prvo smo 

vadili pravilno ocenjevati 
varnostno razdaljo, z 
namenom da se pravoča
sno ustavimo, neglede ali 
gre za maksimalno zavi
ranje, za zmanjševanje 
hitrosti ali kakšno drugo 
nepredvideno situacijo. 
Trening smo nadaljevali 
z ocenjevanjem zavorne 
poti, pri čemer avto naj
prej zavira na suhi pod
lagi in nato preide na 
spolzko, kjer se zavorna 
pot bistveno podaljša. 
Podoben primer se lahko 
zgodi, ko iz suhe ceste 
pridemo na jesensko 
listje ali potok, ki teče 
čez cesto... Potem seje iz 
prvega tečaja ponovila 
vaja z odnašanjem zad
njega dela avtomobila, le 
da smo tokrat vozili na 
čas.
V popoldanskem času 
smo se na spolzki pod
lagi ob zaviranju izogi
bali v neznano smer, kar 
pomeni zaviranje skoraj 
do ovire, malce pred 

oviro (to so le trenutki) se izognemo v smer, ki vidimo, da je prosta. 
Podobne situacije so na cesti dokaj pogoste!
Zadnja in najtežja vaja, ki nam je delala največ preglavic, je bilo zavi
ranje pri 60 kilometrov na uro v ostrem, spolzkem ovinku, pri čemer 
nam kolesa blokirajo in avto gre enostavno 
naravnost! Tu smo se učili popuščati zavoro, 
korigirati smer in ponovno zavirati, ter to 
ponavljati, dokler se ne ustavimo.
Tako je minil še drugi tečaj Varne Vožnje in 
domov sem odšel razmišljajoč in poln novih 
izkušenj in znanja. Z mano so se na tečaju B 
trudili inštruktorji avto šol iz Novega mesta 
in na koncu smo se vsi strinjali, da kljub dol
gim letom izkušenj in veliko prevoženih kilo
metrov pred treningom v simulirani situaciji ne bi reagirali pravilno. 
Morda nam bo ravno ta dan kdaj rešil glavo?
Za vse informacije o Treningu Varne Vožnje se obrnite na gospoda Bra
neta Kuzmiča na naslovu Prekmurska 1, v Ljubljani ali na telefon 
061/130-29-3«, oziroma 041/632-513.

slovenskem državnem prvenstvu in že 
dosegata vidne uspehe. V rallyu sta v 
trenutni razvrstitvi skupine N do 1400 
ccm na prvem mestu, voznik Brane 
Žunko tekmuje še v Peugeot cupu, ces
tno in gorsko hitrostnih dirkah, kjer se 
mu obetajo končne razvrstitve na 
druga ali tretja mesta. Sovozniku 
Žunec Dragu pa skoraj ne more uiti tit
ula najboljšega sovoznika v državnem 
ralley prvenstvu.

Pri Mazdi so pričeli s prodajo novega, 
elegantno oblikovanega enoprostor
skega Premacya, ki sloni na platformi 
Mazde 626. Kljub bogati serijski 
opremi, ki obsega ABS, 4 varnostne 
blazine, elektronsko uravnavano poraz
delitev zavorne moči in konstrukcijo, 
zasnovano po načelu varnostne celice, 
se cena prične pri 3.190.000 SIT.

Po novem ima slovenska cestna poli
cija na uporabi Volkswagnovega Beetla 
1,9 TDI. In verjamem, da jih sedaj res 
ne boste mogli prezreti.

Daewoo Motor d.o.o. je podaril Kli
ničnemu centru, SPS, Kirurški kliniki, 
kliničnem oddelku za kirurgijo srca in 
ožilja 1.600.000 SIT, kot prispevek ob 
nakupu vrhunskega ehokardiograf- 
skega aparata.

Pri Oplu so predstavili prenovljeno 
Omego za leto 2000. Prenovljeni sta 
tako zunanjost kot notranjost. Nov pa 
je tudi 2.2 litrski 16 ventilski motor, ki 

zmore 144 konjskih 
moči. Serijsko so 
vgrajena aktivna 
naslonjala za glavo 
spredaj in elektronska 
kontrole klimatske 
naprave ločeno za 
vsako polovico. Po 
novem ima Omega 
tudi 10 letno garan

cijo na prerjavenje, izboljšano pod
vozje. Sicer pa je na novi Omegi še pre
cej drugih izboljšav, ki jih bomo omenili 
ob predstavitvi. Za enkrat le še vest, 
da prihodnje leto prihaja novi 5,7 litrski 
V8 motor s 310 konjički.
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•BRAMAC-
Varna streha za vse živtjenje

Prišli so tiho in postali legenda.
Klasični. Adria. Donavski. Bobrovec. Markant.
Bramacovi strešniki s 30-letnim jamstvom in 
še dodatnim jamstvom za poškodbe zaradi 
zmrzali. Estetskega videza, s celovitimi sis
temskimi rešitvami za vse strešne detajle. 
Ekološko neoporečni. Večni.

Brarnac, d.o.o, - sedež in tovarna:
Dobruška vas 45 
8275 Škocjan,
tel.: (068) 322 007,770091 
faks: (068) 76 290

Prodajni center in skladišče
Otiški Vrh - Dravograd, 2373 Šentjanž 
tel.:(0602)85 074,85 647 
faks (0602) 85 206 
http://www.bramac.si 
e-pošta: marketing@bramac.si

CCKTOTKAT tt. IM 
ISO *002

od avgusta nov PRODAJNO SKLADIŠČNI CENTER V OTIŠKEM VRHU

zvočna kartica, zvočniki 120W, 
ohišje, FDD 3.5”,miška Logitech Pilot, 
tipkovnica, knjiga “Moj prvi PC”.

(BMWQfàMW) Meža 127 MNHRIBlJOJRl Gosposvetska c. 84 VELEMJE Stari trg 35 ^JL. WStWRIBd)9\ Špindlerjeva 2e 

tel.: (0602) 810-590 (centrala) tel.: (062) 22-81-720 (prodaja) tel.: (063) 49-76-850 tel.: (062) 84-30-830
810-600 (prodaja) 22-81-732 (servis) fax.:(063) 49-76-851 fax.:(062) 84-30-831
810-030 v*™, ^m)22W30 SfT
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Razvijanje čezmejnega 
sodelovanja

V minulem mesecu sta bila predstavljena pomembna 
projekta, ki zadevata sodelovanje in razvijanje pri
jateljskih vezi med Slovenci in Avstrijci. Prvi projekt 
je že zaključen in zadeva odprtje obmejne pano
ramske poti, ki je že zaživela, medtem ko je drugi 
še v povojih, njegov cilj pa bo odprtje ceste mlinov.

Obmejna panoramska pot
Obmejna panoramska pot, ki se v dolžini sto tri
desetih kilometrov vije izmenično na slovenskih 
in avstrijskih tleh in poteka od avstrijskega 
Sobotha do Gornje Radgone, je na novo označena 
in oblikovana pot, obogatena z zanimivimi 
postojankami. Planince in gorske kolesarje, ki jim 
je pestra obmejna tura namenjena, bo s sloven
skimi in nemškimi napisi opremljen kažipot 
usmerjal tudi k spoznavanju kulture, k pobočjem 
vinogradništva in fosilov ali celo na gobarsko- 
kostanjevo področje.
Pohodniki, ki se bodo odločali za raziskovanje 
panoramskega obmejnega pasu, bodo imeli vrsto 
možnosti za prenočevanje v planinskih kočah, na 
številnih mestih pa jim bodo radi postregli z 
malico.
"Upam, da bo panoramska pot prinašala tudi 
gospodarski razvoj in pomemben napredek, zago
tovo pa bo v prihodnje obrodila sadove v obmej
nem turizmu," je ob otvoritvi na Remšniku dejal 
Gottfried Posti, župan občine Schlossberg, ene 
od občin, ki se je vključila v pripravo projekta. 
Gorski praznik brez meja, kot so poimenovali 
pomemben dogodek, ki se je na prvi avgustovski 
dan zgodil na avstrijski strani pobočja Remšnika, 
je pritegnil več kot tri tisoč Slovencev in Avstrij
cev. Oboji, tako avstrijski Štajerci kot obmejni 
Slovenci, so skupaj z uglednimi gosti na to mesto 
prišli proslavit otvoritev obmejne panoramske 
poti. Njeno urejanje, ki je trajalo tri leta, je dobilo 
svoj epilog tudi s pomembnim podpisom 
meddržavnega sporazuma med zvezno vlado 
Avstrijo in vlado republike Slovenije o turistič
nem prometu na obmejnem območju.
Kolje pojasnil Tomaž Zajc z ministrstva za malo

Podpis pogodbe na Remschnigg-Almu

gospodarstvo in turizem, je pri urejanju poti sode
lovalo 25 obmejnih občin, 9 slovenskih in 16 
avstrijskih, kar po njegovem mnenju dokazuje, 
kako uspešno je lahko sodelovanje in prijateljstvo 
med državama. Načrtovanje panoramske poti, za 
katerega je bilo potrebno odšteti 1,4 milijone 
avstrijskih šilingov, je bilo pretežno omogočeno z 
denarnimi sredstvi programov Evropske unije 
Interreg in Phare ter s podporo deželne vlade 
avstrijske Štajerske in slovenskega ministrstva za 
malo gospodarstvo in turizem ter obmejnih občin. 
Da bodo prehodi med mejo na tej poti potekali 
nemoteno in skladno s predpisi, je bil v nedeljo 
na Remšniku svečano podpisan tudi meddržavni 
sporazum o medobmejnem režimu, ki sta ga pod
pisala Tomaž Zajc, predstavnik ministrstva za 
malo gospodarstvo in turizem, in slovenski vele
poslanik v Avstriji dr. Kristjan Berlakovič.

Cesta mlinov - vizija Črnjanov
Prvi koraki k snovanju mednarodnega projekta 
mlinske ceste so bili narejeni na pobudo župana 
občine Črna na Koroškem Franca Stakneta na 
mejnem prehodu Luže nad Koprivno, zasejku nad 
Črno, kjer so se srečali predstavniki Železne 
kaple iz Avstrije, tedanji župan Šoštanja Bogdan 
Menih in vodje turističnih društev Topolšica, Šoš
tanj in Železna kapla.
Ideja o mlinski cesti je zrasla v Topolšici, kjer so 
turistični delavci videli možnost povezave mlinov 
na območju Šoštanja proti občini Črna, kjer je 
nekoč stalo 68 mlinov, od tega danes obratujejo 
trije, še deset pa bi jih lahko obnovili z manjšimi 
stroški.

Kot je pojasnil župan občine Črna Franc Stakne, 
bi na cesti poleg obstoječih mlinov označili tudi 
mesta, na katerih je nekoč obratoval mlin, in 
tablice opremili še s podatki lastnikov kmetije in 
starostjo mlina.
"Hkrati bi bila to tudi priložnost, da obnovimo 
ceste in uredimo čezmejno povezavo na Lužah. 
Ker bomo zasnovali mednarodni projekt, ki bo 
zaščitil kulturno dediščino, bomo sredstva iskali 
pri programu Phare, Evropske unije, ki ima velik 
posluh za ohranjanje kulture," je pojasnil Stakne, 
ki je k sodelovanju pozval župana avstrijske 
občine Železna kapla dr. Petra Haderlappa. 
Slednji je včeraj povedal, da se mu zdi zamisel o 
projektu imenitna, zato jo je po njegovem mnenju 
vredno izpeljati tudi v njihovi državi.
Haderlapp je razložil, da bi se cesta mlinov dobro 
povezala s kmetijsko potjo, ki je na njihovem 
območju že urejena, ponuja pa oglede kmetij, 
križev in kapelic.

Lipoldov mlin, Koprivna

"Za nas je projekt tudi korak v skupno Evropo, 
zato je odprtje prehodov pomembno. Sodelujemo 
na primer tudi z občinama Jezersko in Preddvor," 
je poudaril Haderlapp, ki možnost financiranja 
projekta vidi v Interregovem skladu EU. 
Predsednica Copplakaše, avstrijskega društva 
gorskih kmetov doline Bele, Elisabeth Miklau. 
je podprla idejo, najpomembneje pa se ji zdi, da 
vse sodelujoče občine izdelajo strokovne projekte 
in jih podprejo. Predlagala je, da bi izkušnje iskali 
tudi pri njih, kjer na področju doline Žila že 
obstaja podobna mlinska cesta, ki bi si jo naši 
snovalci projekta lahko ogledali.

PETRA LESJAK

Počitniški program za otroke 
in mlade iz Mežiške doline
Center za socialno delo (CSD) Ravne je letos že petič zapored oblikoval 
pester in zanimiv počitniški program, imenovan 11. šala. Izdelala gaje 
skupina mladih strokovnjakov, iskalcev zaposlitve, ki so se preko javnih 
del vključili v aktivnosti CSD Ravne. Sodelovalo je okoli 150 otrok, ki so 
se oba poletna meseca vključevali v pestro paleto aktivnosti.
Sodelovali so na raznih ustvarjalnih delavnicah, športnih igrah, skozi igro 
spoznavali lepote domačega kraja, Mežiške doline, se zabavali in družili, 
vmes pa tudi mimogrede kaj naučili. Prehodili so večino okoliških krajev, 
se kopali v zimskem bazenu na Ravnah in se z vlakom popeljali na obisk k 
vrstnikom pri Zvezi prijateljev mladine v Mariboru.
Program se ni izvajal le na Ravnah, ampak tudi na Prevaljah, v Mežici in v 
Črni. Finančno so prizadevanja CSD Ravne podprli Ministrstvo za delo, 
družino in socialne zadeve, občine Mežiške doline in številni drugi dona
torji.
Najbolj zanimivo je bilo prav gotovo pri čolnarni Centra šolskih in obšol
skih dejavnosti Ajda v vasici Gorče pred Libeličami, kjer so pred dnevi 
pripravili skupno srečanje vseh udeležencev programa. Prišlo je več kot

sto otrok, ki so skupaj z mladimi brezposelnimi strokovnjaki preživeli 
nepozaben dan. S kanujem so se vozili po reki Dravi, pekli hrenovke, 
igrali nogomet... Doživetje zase so bili tudi dnevi, ki sojih preživeli na 
ravenskem zimskem bazenu.

Od)

29



Naši kr^ji PREPIH

M Het pMmmsitm

PREVALJSKI PLANINCI PRAZNUJEJO
Zgodilo se je pred osemdesetimi leti v Pli
berku. Nemirna leta po končani svetovni 
vojni in razpadu Avstroogrskega cesarstva so 
na Koroškem pred dokončno določitvijo 
državne meje vznemirjala narodno zavedne 
Slovence, da so se povezovali v različna 
društva in se tako branili pritiskom germani
zacije.
Karavanke so bile naravna meja med 
Avstrijo in novonastalo državo SHS - poz
nejšo Kraljevino Jugoslavijo, politična meja 
pa je bila umetno določena, ne glede na 
čustva slovensko govorečih prebivalcev

južno in severno od te gorske verige. 
Ustanovitev mežiške podružnice sloven
skega planinskega društva v letu 1919 s 
sedežem v Pliberku je pomenilo povezavo 
slovenskih ljubiteljev planin tostran in 
onstran Karavank. Zal je plebiscit Koroško 
razdelil, planinci so sedež društva iz Pli
berka prenesli na Prevalje, in letos praz
nujemo osemdesetletnico našega delovanja. 
Za društveno dejavnost je značilno, da se 
ljudje povezujejo zaradi skupnih interesov. 
Planinska društva združujejo ljubitelje 
narave. Ljubezen prinaša radosti in odgovor

nosti. Nekoč so naravo obiskovali redki 
zanesenjaki, ki se niso ustrašili težav in so 
raziskovali hribe in doline, dokler niso dose
gli najvišje točke na zemlji. Za prvopristo- 
pniki prihajajo novi ljubitelji, posamič ali v 
skupinah. Samohodci se potikajo po svetu v 
lastno zadovoljstvo, večina ljudi pa se rada 
združuje v skupine in si izmenjuje radosti in 
izkušnje.
Prevaljski planinci so v osemdesetih letih 
nabrali zajeten šopek članov in še kar 
obsežno zbirko dokumentov o delovanju 
društva. Veliko napisanega hranijo člani 
društva doma, precej gradiva o delu društva 
je zbranega v obliki almanahov ob različnih 
društvenih obletnicah, nekaj člankov o njiho
vem delu je v Planinskem vestniku, glasilu 
Planinske zveze Slovenije. Najnovejša zbirka 
informacij o društvu je izšla ob proslavi 28. 
avgusta 1999 ob planinskem domu na Uršlji 
gori.
Priznati je treba, da planinci večinoma 
garajo, ko v potu lastnega znoja premagujejo 
strmine in se prebijajo skozi viharje in 
nevihte na sončne vrhove, ki so velikokrat 
odeti v oblake. Na osvojenih vrhovih si česti
tajo in se zadovoljni vračajo v dolino. Več
krat se med osvajanjem vrhov ustavijo v pla
ninskem domu, ki jim veliko pomeni. 
Prevaljčani imajo svoj planinski dom, ki ga 
obiskujejo z ljubeznijo in z odgovornostjo 
vzdržujejo. Njihovo 80-letnico je z obiskom 
počastil tudi predsednik države Milan Kučan 
s soprogo Štefko.

Ivanka Komprej

Muta:

ASFALT, KANALIZACIJA, VODOVOD
V občini Muta so, resda po dolgih letih strpnega čakanja, letos pristopili k 
urejanju dveh stanovanjskih sosesk. Naselje ob polju in na Flisovem dobiva 
podobo prav lepo urejenega dela kraja. Obe naselji bosta komunalno povsem 
urejeni, s kanalizacijo, ki jo navezujejo na že obstoječe osnovne vode, tu in tam 
je potrebno še poglobiti ali drugače urediti vodovode, nad vse pa bo prišel asfalt 
v kvalitetni izvedbi z robniki in vsem, kar spada k sodobni ureditvi kraja. Pri 
tem finančno sodelujejo tudi stanovalci. O okolju pa lahko zapišemo le najlepše, 
hiše so čiste, polno je rož in zelenja, kot malokje.
Zgovoren je podatek, da so položili nad 300 metrov kanalov in samo ob Polju 
nad 6.000 kvadratnih metrov asfalta. Flisovo je zaradi lastniških razmerij neko
liko zapleten primer, pa ga vendarle rešujejo. Tildi tu bo te dni vgrajenih 3.200 
kvadratnih metrov asfalta, kot rečejo v stroki, "v solidni izvedbi".
Dela dobro izvaja Cestno podjetje iz Maribora, komunalne objekte pa KP 
Radlje.

Kristl Vaiti
Ko bodo utihnili stroji, bodo to najlepša naselja, prijetna za 
bivanje in pogled.
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GOSTJE SE RADI VRAČAJO

Marinovo 102 leti staro gostilno danes vodita podjetna Danica ter njen soprog Janko Miler. Na 
družinski fotografiji so še otroci Alenka, stara 12 let, Lucija (10), Klemen (8), Lovro (6) in najmla
jši Jurij, star štiri leta.

Bila je lepa sončna nedelja, prava priložnost 
za izlet nekam v naravo, med tajanstveno 
šumeče gozdove in pokošene senožeti, in 
med lepo zlatorumeno žitno klasje. In kar 
nekam podzavestno sem tisto nedeljo zavil s 
ceste med Prevaljami in Črno pri Štoparje- 
vem mostu na desno, kajti že ob odcepu 
ceste sem zagledal napis, ki je vabil v znano 
slovensko turistično vas Šentanel. Ustavil 
sem se na parkirišču gostišča MARIN. 
Namen obiska je bil, da bi se z "oštirjem", 
gospodom Jankom in njegovo soprogo 
Danico Miler, pogovoril o kmečkem 
turizmu v Šentanelu.
Mladi oštir Janko je kar hotelir v malem. 
Poleg gostilne, kjer mlada gospodinja, 
Jankova soproga, pripravlja odlično hrano, 
ko ne meri mesa na dekagrame, imajo še 
poseben objekt, namenjen stacionarnemu 
turizmu, kjer je gostom na voljo kar 40 
postelj, vštevši tri apartmaje.
Ob obisku sem videl, da poleg gostilne gra
dijo še večji gostinski objekt, kjer bo pro
stora kar za 150 gostov, kjer se bodo potem 
veselili mnogi ženini in neveste s svojimi 
svati. Razumljivo, da je potrebno povečati 
tudi kapacitete kuhinje s hladilnico in vsem, 
kar spada v sklop modernega kmečkega 
turizma, saj so časi, ko so imeli po gostilnah

Mladi "oštir" Klemen pred gostinskim portalom

za goste na voljo le kisle "župe" in golaže, že 
zdavnaj preteklost.
Turistični nomadi so vse bolj zahtevni in 
tega se pri Marinovih še kako dobro zave
dajo. Pa ne samo pri Marinovih. Tudi pri 
Plodrovih, Riflovih, Dvornikovih, Kolmano- 
vih, Lužnikovih...
Pri Dvorniku imajo zanimiv kmečki muzej, 
ki ga upravlja gospod Franc Piko, agilen 
turistični delavec, sicer predsednik Turistič
nega društva v Šentanelu. Kar polovica Šen- 
tanelčanov se ukvarja s kmečkim turizmom. 
Ni dvoma, da se kmečki turizem še kako raz
likuje od tistega ob Jadranski obali, pa v 
zdraviliščih. Tu je vedno prisotna tista pri
stna kmečka domačnost in temu primerna je 
tudi kulinarika.
Marinova sta se sredi lanskega leta odločila, 
da pod gostiščem zgradita večjo oboro in 
vanjo pripeljeta nekaj divjadi. No, danes je v 
obori 21 damjakov z družicami ter dvema 
muflonoma. Mnogi obiskovalci turistične 
vasi, ki se nahaja le nekaj korakov od sloven- 
sko-avstrijske meje, se radi ustavijo ter opa
zujejo divjad.; mnogi tudi fotografirajo.
Tudi ni odveč, če zapišemo, da je s Šenta
nela ob lepem vremenu, ko koroške gore 
nimajo klobuka (megle), prečudovit razgled 
in pogled na prepadne stene Matjaževe Pece, 
kjer danes v opuščenih jamskih rovih

najvbrž strašijo škratje. Kar na dlani so 
Uršlja gora, Raduha, Obir, Olševa, videti je 
mogoče tudi Podjuno na avstrijski strani. 
Obiskovalci lahko gredo v poletnem času 
nabirat gobe ali druge gozdne sadeže. O 
čistem zraku, nebeškem miru, že skorajda ni 
potrebno izgubljati besed, zlasti ne sedaj, ko 
so topilniške peči v mežiškem rudniku za 
vedno ugasnile, ko več ne bruhajo po ozki 
dolini in okoliških hribih strupenega dima in 
prahu, ki je povzročal sušenje smrekovo- 
borovih gozdov in tudi macesna.
Pa še nekaj bolj intimno družinskega. Mlada 
gostinca Danica (če jo dobro pogledaš, ugo
toviš, daje nenavadno podobna pokojni prin
cesi Dijani) in Janko Miler (njihov rod 
gostinstva bi naj bil star že 102 leti - takrat 
so tu davni predniki odprli gostilno) sta 
poskrbela tudi za mlad naraščaj. Imata kar 
pet mladih gostincev - no, vsi najbrž res ne 
bodo gostinci. Čeprav so še mladi, že radi 
priskočijo na pomoč v gostilni, posebej naj
starejša hči Alenka, ki ima dvanajst pom
ladi. Tudi sin Klemen kar daje slutiti, da 
jabolko res ne pade daleč od drevesa.
Kdor enkrat zaide med Šentanelske "pavre", 
ki so se prelevili v sodobne gostince, s pou
darkom na kmečkem turizmu in kmečki 
kulinariki, se k njim še rad vrača.

Franjo Hovnik
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Piše: Mojca Erjavec
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ROCK OTOCCU
Za mnoge obiskovalce prejšnjih dveh festi
valov Rock Otočec sploh ni bilo dvoma, da 
se bodo trodnevnega maksi dogajanja na 
Dolenjskem udeležili še enkrat. Pred 
dejanskim dogodkom smo lahko prebirali 
številne anti- in pro- misli, komentarje in 
kritike, a odkar je bilo znano, da festival 
vsekakor bo, so negativno naravnane 
pojenjale, zamenjalo pa jih je vznemirljivo 
pričakovanje. Tisti vikend se je na letal
išču Prečna, nekaj kilometrov iz Novega 
mesta, zbrala množica študentov in 
dijakov, še vsi frišno utrujeni - nekateri od 
izpitov, eni od mature, tretji pa od kon
stantnega prepričevanja staršev, da naj jih 
le pustijo.

Day 1:
Vse se je začelo v petek popoldan, ko so se 
na sicer dokaj velik prostor na letališču zgr
nile množice zabave in glasbe željnih mlad
cev in mladenk. Prostor za kampiranje je bil 
brezplačen, kot je že v navadi na tovrstnih 
prireditvah, brezplačni pa so bili tudi avto
busi, ki so vozili iz Novega mesta in parki
rišča za avtomobile. Franci Kek, organiza
tor in glavni krivec za dogajanje, na srečo 
ni držal obljube, da festival v primeru sonč
nega vremena odpade. Na veliko veselje 
obiskovalcev jim je vodo (zaščitni znak 
Rock Otočca) potem dostavil - pa ne 
osebno; pošpricali so jih lahko kar domači 
gasilci.
Prvi večer, v petek, se je vse skupaj začelo 
nekako pozno, a še vseeno dovolj zgodaj za 
dober žur. Med obiskovalci je bilo vse bolj 
čutiti energijo, povezanost, ki sta kar 
značilni za take dogodke. Med drugim so v 
petek nastopili Bad Law, Juke Box, Zdene 
Kockar, Hiša, Tryptic, Avtomobili, Vlatko 
Stefanovski trio ter gostje iz Amerike The 
Brandos in Calexico. Najbolj navdušeno je 
publika, sicer raznoliko sestavljena iz mno
gih slojev in stilov pretežno mlade sloven
ske populacije, pozdravila dva slovenska 
izvajalca, ki pa sta na tem festivalu že 
nastopila. Pero Lovšin je bil tisti, ki je 
publiko spravil na noge, ob Big Foot Mami 
pa so bile itak najbolj navdušene vse obi
skovalke. Grega Skočirje s svojo druščino 
sicer predstavil tisti klasični repertoar, ki ga 
skupina izvaja po mnogih špilih širom Slo
venije, a očitno je prav to publiki všeč.

Zmes starih uspešnic in nekaj že skoraj 
hitov z novega albuma je dobra formula za 
nabito polne vrste pred odrom ter na obe 
strani od njega.

Day 2:
Koncerti so se pričeli že ob dvanajstih ; 
poleg tradicionalnega, velikega, pa so letos 
uvedli tudi mali oder. Za varnost obiskoval
cev je bilo kar preveč dobro poskrbljeno - 
ob znatni pomoči policije in diskretno nera- 
spoznavnih kriminalistov v civilu. Vnos 
alkohola in kakršnihkoli nevarnih predme
tov - nožev, gorilnikov- je bil prepovedan in 
odvzeli sojih že pri vhodu. Alkohol so po 
prebavljivih cenah stregli pri šankih, a 
seveda je pijače in kapacitet za toliko žejnih 
grl vedno premalo. Premalo je bilo tudi 
vode, definitivno. Pripeljali sojo v cister
nah, a je je takoj zmanjkalo. Tako so obi
skovalci okupirali novomeške gostilne in 
stranišča, ki so bila ne le izhod v sili, 
ampak velikokrat edina možnost. Tako pač 
je - lani je bilo vode preveč, letos pa pre
malo!
Ni pa se zdelo, da bi bilo premalo bendov, 
ki so se kar vrstili na odru. Videli smo med 
drugim Ulixes, desert Fox, madhouse, Red 
District; Prulers, Anonimus, Buh Pomagej, 
MI2, Durhmarsh in Babewatch. Zagorci 
The Drinkers so dokazali, da jih ne 
poslušali le v zasavskem trikotniku, saj so 
imeli podobno prebujevalno funkcijo kot 
Pero Lovšin en dan pred njimi. Seveda niso 
manjkali domačini Društvo mrtvih 
pesnikov , ki so na festivalu gostje že od

samega začetka. Z majhno zamudo so 
nastopili perspektivni Ajdovci Elvis Jack
son, nato pa še Pridigarji in Dan D, Zaklo
nišče prepeva, Zmelkoow in Leteči odred. 
Zvezde večera so bili The Toasters.

Day 3:
Vsi čisto zmatrani in neumiti so pričakali 
tretji dan festivala. Na novinarski konfe
renci je organizator Franjo Kek, oče festi
vala na Otočcu, za mnoge kar idol, povedal 
par stvari:
"Na dveh festivalskih odrih se je predstavilo 
petinpetdeset glasbenih skupin. V petek je 
bilo okrog 6000, v soboto približno 9000 
obiskovalcev. Vse poteka po predvide
vanjih, ekscesov ni bilo, ljudje so zado
voljni. Ker ni dežja, jih močimo s pomočjo 
gasilske cisterne, ob tem uživajo tudi 
gasilci. Kaj bo s festivalom v bodoče, so 
želje in ambicije, ki pa so zelo realne. 
Želimo si, da bi Rock Otočec postal eden 
srednje velikih evropskih festivalov, ki bi na 
prizorišče privabil okoli 30.000 obiskoval
cev na večer. Ja, organizirati tak festivali 
prav gotovo ni enostavno, je pa prijetno!" 
Nedelja je postregla z "zvezdami"- Liquido 
in Dog eat Dog. Mnogi so se spraševali, kaj 
prvi sploh delajo na festivalu rocka, a jim je 
uspelo narediti dobro vzdušje med občinst
vom. Za Američani, ki so navdušili bolj od 
vseh drugih, je bil na vrsti še ognjemet- 
simbolični konec festivala. Na spletni strani 
se sekunde že odštevajo do festivala 
naslednje leto, malo bo le še treba počakati. 
Pridite ga pogledat, če ga še niste.
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Vrtoglavi labirint likovne umetnosti

Ali sodobnemu umetniku 
verjamemo in zakaj ne?

Današnji čas ob koncu 20. sto
letja, na pragu vstopa v novo 
tisočletje, je zaznamovan z 
nenehno prisotnostjo množice 
agresivnih podob, ki v vsakem 
trenutku obvladujejo sodobni 
način življenja. S slikami, ki se v 
divjem tempu vrstijo pred našimi 
očmi, nas zasipavajo televizijski 
in računalniški ekrani; na vsakem 
koraku se nam ponujajo ilustri
rane revije in časopisi; v urbanih 
okoljih nas nezavedno presve- 
tljujejo vsiljive, bliskajoče se sve
tlobne reklame; z ogromnih 
panojev ob magistralnih in hitrih 
cestah nas bombastično poz
dravljajo atraktivni marketinški 
oglasi; z letaki vseh barv in for
matov so dnevno zatrpani poštni 
predali vsakega gospodinjstva. 
Pospešenemu tempu vizualnega 
sporočanja se je prilagodila tudi 
likovna umetnost, ki je stoletja 
dolgo ekskluzivno obvladovala 
podobotvorje človeške civiliza
cije in človeškega duha. Klasične 
slikarske in kiparske tehnike so 
nadomestila moderna, večinoma 
elektronska izrazna sredstva, ki v 
kombinaciji najrazličnejših atrak
tivnih medijev edina zmorejo 
nagovoriti razvajeno sposobnost 
percepcije današnjih ljudi.
Tako kot sodobne diskoteke pol
nijo zvoki glasbe, ki brez pre
bujanja kakršnihkoli čustev sle
dijo le pospešenemu naravnemu 
impulzu in ritmu človeškega 
organizma ter ga v skladu z vrto
glavim načinom urbanega 
življenja zadržujejo v ekstatič
nem zanosu ponavljajočih se 
vzorcev, tako tudi likovna umet
nost vse bolj teži k proizvajanju 
fascinantnih likovnih organiz
mov, ki bodo bolj kot našega 
duha zaposlili naše čute. Kolikor 
še skušajo pripovedovati zgodbe, 
jih vse bolj odmikajo realnemu 
doživljanju sveta in premočrt
nemu odnosu do objektivnega 
okolja ter jih prilagajajo duhov
nemu valovanju naše podzavesti. 
Umetniki izbirajo sredstva in 
motive, ki so vsaj intrigantni, 
nenavadni, ki izpodbijajo 
običajne predstave o stvareh, če 
že ne šokantni in robni v doje

manju drugačnega. Galerije, ki 
skušajo slediti tovrstnim trendov- 
skim zahtevam okusa časa, se 
zato odločajo za predstavitve 
avtorjev, ki s svojimi provokativ
nimi deli gledalca zmedejo in ga 
prepuščajo mešanim občutkom 
nelagodja in izgube tal pod 
nogami. Takšen način komunika
cije umetnika s publiko sicer ni 
nič novega, saj je na podoben 
način funkcionirala vsakršna 
napredna umetnost v vseh 
obdobjih kulturne zgodovine, pa 
vendar je današnji položaj 
bržkone radikalnejši, kot je bil 
kadarkoli prej.
Nadvse zgovorna je bila v tem 
smislu tudi letošnja največja 
likovna manifestacija v nam 
bližnjih Benetkah. Razvpiti Bie
nale v največji možni meri nam
reč sooča likovne prakse novih 
medijev s standardnimi postopki 
t. i. konceptualnih praks ter v 
nacionalnih paviljonih znotraj 
prijetno ohlajenih Giardinov 
(vrtov) ponuja čarobne ambiente, 
ki gledalca popeljejo v labirint 
osupljivih, prostorsko zasnovanih 
likovnih atrakcij, ki ga na povsem 
nov in nenavaden način posrkajo 
v svojo zgodbo.
Obisk bienala bi lahko v veliko 
večji meri kot z ogledom kate
rega izmed velikih klasičnih 
muzejev umetnosti primerjali z 
likovnim Disneylandom. Le 
predsodkov tradicionalistične 
predstave o tem, kaj naj bi bilo 
poslanstvo umetnosti se je 
potrebno otresti že pri vhodu v 
velikansko razstavišče, ki vzame 
cel dan vznemirljivega popoto
vanja po poteh vizualnega razi
skovanja resničnih in namišljenih 
(virtualnih) svetov. Nič lepšega 
torej kot vpreči jeklenega 
konjička ter se v hladu jutranjih 
meglic preko Avstrije, Trbiža in 
Vidma zapeljati proti Benetkam 
in užiti fascinantnost sodobnega 
umetniškega utripa.
Pa vendar množičnega romanja 
povprečnih slovenskih ljubiteljev 
v bližnjo meko umetnosti ni 
zaslediti. Vsaj v preteklih bienal- 
skih letih je bilo tako in letos bo 
bržkone podobno. Kje torej

nastane kratek stik med sodob
nimi likovnimi praksami in gle
dalcem v trenutku, ko je ust
varjalnost manj ekskluzivna in 
razprta, kakor ni bila nikoli v 
zgodovini zahodnjaške civiliza
cije? Eden izmed vzrokov 
bržkone tiči v navidezno manj 
transparentni, včasih smo rekli 
eksistencialni prisotnosti umet
nika v umetniškem delu. Tradi
cionalno slikarstvo in kiparstvo 
sta jasno zarisovali ločnico med 
metierjem, t. j. obrtniško spretno
stjo ter umetniškim navdihom in 
senzibilnostjo, ki je ločevala 
vrhunske ustvarjalce od povpreč
nih. Na razklenjem polju sodobne 
umetnosti so te relacije bolj prik
rite oziroma so manj ali sploh 
nepomembne. Sodobna umetnost 
skuša biti del vsakdanjega 
življenja in nič več mit.
Prav mit o samotnem, trpečem 
umetniku, obdanem z auro 
božanske posvečenosti, pa je star 
skoraj toliko kot umetnost sama. 
Kot izpostavljeni posameznik se 
je "institucionalno" prvič pojavil 
v obdobju renesanse, še prav 
posebno pa v začetku 19. stoletja 
z romantiko, ki je umetniku tako- 
rekoč predpisovala ezoterično, 
nezemeljsko preseganje vsak
danjega načina življenja. Seveda 
je vprašanje, v kolikšni meri so te 
reči v resnici funkcionirale v 
svojem času in niso le plod 
kasnejše mitomanije posameznih 
zasanjanih piscev o umetnosti in 
kulturi.
V času neoromantičnega po
doživljanja avanturističnega 
ideala iz herojskih obdobij raz
voja zahodne družbe ob koncu 
preteklega in v začetku našega 
stoletja, je nastalo nekaj tipičnih 
legend o škandalizirajočih umet
nikih, ki so navdihovali na eni 
strani trume oboževalcev, na 
drugi pa še večje množice zagri
zenih nasprotnikov, pripravljenih 
tudi na linč. V en sam samcat 
škandal je bilo denimo zavito 
življenje francoskega pesnika in 
umetnostnega kritika Charlesa 
Baudelaira, še bolj razvpita je 
zgodba angleškega dandya 
Oscarja Wilda; v sfero zgodbic o

Piše: Marko Košan

karizmatičnosti demonsko pro
vokativnega umetnika je povzdi
gnjena tudi usoda zgodaj umrlega 
avstrijskega slikarja Egona Schie- 
leja.
Razburljiva in prepolna vihravih 
anekdot, kakršne zlahka burijo 
domišljijo, pa je med nam 
bližjimi lokalnimi primeri 
vsekakor tudi življenjska zgodba 
svojeglavega skladatelja Huga 
Wolfa. On je prav tako že v 
svojem času vzbujal hkrati obču
dovanje in prezir - diktat 
božanskega navdiha, ki menda 
tiči v teh ljudeh, in Wolfov 
vulkanski temperament sta bila 
tista, ki sta pri ljudeh vzbujala 
nelagodje, ponižno spoštovanje, a 
tudi zgražanje in posmeh. Med 
nami in našo zavestjo, s katero 
sprejemamo naravo, ki nas 
obkroža, je spuščena tenčica, ki 
je za večino ljudi gosta, medtem 
ko je lahna, skoraj prozorna za 
umetnike in pesnike, je dejal zna
meniti francoski filozof Henri 
Bergson. Provokativno, za 
ustaljene norme in večinski kano
nizirani okus publike ekscesno 
ravnanje umetnika v svojem času 
je praviloma kasneje, po njegovi 
smrti, povzdignjeno in ovito z 
glorijo.
Pozicija umetnika v današnjem 
času ni prav nič drugačna, vendar 
je veliko bolj anonimna, 
postavljena v drugi plan. V 
ospredju so mehanizmi likovnih 
praks in njih vpliv na dojemanje 
posameznika in družbeno stvar
nost nasploh. Sodobno likovno 
dogajanje je potrebno dojeti kot 
izvirni duh časa in se vanj vživeti 
- polno in brez predsodkov.
Obisk beneškega bienala ponuja 
več kot odlično priložnost. Izko
ristite jo, ne bo vam žal!
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Blaženi škof Anton Martin Slomšek 
v okolici Uršlje gore

Svetniška roka je blagoslavljala naše kraje med Peco in Uršljo goro. 
Blagoslov bodi z nami na vekomaj.

i.
12. septembra 1834 se je podal 
na pot, takrat še spiritual iz 
Celovca, iz Mežice proti Uršlji 
gori.
V večernem mraku je prispel do 
Narovnika, pa ga je kmet 
spremljal k velikemu planin
skemu kmetu Plešivčniku. Tu je 
bil prav po domače postrežen. 
Okoli štirih seje oglasil veliča
stni veliki zvon pri sveti Uršuli 
in iz višav pošiljal jutranji poz
drav v globino doline. Slomšek 
se je odpravil na pot, spremljala 
ga je dekla s kmetije in nesla 
kruh in vino za zajtrk. Okoli pol 
šestih sta bila že pri cerkvi. 
Slomška je prevzela lepota gore, 
zlasti pa veličastna cerkev svete 
Uršule. Po opravljeni pobožnosti 
so vsi trije: Slomšek, pastir in 
dekla, saj maša ni bila napove
dana, použili preprost zajtrk.

Po deveti uri je Slomšek zapustil 
goro z veličastnim razgledom.

II.
Le skok je od Uršlje gore do 
romarske cerkve Sv. Križa pri 
Belih vodah. To romarsko cerkev 
je malo pred smrtjo posvetil škof 
Anton Martin Slomšek, 8. avgu
sta 1862. V tamkajšnjo spomin
sko knjigo je zapisal pesem Poh
vala sv. Križa, ki se glasi (I. in V. 
kitica):

O krit' Na visoko postavljen 
zastava premoge si nam!
Visoko nam bodi pozdravljen, 
Zaupanje naše si ti.
5.

Držimo se svetega križa, 
sveti križ nam nebesa odpre; 
svet križ nam nebesa približa, 
le s križem v nebesa se gre!

To je bil labodji spev pesniškega 
navdiha blaženega škofa.
24. septembra 1862 je škof 
Anton Martin Slomšek umrl.

III.
"Bodite pozdravljeni, 
romarji in farani, 
ki ste prišli na ta hrib, 
svetega Urha počastit. "

Doni ta pesem za praznik sve
tega Urha na Strojni, v začetku 
julija. Tudi to cerkev je po pre
novitvi leta 1848 posvetil škof 
Anton Martin Slomšek, kar 
izpričuje napis na cerkvenem 
svodu.

IV.
Tam, kjer se Meža izliva v 
Dravo, tam na hribu stoji cerkev 
sv. Križa, nekoč božja pot 
Marije, matere dobrega sveta.

Piše: Tone Sušnik

Leta 1851 so postavili sedanjo 
romarsko cerkev in jo je blago
slovil Anton Martin Slomšek. 
Takrat so prinesli sliko Matere 
dobrega sveta v novo cerkev in 
jo postavili na veliki oltar k 
vznožju križa. Tako sta združeni 
starejša božja pot in novejša: 
Marijina podoba in Križanega. 
"In jaz bom, ko bom povzdi
gnjen z zemlje, vse pritegnil k 
sebi.”
Tako blagoslavlja blaženi škof 
Anton Martin Slomšek našo 
pokrajino, naše ljudi.

^dio alf^

radio alfa
24 ur na frekvenci 103,2 Mhz in 

vsak dan od 10.00 do 14.00 
ter od 19.00 do 24.00 

na frekvenci 107,8 Mhz
\__________________ y

POLETNI VEČER OB TRESKI
V hotelu Peca v Mežici se je julija zgodila tradicionalna kulturna 
prireditev, ki jo je uveljavil neutrudni kulturni animator, pesnik 
Marjan Mauko s svojo ekipo, koroška javnost pa jo pozna pod ime
nom Večer ob treski.

Predstavili so avtorja Blaža Prapotnika in poezijo iz pesniških zbirk 
Pegaz prebija zvočni zid ter V redu kaos. Songe oz. ozvočeno poezijo 
je avtor izvajal s kitaro v duetu z Valentino Prapotnik za klaviaturami. 
Poleg literarnega večera so organizatorji pripravili tudi priložnostno 
razstavo likovnih del - grafik in kipov Draga Rednaka.

Poezijo Blaža Prapotnika po izboru Ajde Vasle so prebirali Vesna Roger, Tomaž Simetinger 
in Jana Osojnik. Songe je avtor izvajal s kitaro v duetu z Valentino Prapotnik - Ex Animo.
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PREPIH Razgledi
Riše: Ajda Prislan

v smsem mmm

Originalen primerek Dalmatinove biblije je shranjen v Koroški osrednji knjižnici dr. Franca 
Sušnika Ravne na Koroškem

Primož Trubar:
"Niso torej toliko pomembne zlorabe, tem
več vsebina samega nauka." trdi Rajhman v 
knjigi Prva slovenska knjiga. (Op. 18)
Trubar ni bil niti Luter niti Kalvin. Svoje ori
ginalne ideje je našel pri različnih pobud
nikih. Bil je samonikla narava, močna oseb
nost in organizatorski duh, piše Rajhman v 
svojem delu.
"Tako se nam nakazuje ob prvotni luteranski 
usmerjenosti slovenskega protestantizma še 
druga, švicarska usmerjenost, ki bo kasneje 
bistveno vplivala na izoblikovanje posebne 
slovenske smeri v protestantizmu. In prav 
Trubarjeva zasluga je, da se je slovenski pro
testantizem znal prilagoditi razmeram, v 
katerih je moral živeti, in sprejel ideje, ki so 
mu ustrezale. ... Trubarjevo prvo delo je 
samostojno, zamisel celotnega katekizma ne 
najde primere v sodobnih priročnikih (origi
nalna, slovenska varianta protestantskega 
katekizma)". (Op. 19)
In tudi "Analiza teoloških misli v prvem slo
venskem katekizmu je pokazala nekaj 
značilnosti, ki so lastne Trubarju in jih ne 
moremo spraviti v okvir te ali one prote
stantske smeri. Tako smemo tudi s tega 
vidika govoriti o posebni, Trubarjevi, smeri 
v protestantizmu." (Op.20)

"...ko je nekoč cesar Franc Jožef razpredal 
misli o tem, kako da mora biti slovenščina 
silovito zaostal jezik, ga je Matija Murko 
tehtno in vljudno zavrnil zgolj z golo infor
macijo o dejstvu, da ta jezik vendar premore 
prevod Svetega pisma, te temeljne knjige 
kulture ne le evropskega prostora, že iz 
istega stoletja kot nemščina. Od 16. stoletja 
torej o Slovencih in njihovi z vsakomer v 
Evropi primerljivi kulturi zadostno pričujejo 
že sama dejstva, ne zgolj njih interpretacije.

Trubar začenja svoj Katekizem v 1. 1550 z 
besedami, v katerih je bila usoda; to so 
besede vere, upanja in ljubezni onstran zgolj 
religioznega: Vsem Slovenzom Gnado, Myr, 
Mylhost inu prauu Sposnaneboshye skusi 
Jesusa Christusa prossim. Malokdaj so se 
med našimi ljudmi razlegale tako 
neizključujoče besede. Ni šlo več le za člo
veško odrešenje nasploh, temveč tudi in še 
posebej za poveličanje vseh Slovencev: v 
tem je bistvena novost glede na univerzali- 
stični srednji vek, in zavoljo tega tudi ves 
povzdig naše besede, ki je namenjena ljudem 
vseh stanov." (Op.21)

"Stanovska ureditev se seveda obdrži še

naprej, toda socialni status vse manj vpliva 
na socialno vlogo posamičnika. Vse tudi 
povezuje božja beseda, ki se začne razode
vati skozi narodne jezike." (Op. 22)

"Slovensko protestantsko gibanje še posebej 
poudarja vlogo in moč besede, ki naj na eni 
strani s svojo magično in prvinsko silo esha- 
tološko odrešuje, na drugi pa s prepričeval- 
nostjo ureja napeta družbena razmerja v smi
slu velikodušne pravičnosti vladajočih ter 
poslušnosti ubogih in podrejenih. Hkrati naj 
na nekrvav način spreobrne islamskega 
nasprotnika ter onemogoči pristaše rimskega 
papeža, ki so se trgujoč z odpustki, zelo 
oddaljili od krščanskih idelalov. ... Trubar 
stori vse, da bi se udejanila protestantska 
vizija življenja v skladu z evangelijskimi 
vodili" ... "snuje cerkveno organizacijo, mrz
lično načrtuje, skratka, evropeizira svoje 
ljube Slovence v znamenju časa. Njegovo 
delo pričuje tako o verskoreformacijski kot 
humanistični vnemi; slednja se kaže zlasti 
skozi skrb za večjo izobrazbo obupno pro
vincialnih rojakov. Trubarje v svoji dejavno
sti kar se da mogoče širok: resda piše samo 
za Slovence in zavrne misel bivšega kopr
skega škofa in nato uglednega protestant
skega diplomata Petra Pavla Vergerija ml. o 
širšem južnoslovanskem knjižnem jeziku..." 
(Op. 23)

"Trubarjevo pismo vojvodi Krištofu Wuert- 
temberškemu z dne 8. marca 1560: tekst 
govori o zavračanju Skaličevih spletk, toda 
tudi o mejah slovenskega jezika in slovenske 
kulture, ki pozneje, v eri nacionalizma, 
postanejo tudi meje slovenskega naroda. 
Trubar je sistematik: načrtno skrbi za Dal
matinovo šolanje, ki je usmerjeno proti 
enemu samemu cilju, v pridobitev kompe
tentnosti za prevod celotnega Svetega pisma. 
(Originalen primerek Dalmatinove biblije je 
shranjen v Koroški osrednji knjižnici dr. 
Franca Sušnika Ravne na Koroškem, op.p.) 
V Articvlih oli deilih te prave stare vere ker- 
szanske (1562) izdela precej samosvojo 
veroizpoved slovenske protestantske cerkve, 
ki čez dve leti s Cerkovno ordningo dobi tudi 
svoj statut."

(se nadaljuje)

Op. 18: J. Rajhman, Prva slovenska knjiga, Par
tizanska knjiga, Ljubljana 1977, str. 126;
Op. 19: J. Rajhman, Prva slovenska..., str. 127; 
Op.20: J. Rajhman, Prva slovenska..., str. 128; 
Op. 21: J. Rajhman, Prva slovenska...
Op. 22: J. Rajhman, Prva slovenska...;
Op. 23: J. Rajhman, Prva slovenska...;
Op. 24: J. Rajhman, Prva slovenska...;
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Nogomet:

PRAVI REZULTATI ŠELE PRIHAJAJO
Izjemen start nogometašev Dravograda v prvoligaški konkurenci. Je Korotanu uspelo prebroditi krizo?

Dravograd
"Ali ni čudovit pogled na prvenst
veno lestvico!" mi je pretekli teden, 
potem ko so Dravograjčani doma 
premagali Potrošnika iz Beltincev, 
dejal eden od navijačev novega 
koroškega prvoligaša, ki sodi v 
navijaško skupino "Zelene mambe”. 
Res je čudovit, kajti Dravograjčani 
so bili po 4. krogu s tremi zmagami 
uvrščeni prav pri vrhu lestvice, na 3. 
mestu, z enakim številom točk kot 
Velenjčani in predstavljajo največje 
pozitivno presenečenje letošnje SI 
Mobil lige.
"To kar nam je doslej uspelo nare
diti, je skoraj neverjetno," pravi 
Samo Vidovič, znan koroški nogo
metaš iz Črne, ki je že lansko 
sezono okrepil "zelene”, ko so igrali 
še v II. ligi in že takrat osvojil sim
patije Dravograjčanov.
"Nihče od nas ni pričakoval takš
nega rezultatskega uspeha in 
mislim, da smo presenetili mar
sikoga v slovenskem nogometnem 
prostoru. Vedeti pa moramo, da 
zares težke tekme šele prihajajo in 
da bodo prišli tudi padci. Prav zato 
moramo nadaljevati brez euforije, 
kajti naš realen cilj je osvojitev 10. 
mesta oziroma obstanek v ligi" 
Mnogi so Pušnikove fante, ki so se 
zmagoslavno uvrstili v najelitnejšo 
slovensko ligo, odpisali že na startu, 
češ Dravograjčani se bodo skupaj s 
Pohorjem iz Ruš, Potrošnikom in 
morda še katerim klubom borili za 
obstanek v ligi. Toda Dravograjčani, 
katere so pred startom v prvo zgo
dovinsko prvoligaško sezono okre
pili vratar Nedžad Botonjič (HIT 
Gorica), Mitja Brulc in Jaka Jako
pič (oba Factor Črnuče), tujca iz 
Albanije Djerdji Denta (Potrošnik) 
in Ehad (loga (Primorje) ter Aljoša 
Sivko (Maribor), so pričeli prven
stvo v velikem slogu.
Res, najprej gostovanje v Velenju, 
pri Rudarju, kljub solidni igri ni pri
neslo rezultatskega uspeha. Izkušnje 
so pač bile na strani nogometašev 
Rudarja, ki so znali izkoristiti 
napake v obrambnih vrstah gostov 
in so zmagali z 2:0.
Sledila je tekma na Prevaljah, 
koroški derbi, ki je na stadion priva
bil blizu 2500 gledalcev. Večina je 
pričakovala uspeh "starejšega brata”, 
toda Pušnikovi varovanci so domače 
igralce presenetili z borbenostjo, 
srčnostjo in disciplino v igri in

zasluženo slavili pomembno zmago 
z 2:1. Nepričakovan uspeh je vlil 
novega poleta Dravograjčanom, 
imeli so dovolj motivov za dokazo
vanje in svoje
ambicije tudi uresničili v 3. in 4. 
krogu, ko so zmagali v Rušah in 
nato še doma proti Beltinčanom. 
Prva prvoligaška tekma na 
domačem terenu s Potrošnikom bo 
zagotovo zapisana v zgodovino dra
vograjskega nogometa, ki je lani sla
vil visok jubilej - 50 obletnico. Odi
grana je bila v izjemnem ambientu, 
pred več kot tisoč gledalci, ki so 
tekmo spremljali na novozgrajeni 
tribuni, nasproti še nedokončane 
glavne pokrite tribune, ki bo imela 
1040 sedežev.
Moštvo trenerja Marjana Pušnika 
je doseglo pomembno zmago nad 
Beltinčani z 2:0, toda strateg Dravo
grajčanov je v trenutkih zmago
slavja odločno poudaril, daje treba 
umiriti čustva in "žogo spustiti na 
tla".
"Seveda moram ponovno, kot že na 
prejšnjih tekmah, pohvaliti svoje 
igralce, ki so vseh 90 minut igrali 
srčno in borbeno. Zasluženo smo 
osvojili nove tri točke, toda ne 
smemo živeti v oblakih. Pred 
pričetkom prvenstva smo optimi
stično pričakovali pet, morda šest 
točk v prvih štirih kolih. Zdaj jih 
imamo že devet, toda moramo 
nadaljevati brez evforije, v miru se 
moramo pripravljati za naslednje 
tekme.
Pred nami so težke preizkušnje in še 
vedno trdim, da bomo prav mi, 
Pohorje in Potrošnik bili trd boj za 
obstanek v ligi. Fantje so v dose
danjih tekmah dobili dovolj samoza
vesti in si nabrali precej izkušenj, 
toda vsi skupaj, uprava kluba, 
strokovno vodstvo, igralci in tudi

gledalci se bomo morali navaditi, da 
so zmage in porazi sestavni del 
športa," je po tekmi z Beltinčani na 
novinarski konferenci glasno raz
mišljal trener Marijan Pušnik. 
Sledil je še en izjemen rezultat, ko 
so Dravograjčani odvzeli točko fafo- 
rizirani ekipi Hit Gorice na njiho
vem vročem terenu, in NK Dravo
grad zaseda po petih kolih senzacio
nalno drugo mesto na lestvici.

Korotan
Novi koroški prvoligaš je torej v 
prvenstvo krenil po najboljši možni 
varianti, manj pa so zadovoljni v 
taboru Korotana.
Prevaljčani, ki so pred vsako sezono 
dobesedno krpali moštvo in so novi 
igralci celo prihajali v klub, ko se je 
liga že pričela, so letos zadovoljno 
zatrjevali, da imajo na voljo, po ime
nih sodeč, boljše moštvo kot v 
minuli sezoni.
V klub je prišlo kar devet novih 
nogometašev: Zildžovič, Jolič,
Tiganj, Pirc, Markovič, Stojano
vič, Vuksanovič, Struna in Tošev- 
ski, od tiste prve udarne enajsterice 
pa so Korotan zapustili le Jermaniš, 
Vidmar, Ristič, Rutevski, Ratko- 
vič in Ulaga. Pred startom v novo 
prvoligaško sezono je trener Toni 
Tomažič razpolagal kar s 24 nogo
metaši in vodstvo kluba, na čelu z 
direktorjem Maksem Pučljem. je 
optimistično pričakovalo ugoden 
razplet v uvodnih srečanjih. Predv
sem tudi zato, ker so Prevaljčani 
prve tri tekme odigrali doma.
Toda ni šlo vse po načrtih. Pričelo se 
je s skromno osvojitvijo točke proti 
sila poprečni ekipi celjskega

Publikuma, nato pa sta dva poraza 
dodobra pretresla prevaljski klub. 
Bolj boleč je bil neuspeh proti 
sosednjemu Dravogradu kot tisti z 
državnimi prvaki, nogometaši Mari
bora Pivovarne Laško. Še bolj kot 
porazi je bila zaskrbljujoča slaba 
igra večine nogometašev, ki naj bi 
pomenili okrepitev, a se nikakor 
niso znašli v novem okolju.
Trener Toni Tomažič je bil po 
srečanju z Dravograjčani ogorčen in 
je poudaril, da imena pač ne zado
stujejo za uspeh.
Po tekmi z Mariborčani je Korota- 
nov strateg, ki je s prevaljskim klu
bom v prejšnji sezoni celo dosegel 
največji uspeh v zgodovini 
koroškega nogometa, napovedal svoj 
odstop. Na srečo so možje v upravi 
kluba sedli skupaj, ohranili "trezne 
glave", podprli Tomažiča in njego
vega odstopa niso sprejeli. In ravnali 
so prav, kajti nesmiselno je bilo po 
treh neuspehih pripeljati na Prevalje 
novega trenerja, ki bi z nekakšno 
šok terapijo morebiti dosegel tre
nutno kaj več, dolgoročno pa 
koroškemu klubu ne bi prinesel 
želenih rezultatov.
Prevaljčani so se bržkone nekaj 
naučili, potem ko so imeli vse pre
več slabe izkušnje s številnimi tre
nerji iz nekdanjih južnih republik 
bivše skupne države. Pokazalo se je, 
daje bila poteza prava, kajti položaj 
se je pri Korotanu pričel stabilizi
rati. Minimalna zmaga v Ivančni 
Gorici v pokalni tekmi in uvrstitev 
med 16 najboljših ekip je prinesla 
potrebno samozavest igralcem, ki so 
že v tekmi 4. kroga v Ajdovščini 
zaigrali precej drugače kot na 
predhodnih srečanjih, veliko bolj 
zavzeto, borbeno in odločno.
Trener Tomažič je srečanje pričel 
celo brez nekaterih standardnih 
nogometašev, brez katerih si prej ni 
bilo mogoče zamišljati igre Pre- 
valjčanov.
S tem je dal na znanje, da v svoji 
sredini ne bo trpel nikakršnih zvezd. 
Točka, ki so jo prinesli s težkega 
gostovanja proti Primorju, je dokaz, 
da so "modri" naposled prebrodili 
krizo in da lahko v nadaljevanju 
prvenstva od njih pričakujemo 
veliko boljše rezultate.
Upajmo, da bo res tako, da bodo 
tako Prevaljčani kot Dravograjčani 
dostojno zastopali koroški nogomet 
v slovenskem merilu.

Ivo Mlakar
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Mednarodna dirka treh dežel 
Interreg Damen Tour 99

Med 17. in 22. avgu
stom je tako kot že 
dve leti zapovrstjo 
tudi letos na cestah 
Štajerske in Koroške 
pokrajine na avstrijski 
in slovenski strani 
državne meje pote
kala mednarodna žen
ska kolesarska dirka 
treh dežel Interreg 
Damentour 99, ki se 
je je udeležilo nekaj 
nad 79 tekmovalk iz 
enajstih držav sveta.
Na 539 km dolgi 
progi, razdeljeni na 
prolog in 5 etap, je 
najboljšo pripravlje
nost pokazala nemka Hanka Kupfernagel. ki je za celotno dirko 
potrebovala 14. ur, 10. minut in 5 sekund in s tem za več kot 
minuto premagala vse tekmice. Kupfernaglova je vodstvo prev
zela že po 6 km dolgem prologu, za tem dobila prvo, 77 kilome
trov dolgo etapo od Deutschlandsberga do St.Stefana pri Stainzu, 
tako daje pred drugo 114 km dolgo etapo na relaciji Eibiswald - 
Radlje - Dravograd - Ravne - Slovenj Gradec - Dravograd s ciljem 
v Radljah bila krepko v vodstvu.

Z zmago na drugi etapi, za kar je poleg pokala s strani soorgani
zatorja, Kolesarskega kluba Radlje, dobila še umetniško sliko 
domačega slikarja Mira Hajnca, pa seje samo utrdila v vodstvu, 
ki gaje s taktično dovršeno vožnjo ohranila do cilja in upravičila 
vlogo favoritinje, saj je Hanka Kupfernagel še vedno vodilna v 
točkovanju za svetovni pokal.
Sicer pa sta se na dirki,ki so jo tudi letos marljivi kolesarski 
delavci iz Deutschlandsberga in Radelj, katerim so se letos kot 
soorganizatorji priključili še člani mariborskega Branika, ki so 
gostili cilj četrte etape, na drugo in tretje mesto uvrstili še Belo- 
rusinja Zinaida Stahurskaya ter Ukrajinka Tatiana Stiajkina.

Tomaž Karat

Sport

KOROŠKA TRIATLONCA USPEŠNA V PULJU
Na odprtem mednarodnem tekmovanju v sprint triatlonu v Pulju, ki 
je štelo za državno prvenstvo Hrvaške, sta 21. avgusta uspešno nasto
pila tudi koroška tekmovalca s Prevalj. Med okoli 120 tekmovalci iz 
štirih držav, ki so morali preplavati 750 m, prekolesariti 20 km in 
preteči 5 km dolgo progo, se je Mitja Mori (Kolesarski klub Pre
valje) uvrstil na drugo, lanski zmagovalec Erih Pečnik (Stop team 
Ljubljana) pa na tretje mesto. Zmagal je Ljubljančan Grega Hoče
var (Novice exstrem), ki je prednost pred Korošcema dobil z odlič
nim kolesarjenjem.

I. M.

20 let kluba malega nogometa Kremenčkovi

VSELEJ MED NAJBOLJŠIMI 
V SLOVENIJI

"Vse obletnice so določen mejnik v prehojeni poti. Označujejo vzpone 
in padce, so pa tudi priložnost, da se spomnimo na leta nazaj in zahva
limo prav vsem, ki so oblikovali preteklost našega kluba in oblikujejo 
prihodnost. Veliko truda, odrekanja in volje nas vseh je bilo potrebno, 
doseženi rezultati pa so plod vseh ljudi povezanih v Klubu malega nogo
meta "Kremenčkovi", ki deluje že 20 let."
Tako nekako je ob pomembnem jubileju zapisal in spregovoril dosedanji 
predsednik kluba Franjo Paradiž.
Vsak začetek je negotov in težak. Toda fantje, takrat še osnovnošolci, so 
v Pamečah pričeli igrati mali nogomet pred dvema desetletjima, takrat 
še pod vodstvom preminulega Martina Lakovška. Prvo ime kluba je 
bilo Puma, kasneje so se preimenovali v Spartakus. Že tisto prvo leto so 
fantje na enem od turnirjev osvojili prvi pokal in to je igralcem vlilo 
dodatnega poguma. Od takratne ekipe sta danes aktivna le še Samo 
Goričan in Tomaž Lakovšek. Nekaj let pozneje je Emil Popič 
dokončno vzorno organiziral klub in pod imenom "Kremenčkovi" so 
pričeli igrati: Jože Cehner, Dani Breznik, Tomaž Lakovšek, Emil 
Popič, Bojan Hodnik, Janko Vrhovnik, Samo Goričan, Sašo Plaz
nik, Edo Sider. Trenerje bil Marjan Hodnik.
Sledilo je obdobje številnih tekmovanj, uspehi in priznanja pa so bili 
porok, da so na pravi poti. Potovali so po vsej Sloveniji. Zmage na tur
nirjih so jim veliko pomenile. Zlasti odmevna sta bila v minulih letih 
dva naslova najkakovostnejšega tekmovanja v državi - tekmovanja za 
slovenski revialni pokal, kjer so vsa leta sicer dominirali nogometaši 
Branika Talci iz Maribora. Ob tem se Pamečani lahko pohvalijo še z 
drugimi mesti na zaključnih turnirjih SRP-ja in nasploh z številnimi uvr
stitvami med najboljše na turnirjih širom domovine.
Organiziranost kluba se je iz leta v letu izboljševala. In ko se je klub 
uradno registriral, je prvi predsednik postal Vinko Cehner, podpred
sednik Peter Pirkmajer, sekretarka Darja Goričan (Crnjac), Emil 
Popič pa je bil človek, kije ekipi vseskozi dajal potreben "pogon”.
Leta 1990 je vodenje kluba prevzel Franjo Paradiž, kasneje je bila 
funkcija za dve leti zaupana Samu Goričanu. Zadnji dve leti je ponovno 
na čelu kluba Paradiž, podpredsednik je Jože Knez, sekretarka Marija 
Paradiž, trener ekipe pa Ferdo Matavž. V tem zadnjem desetletnem 
obdobju je bilo storjenega res veliko. Ekipa je uspešno nastopala na tur
nirjih, in med drugim osvojila tudi prestižno lovoriko v tekmovanju za 
Pokal občinskih prvakov Slovenije (POP), enkrat pa so se morali v 
finalu zadovoljiti z drugim mestom. Za vse to gre zasluga uspešnim 
igralcem: Ferdu in Maksu Matavžu, Zvonku Lakovšku, Zlatku Kot
niku, Sašu Prazniku, Hinkotu Gregorju, Samu Goričanu, Jožetu 
Knezu, Gojku in Juretu Cesarju, Tomažu Smonkarju, Matjažu 
Vrečku ter Tomažu Lakovšku.
In še nekaj, ob pomoči krajanov so zgradili tudi razsvetljavo ob igrišču. 
Seveda se ob jubileju, zahvaljujejo vsem, ki so kdajkoli igrali v klubu in 
mu pomagali. Prav tako gre posebna zahvala tudi vsem sponzorjem in 
donatorjem, brez njihove pomoči klub ne bi "živel" tako dolgo.

Ivo Mlakar

37



PREPIHSport

[flstpa^oDQ m latrati) t» toaorllil

SPECIALNA OLIMPIACA ZA 
SPECIALNE ŠPORTNIKE

Od tekmovanja do druženja in bolšjega trga
14 dni je bila že na poti 34-članska slovenska 
delegacija, kije sodelovala na letošnjih igrah Spe
cialne olimpiade v ameriški zvezni državi Severni 
Karolini in njenem glavnem mestu Raleighu. 
Tistega sredinega dopoldneva, ko smo po devet 
urnem letu čez Atlantik in postanku v Frankfurtu 
pristali na brniškem letališču, je lilo, kot bi bil 
soden dan. Iz vročih in vlažnih 35 stopinj ame
riške temperature smo se morali sprijazniti z 
domačim hladom, a nam vseeno ni bilo hladno pri 
duši. 14-dnevno naporno, zanimivo in predvsem, 
v prvi vrsti, uspešno popotovanje in tekmovanje 
je bilo za 24 tekmovalci, med njimi je bilo tudi 
šest Korošcev, ki so, od skupno 24 medalj, "poka- 
sirali" kar 10 odličij. Med njimi prvo slovensko 
odličje na igrah in dve najbolj vredni v absolutni 
konkurenci.

Sprejem z županom, bazen 
in hitra ameriška hrana

Že pred otvoritvijo se je 34-članska slovenska 
ekipa hladila ob obali Atlantika v majhnem mestu 
Elizabeth Town. T\i so domačini pripravili pose
ben gostiteljski program za našo ekipo ter jim na 
ta način predstavili "american way of life". 
Njihova ameriška gostiteljica je bila tradicionalno 
ameriško zajetna gospa Becky:
"Moja hčerka je pred štirimi leti sodelovala na teh 
igrah, tako da so za nas tokratne igre nekaj enk
ratnega. Ker smo malo mesto s 5 tisoč prebivalci, 
smo kar z županom vsi skupaj pripravili dobro
došlico. Bilo je veliko slovenskih zastav, ki smo 
jih sami naredili. Pozabili smo le na zvezdice. 
Mislim, da so tudi tekmovalci uživali v naši hiši, 
v bazenu, pri jezeru, tudi jahali smo in veliko 
jedli. Predvsem tradicionalne ameriške hitre 
hrane, hot dogov, pomfrija.”

Že prvi dan prva medalja za Slovenijo in za 
Koroško

Dan po otvoritvi, na ponedeljkovo jutro, so atleti s 
svojima trenerjema Matjažem Feraričem iz 
črnjanskega centra in Darinko Unkovič iz Varst
veno delovnega centra z Mute pričeli enotedenski 
naporni urnik, ki se je imenoval od jutra do 
večera, vsaj za oba trenerja. Prav v vsaki atletski 
disciplini namreč najprej potekajo kvalifikacije, 
na osnovi katerih so tekmovalci kasneje razdeljeni 
v enakovredne skupine. In na ponedeljkovo jutro 
je Danica Kranjc, varovanka Varstveno delov
nega centra z Mute sicer pa Vuzeničanka, pričela 
svojo zmagovito pot na svojih prvih svetovnih 
igrah. Koroška srednjeprogašica je že v prvi disci
plini, v kateri je nastopila, na 3000 metrov, opra
vila z vso konkurenco in osvojila absolutno naj
boljšo uvrstitev na tem teku. Zgodba seje pono
vila tudi v tekih na 1500 in na 800 metrov, le da 
je tu osvojila prvo mesto "le" v svoji skupini.

35 tisoč volonterjev na vsakem koraku 
in nič volonterjev za poraz v mnogoboju

"Že od nekdaj sva si želela pomagati. Na ta način 
srečuješ različne ljudi iz različnih držav," sta 
dejala Denise in Troy, ki sta sleherno jutro 
prihajala na zborno mesto vseh transportnih sred
stev, ki so naokoli prevažala tekmovalce, trenerje, 
novinarje in družinske člane. Zanimive so se jima 
zdele predvsem Indijke, ki v vročih dneh v svojih 
dolgih oblekah niso kazale niti sledu potenja.
"Za vse skušamo poskrbeti tako, da se počutijo 
kot doma. Lepo je videti zadovoljne in nasmejane 
obraze tekmovalcev, deliti srečo z njimi in uživati. 
To je delo za dušo."
Naslednjega dne, v torek dopoldne, se je pričela 
borba za novo koroško medaljo, tokrat v moškem 
peteroboju, kjer je Andrej Rauh iz Centra za 
usposabljanje, delo in varstvo iz Črne veliko obe
tal. Po prvem dnevu in treh disciplinah je držal 
drugo mesto, takoj v prvi disciplini drugega dne, 
v skoku v višino, pa ga je ameriški zasledovalec 
postavil na hladno. Z 20 več preskočenimi centi
metri je Andreju ostalo vsega le še 4 točke pred
nosti, ki pa jih je "s peto brzino" potrdil v teku na 
400 metrov in ponosno stopil na absolutno naj
višjo stopničko. Ponosni so bili tudi Matjaž, 
Marjan in celotno koroško zastopstvo.

Za konec Slovenija še ta glavna na 
atletskem stadionu

Med tem časom se je v plavalnem bazenu dobro 
uvrščal črnjanski plavalec, specialist za dolge 
proge, Mario Grbac, ki je osvojil 2. mesto na 
1.500 metrov in tretje na 800 metrov prosto. Na 
enakih tekaških razdaljah je bil uspešen tudi 
Drago Jančič, s to razliko, daje na 1500 metrov 
celo zmagal in bil na 800 metrov tretji. Na pol

Tris koroške srednje progašice Danice Kranjc z 
Mute

krajši tekaški razdalji je k beri ženskih koroških 
medalj bron na 400 metrov prispevala še Diana 
Mamuza. Ob koncu tedna sta se zvrstili še obe 
štafetni disciplini, 4x100 in 4x400 metrov.
Ko je že kazalo, da bo Slovenija zaradi zamuje
nega starta izgubila pravico nastopa na 4x400 
metrov, pa se je v nedeljo na štadionu, polnem 
gledalcev, v ubijalsko vročem vremenu, slovenska 
četvorka Rauh, Jančič, Fašing in Pernek poja
vila v polnem sijaju kar sama na razgreti atletski 
stezi. Nogometaši pod vodstvom Janka Praprot
nika iz Črne so, sicer v težki skupini, klonili proti 
"svetovnim prvakom" Brazilcem, ugnali Kolum
bijo, a vseeno ostali brez stopničk.

Bolšji trg, ognjemet in sprostitev v jezeru
Nedeljsko vroče popoldne je bilo ponovno rezer
virano za zaključno slovesnost na enem velikih 
štadionov Severne Karoline. Če je bilo na otvo
ritvi vse "poštirkano", tako kot je treba, je 
zaključna slovesnost bolj spominjala na bolšjak. 
Zadnji dan je bil namreč priložnost, da tekmovalci 
in spremljevalci zamenjajo vse, kar kakorkoli 
označuje pripadnost Specialni olimpiadi svoje 
države. Tako ne vem, ali so bili ob menjavi slo
venskih dresov z najbolj popularnimi ameriškimi, 
bolj zadovoljni tekmovalci ali pa trenerji.
Ko se je spustila noč nad Raleigh, je v znak 
državnega praznika, dneva neodvisnosti ZDA, v 
nebo poletel še veličasten ognjemet, s katerim so 
želeli Američani svoj praznik deliti tudi z vsemi 

tistimi, ki so v minulih 
dneh kakorkoli dihali za 
Specialno olimpiade. Zad
nje dni smo sicer malo bolj 
težko dihali zaradi 35 sto
pinj, ki sojih vsakodnevno 
vztrajno namerili v tem 
vzhodnem predelu ZDA, 
tako da je zadnji dan v poš
tev prišla le še ohladitev v 
jezeru.
Vsak tekmovalec je do 
Amerike upravičen samo 
enkrat in tako je bila tudi 
tokrat Amerika enkratna 
izkušnja. Za tekmovalce, 
trenerje in spremljevalce in
tudi zame.

Slovenska ekipa tokratnih svetovnih iger
Tekst in foto: Urška 

ANDREJC
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USPEHI MLADE KOROŠKE 
ŠPORTNE PLEZALKE

Nekoč ljudem nepoznano športno plezanje ima iz dneva v dan več simpati
zerjev, ki se ukvarjajo s tem športom in dosegajo rezultate, ki se vedno bolj 
približujejo mejam nemogočega. Tudi mi Korošci se lahko pohvalimo z 
mlado, 12-letno Katjo PLANINC, članico AK Ravne na Koroškem, ki 
posega po vedno višjih rezultatih tako na tekmovanjih kot tudi v plezalnih 
vrtcih.
Katja se je v dosedanjem delu plezalne sezone udeležila 19 tekem v katego
riji mlajših in starejših deklic. V hladnejšem delu leta je nastopila na štirih 
tekmah pokala vzhodne Slovenije in v konkurenci starejših tekmovalk na 
vseh tekmah zasedla 3. mesto ter tako osvojila bronasto mesto v pokalu 
vzhodne Slovenije.
V maju se je s prvo tekmo v Kranju začelo državno prvenstvo, na katerem 
Katja letos nastopa v kategorijah mlajših in starejših deklic in kjer so vidni 
že prvi rezultati:
* KRANJ - 2. mesto (mlajše deklice)
* KRANJ - 10. mesto (starejše deklice)
* PIVKA - 8. mesto (starejše deklice)
* MARTULJEK - 2. mesto (mlajše deklice)

Katja je tudi članica državne reprezentance, zato se je udeležila naslednjih 
mednarodnih tekmovanj:
* 22. in 23. maja je na pokalu mesta Ljubljana zasedla 5. mesto,
* 24. - 28. junija je bila prisotna na evropskem pokalu v italijanski Ravenni, 

kjer je bila zelo uspešna. Njeni rezultati:
* 7. mesto - težavnostno plezanje,
* 9. mesto - Boulder (plezanje kratkih zelo težkih smeri),
* 14. mesto - hitrostno plezanje,
* 10. mesto - kombinacija (vse tri discipline).

4. julija je na tekmi GOZD MARTULJEK zasedla 3. mesto, 10. julija pa 1. 
mesto na pokalu mesta Laško.

Katja je veliko plezala tudi v naravnih plezališčih doma in v tujini ter si tako 
nabirala izkušnje in moči za nova tekmovanja.
V prvem poskusu - v plezalnem žargonu se to imenuje NA POGLED 
(ang. ON SIDE) je preplezala naslednje smeri:
* v plezališču AI CICLAMI v Italiji smer MAMMA MIA z oceno 6a+ 

in smer STRANI PROGETTI z oceno 6a,
* v plezališču ROVINJ na Hrvaškem smer PANORAMIX z oceno 6b 

in smer JEŽ z oceno 6c,
* v steni BABNE primorskega plezališča OSP smer BOHOMURCEK

z oceno 6b; CHAIT NOIRE z oceno 6b in ŽENSKI ČETRTFINALE 88 
z oceno 6a,

* v plezališču KOTEČNIK pa smer KITAJKA z oceno 6c.

V juliju ji je v plezališču KOTEČNIK uspelo preplezati nekaj smeri, ki jo 
uvrščajo v sam vrh mladih športnih plezalk v Sloveniji. Tako je v večih 
poskusih ali Z RDEČO PIKO preplezala smeri:
* NATREKS z oceno 7a,
* RIS z oceno 7a/a+,
* v šestem poskuso pa smer SREBRNA STREHA z oceno 7b, kar je doslej 

Katjina najtežja smer.
Na potepanju po Italiji sije s plezanjem in polnjenjem akumulatorjev nabi
rala moči za naslednje podvige, mi pa želimo tako njej kot tudi njenemu 
očetu - trenerju veliko uspehov in čimveč plezalnih užitkov.

Matjaž ŠERKEZI

ZAHVALA
Plesni odbor staršev dijakov 4. letnikov Gimnazije Ravne na 
koroškem se poleg sponzorjev, ki so bili objavljeni v prejšnji šte
vilki Prepiha, zahvaljuje za finančno pomoč tudi Občini Ravne na 
koroškem in Občini Prevalje.

Za plesni odbor staršev 
Mihaela Komar

HOROSKOP SEPTEMBER 1999
OVEN: V novo sezono, pa naj bo šolska ali službena, boste zakorakali z 

. velikim entuziazmom in s kopico dobrih zamisli. Pazite le, da si ne 
boste že na začetku naložili prevelikega bremena - drugo polovico 

^ septembra bo namreč treba varčevati s telesno energijo. Najbrž 
boste tudi kolebali med zapravljivostjo in pretirano varčnostjo. 
Posledica: vsaj slaba vest...

BIK: Zaljubljenim Bikcem se bodo še naprej dogajale velike stvari - morda 
——I bodo posegle celo v njihovo prebivališče. Modri Saturn bdi nad tem, 

da vas ne bo preveč zaneslo in septembrski sadovi bi lahko postali 
■ vaša trajna last. Ustvarjalnost se bo razživela, premišljeno jo boste 

lahko usmerjali in pri tem vzbujali vtis nasmejane in igrive osebe. 
DVOJČKA: Najbrž se še naprej prebijate skozi obdobje, ki vam nalaga več
------- skrbi za druge in še zlasti v prvi polovici septembra, več opravkov v

lastnem domu. Ne odlašajte, saj vam bodo šli dobro od rok in vas za 
^»^1 dalj časa rešili skrbi. Obetate si lahko pogosta srečanja z vplivnimi 

ljudmi, zlasti v drugi polovici meseca bo vaše sodelovanje še pose
bej učinkovito.

RAK: Septembrsko sonce vas bo grelo in zlasti v prvi polovici meseca v 
Merkurjevi družbi spodbujalo vašo komunikativnost - dober začetek 
delovne sezone torej, še posebej, ker vam drugi zvezdni vplivi zago
tavljajo dovolj vztrajnosti in zdrave trme, da boste lahko zdaj, če ne 
prej, izpolnili kakšne stare obveznosti.

LEV: Dobrodušnost in prijaznost se bosta razcveteli, če boste zmogli ele- 
gantno preskočiti trenutke prepirljivosti in želje po vzbujanju pozor- 
nosti za vsako ceno. To pa je največ, kar lahko storite v času, ko so 
se vam najbrž nakopičile skrbi okrog vaše kariere. Septembrske 
zvezde vam bodo pomagale pri odbiranju in odločanju.

DEVICA: Obsijani s soncem in obdarjeni z Merkurjevimi lastnostmi se 
n boste na pragu jeseni spet počutili v svoji koži. Prisluhnite svoji 

mm naravni radovednosti in ji omogočite, da se usmeri v kaj dolgoročno 
~ uporabnega - morda se odločite za kak samoizobraževalni tečaj ali 

pa za študijsko "prehitevanje" že na samem začetku šolskega leta. 
TEHTNICA: Najsvetlejša točka prve polovice septembra bodo najbrž vaši 

prijatelji, z veseljem jim boste pomagali, če bo treba. Pač pa vas 
bodo drobne vsakodnevne obveznosti na moč dolgočasile in 
hvaležni boste vsakomur, ki jih bo pripravljen opravljati namesto 
vas. Kanček ljubezenskih odrekanj na začetku in sončni konec 
meseca.

ŠKORPION: Bojevito obdobje se počasi izteka in namesto vas osebno bodo 
zdaj v prvem planu vaši interesi - predvsem premoženjske zadeve. 
Živahni prijateljsko - poslovni stiki imajo vso zvezdno podporo in 
bodo še posebej plodni, če vam bo uspelo izključiti iz dogajanje 
osebno preobčutljivost.
Delovanje z distanco torej.

STRELEC: V september boste zakorakali kot bojeviti garači. Pri tem vas bo
------- podžigalo predvsem osebno uveljavljanje. Naj vas želja po priznanju

ne omami toliko, da bi spregledali najboljše priložnosti ali ravnali 
preveč impulzivno. Že zaradi zdravja pa bo dobro vzdrževati rav
notežje med veliko zavzetostjo in popolnim izklopom.

KOZOROG: Se naprej boste najbrž kolebali med željo po sproščeni zabavi 
___ in racionalnim urejanjem vašega čustvenega življenja, pa naj gre za 

odnose s partnerjem, z otroki ali z denarjem. Nikar pa si ne očitajte, 
jr če ste bili morda kdaj preveč radodarni ali pa ste - nasprotno - prave 

dopustniške užitke letos zamudili. Poduhovljeni september prinaša 
ravnotežje.

VODNAR: Vaš svobodnjaški duh je še naprej v ospredju. Le potrpežljivemu 
in ljubeznivemu partnerju lahko uspe vsaj za trenutek umiriti upor
niško razpoloženje. Nekaj "koristnih" napetosti lahko pričakujete 
tudi v širšem sorodstvu, še posebej, če je v igri premoženje. Kot da 
ste poklicani, da poiščete najustreznejšo rešitev!

RIBI: Uspešno in zadovoljno boste lahko vijugali med ljudmi in zlasti med 
_ > študijskimi obveznostmi. Naj vam razpoloženja ne skalijo trenutki 

osamljenosti ali kak obrobni nesporazum s sorodniki. Zvezde vam 
omogočajo premišljeno ravnanje z lastnimi in tujimi čustvi in obe
tajo koristne partnerske naveze.

MALI OGLASI
- Na območju Koroške honorarno pospravljam in likam. Tel.: 33 224.
- Iščemo sodelavce, ki imajo 2-3 ure prostega časa na dan za kuvertiranje na domu.

- Muta0 Pmdantdvo^obno stan5v0priiličju, tel., CATV. 0602 61-668, 041 507 293.
- Prodam R4,1. 84, registriran do 8/2000. Cena 80.000 Sit. Tel.. 0602 42-269.
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Zrezek med drvmi

Če se lahko že kar nekoliko na začetku tok
ratne koroške črne kronike, ki je še zadnjič 
nekoliko poletno obarvana, vsaj malo poša
lim, moram reči, da je temeljna značilnost 
minulega obdobja, da so bili tudi zmikavti 
prejkone na dopustu. Zato je v policijskih 
analih moč zaslediti manj vlomov in tatvin. 
Žal pa mi tudi tokrat ni dano, da bi lahko še 
naprej ostal šaljiv: največ dogajanja je bilo 
namreč ponovno na "cestnem bojišču", kjer 
so ponovno padale tudi žrtve.

Padel iz avta
Tako se je na glavni cesti Slovenj Gradec - 
Dravograd, zunaj naselja Pameče, 12. 8. ob 
22.20 pripetila huda prometna nezgoda, v 
kateri je ena oseba izguba življenje. Voznik 
osebnega avtomobila I.N. iz Pameč je vozil 
iz Slovenj Gradca proti Dravogradu. Pred 
blagim in preglednim desnim ovinkom zunaj 
naselja Pameče je z vozilom zapeljal na 
nasprotni vozni pas in zatem na travnato 
površino, kjer je avtomobil pričel bočno 
drseti. Trčil je v betonsko tlakovano dovozno 
cesto. Pri tem je vozilo dvignilo v zrak, po 
padcu na travnato površino pa se je pre
vračalo še 52 metrov in obstalo na strehi. 
Med prevračanjem je iz vozila padel sopot
nik na prednjem desnem sedežu V.E. iz 
Bukovske vasi pri Dravogradu, ki se je tako 
hudo poškodoval, daje umrl kmalu po pre
vozu v bolnišnico. Voznik osebnega avtomo
bila se je v nezgodi huje telesno poškodoval, 
o obsegu nezgode pa nazorno priča podatek, 
da je na vozilu nastalo kar za okoli 2 
milijona tolarjev gmotne škode.

Čelno trčenje
Druga prometna nezgoda, prav tako s smrt
nim izidom, pa seje pripetila 26. 8. ob 11.55 
na glavni cesti Dravograd - Radlje ob Dravi. 
Voznik osebnega avtomobila S.R. iz občine 
Dravograd je vozil iz Dravograda proti 
Radljam ob Dravi. Zunaj naselja Muta je na 
ravnem delu cestišča iz neznanega vzroka 
zapeljal v levo in na nasprotnem voznem 
pasu čelno trčil v tovorni avtomobil, ki ga je 
vozil T.Z. iz občine Slovenska Bistrica. 
Trčenje je bilo tako silovito, da je voznik 
osebnega vozila, kljub takojšnji pomoči 
zdravnika, podlegel že na kraju nezgode. 
Gmotna škoda na obeh vozil znaša okoli 
milijon tolarjev.

Delovno - prometna nezgoda
V Podpeci seje 19. 8. okoli 06.00. ure pripe
tila nezgoda, ki bi lahko veljala tako kot pro
metna kot tudi delovna nezgoda. Žal se je 
končala najbolj tragično. Delavec F. P. iz 
občine Prevalje je na gozdni cesti s pomočjo 
hidravličnega dvigala nalagal hlodovino na 
tovorni avtomobil Gozdnega gospodarstva 
Slovenj Gradec. Ko je na vozilo naložil okoli 
9,5 kubičnih metrov hlodovine, je tovornjak 
pričel drseti navzdol po gozdni cesti. Zdrsnil 
je preko roba cestišča na strmo pobočje, kjer 
se je močno nagnil na levi bok in s 
sprednjim delom zagozdil med podrta dre
vesa. Delavec je pri tem padel s sedeža 
hidravličnega dvigala pred tovorni avtomo
bil, ki ga je povozil s kolesi na levi strani. 
Njegove poškodbe so bile tako hude, da je 
umrl na kraju nezgode.

Še enkrat čelno
Še eno hudo čelno trčenje so obravnavali 
policisti koroške policijske uprave v minu
lem obdobju. V njem smrtnih žrtev na srečo 
ni bilo, udeleženci pa bodo posledice 
verjetno čutili še precej časa. Voznik oseb
nega avtomobila U.A. iz občine Slovenj Gra
dec je dne 26. 8. vozil po glavni cesti iz 
Mislinje proti Slovenj Gradcu. Zunaj kraja 
Šmartno pri Slovenj Gradcu je začel prehite
vati pred seboj vozeči osebni avtomobil, ki 
gaje vozil S.Ž. Tedaj mu je pravilno po svoji 
strani voznega pasu pripeljal voznica oseb
nega avtomobila Z.G. iz Raduš. Kljub moč
nemu zaviranju obeh voznikov je prišlo do 
čelnega trčenja. V nezgodi sta se hudo 
poškodovala oba voznika ter v vozilu Z.G. še 
sopotnica M.T. iz občine Slovenj Gradec. 
Vse so odpeljali na zdravljenje v bolnišnico 
Slovenj Gradec.

Motoristi v nevarnosti
Ena izmed značilnosti minulega obdobja v 
prometu na koroških cestah je tudi udeležba 
motoristov v prometnih nezgodah. Običajno 
so posledice seveda hude, čeprav pogosto ti 
prometni udeleženci niso nič krivi in nič 
dolžni. Tako seje na primer huda prometna 
nezgoda z udeležbo, a kot kaže ne tudi 
krivdo, motorista pripetila 23. 7. na Muti. 
Voznik osebnega avtomobila RS. iz občine 
Ravne na Koroškem je vozil po mestni ulici 
v naselju Muta. V križišču je zapeljal na 
prednostno regionalno cesto prav tedaj, ko je

po njej s kolesom z motorjem pripeljal 15 
letni otrok z Mute. Prišlo je do trčenja med 
voziloma, v njem pa se je mopedist huje 
telesno poškodoval in so ga morali prepeljati 
v slovenjgraško bolnišnico.

Še na Muti
Podobna prometna nezgoda seje pripetila 1. 
8., prav tako na Muti. Tokrat se je z vozilom 
neprevidno s stranske na glavno cesto 
vključil voznik osebnega avtomobila M.Š. iz 
občine Maribor. Iz smeri Radlje od Dravi 
proti Dravogradu je prav tedaj pripeljal 
motorist G.K. iz občine Dravograd in 
ponovno je prišlo do trčenja. Motorista je 
namreč zaradi močnega zaviranja zaneslo, 
ob trčenju v osebni avtomobil je motorno 
kolo odneslo na travnato površino, motorist, 
ki je padel, pa se je hudo poškodoval in do 
ga prav tako prepeljali v bolnišnico Slovenj 
Gradec.

Spregledal zavijanje
Na glavni cesti, zunaj naselja Turiška vas se 
je 8. 8. ob 15.55 pripetila huda prometna 
nezgoda, v kateri sta se poškodovala moto
rist in njegova sopotnica. Motorist D.M. iz 
občine Velenje je vozil motorno kolo, na 
njem pa je imel še sopotnico R.J., prav tako 
iz občine Velenje, iz Mislinje proti Slovenj 
Gradcu. Zunaj naselja Turiška vas je dohitel 
voznico osebnega avtomobila, ki je vozila za 
voznikom tovornega avtomobila. Motorist je 
pričel prehitevati osebni avtomobil, tedaj pa 
je opazil, da tovorni avtomobil namerava 
zaviti levo na krajevno cesto. Da bi preprečil 
trčenje, je motorist poskušal zapeljati med 
osebni in tovorni avtomobil, vendar je pri 
tem trčil v zadnji del tovornjaka in padel. 
Tako motorist kot njegova sopotnica sta se 
pri tem hudo poškodovala.

V koruzo
Kako nevarna je lahko vožnja z neprila
gojeno hitrostjo na spolzki cesti in ob prisot
nosti alkohola, so na svoji koži občutili voz
nik osebnega avtomobila in njegovi sopot
niki, ki so bili udeleženi v prometni nezgodi, 
zunaj naselja Dobja vas, dne 12. 8. ob 01.45. 
uri. Tedaj je namreč voznik osebnega avto
mobila D.R. iz občine Ravne na Koroškem 
vozil z Raven proti Prevaljam. Zaradi vožnje 
z neprimerno hitrostjo na mokri in spolzki 
cesti ga je v levem, nepreglednem ovinku 
pričelo zanašati. Vozilo je bočno drselo po 
desnem robu vozišča okoli 36 metrov. Ko je
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zadelo ob nabrežino, seje obrnilo na streho 
in se po travniku prevračalo kakih 11 metrov, 
zatem ga je odbilo preko makadamske cesto 
v koruzno polje, kjer se obstalo na strehi. 
Voznik in njegov 19-letni sopotnik sta ostala 
ukleščena na prednjih sedežih, 18-letnega 
sopotnika na zadnjem sedežu pa je med pre
vračanjem vrglo iz vozila in se je hudo 
poškodoval. Voznik osebnega avtomobila je 
bil med vožnjo pod vplivom alkohola, saj je 
preizkus z alkotestom pokazal prisotnost ene 
promile alkohola v organizmu.

Kolesar na "ohter"
Sicer pa je tokratni rekorder med vinjenimi 
prometnimi udeleženci na Koroškem iz vrst 
kolesarjev. 19. 8. so namreč policisti v Dra
vogradu ob 19.50 ustavili kolesarja S.K., ki 
je "napihal# kar 3,38 promile alkohola. 
Romal bo k sodniku za prekrške.
Med vozniki osebnih avtomobilov se je 
visoko uvrstil B.R. iz občine Ribnica na 
Pohorju, ki sta ga policista PP Radlje ob 
Dravi 14. 8. ob 01.15. uri poskušala ustaviti 
na Mladinski ulici v Radljah ob Dravi, ven
dar njunega znaka z rdečo lučjo ni upošteval 
in je peljal naprej. Med nadaljnjo vožnjo je 
poškodoval klop in nek parkiran osebni avto
mobil, ko pa sta ga policista ugnala v rog, se 
je zaletel še v njuno službeno vozilo. Alko
test je pokazal prisotnost 2.38 promile 
alkohola.
Sicer pa je bilo za minulo obdobje koroške 
črne kronike značilnih še več podobnih nez
god in dejanj, ko vinjeni vozniki niso upoš
tevali očitnih znakov policistov in so 
nadaljevali vožnjo ter tu in tam poškodovali 
kakšno policijsko službeno vozilo.

Ogrožanje delovne varnosti
Ob upoštevanju policijskih analov bi lahko 
prišli do sklepa, da je bil na Koroškem prav 
letošnji 12. avgust tisti dan, ko je šlo mar
sikaj narobe. Verjetno nič čudnega, saj so 
nekateri ob sončnem mrku napovedovali 
celo konec sveta. Tega dne se je med drugim 
zgodila tudi huda delovna nezgoda v stru- 
garski delavnici podjetja OBSA d.o.o v 
Dobji vasi pri Ravnah na Koroškem. Okoli 
11. ure je delavka D.O. iz občine Mežica na 
stružnici stružila navoje na regulatorjih 
železniških tirov, ki so v obliki valja. Obde- 
lovanec je vpela v vpenjalne čeljusti ter z 
drsnimi vrati zavarovala delovno območje 
stroja. V računalnik je nesla ustrezne 
podatke in stružnico vključila.
Po končanem delovnem procesu je delavka 
odprla drsna vrata stroja in v izdelan navoj 
privila kontrolnik. Ugotovila je, da navoj 
dimenzijsko ne ustreza in v računalnik je 
vnesla nove podatke in takoj pričela z delov
nim procesom. Pri tem pa ni odstranila kon

trolnika. Stružni nož, ki se vrti z okoli 5000 
obrati na minuto, je zadel delavkino roko in 
jo hudo poškodoval. Odpeljali so jo v bolniš
nico Slovenj Gradec, zatem pa v Klinični 
center v Ljubljano.

Nezgoda v gozdu
23. 8. ob 19. uri seje v gozdu v Pamečah pri 
Slovenj Gradcu pripetila še ena delovna nez
goda ali nezgoda med delom. Domačin S.G. 
je namreč ob navedenem času v gozdu z 
motorno žago pričel z rezanjem smreke, ki 
jo je podrlo neurje. Pri tem mu je med deblo 
in korenine stisnilo podlahet in dlan leve 
roke. Po njegovih klicih na pomoč sta mu 
prišla pomagati mati in sosed, nakar so ga 
odpeljali v bolnico Slovenj Gradec.
Istega dne seje v gozdni vlaki v Mislinjski 
Dobravi poškodoval tudi 15 letni kolesar, ki 
je med vožnjo izgubil oblast nad kolesom in 
padel.

Padec v Mežo
V vodo pa je 30. 7. okoli sedme ure zjutraj 
padel R.P. iz občine Dravograd. Njegova 
žalosten zgodba se je pričela s prihodom 
nekega ribiča na PP Dravograd, ki je pove
dal, daje v reki Dravi, pod nekdanjim hote
lom Košenjak, opazil neznanega moškega, 
ki krili z rokami in kliče na pomoč. Na kraj 
dogodka je odšla policijska patrola in poli
cist Srečko Kotnik je skupaj z ribičem skočil 
v reko in neznanca rešil. Krajevni zdravnik 
mu je nudil prvo pomoč, zatem pa so ga 
odpeljali v bolnico, kjer je ostal na 
zdravljenju.
Policisti so z zbiranjem obvestil ugotovili, da 
gre za R.P. iz občine Dravograd, ki se zaradi 
paralize težko giblje. Tega jutra naj bil odšel 
iz svojega stanovanja na nabrežje reke Meže, 
kjer se je sezul in se spustil v reko. Tok ga je 
odnesel 350 metrov nižje v Dravo in še okoli 
400 metrov po njej, kjer ga je videl ribič. 
Policija je tudi ugotovila, da R.P. ni bil žrtev 
kakšnega kaznivega dejanja.

Po svetinjah
Brez tako imenovanega drobnega kriminala 
tudi tokrat ni šlo. Začuda so bile pod udarom 
tokrat spet pogosteje svetinje. Tako je na pri
mer v dneh med 1.7.99 in 12.7.99 neznanec 
ob krajevni cesti v kraju Kot na Prevaljah z 
2,3 metre visokega lesenega križa odtujil 
lesen kip - podobo križanega Jezusa, staro 
okoli 690 let. Lastnika je s tem oškodoval za 
okoli 60.000 tolarjev. Le nekaj dni kasneje 
pa je prav tako neznanec ob krajevni cesti v 
kraju Podklanec iz kapelice odtujil kip iz 
mavca - podobo Marije, visoko okoli 8o cen
timetrov. Njena vrednost je dobrih 15.000 
tolarjev.
Naznani odtujevalec sakralnih predmetov in

podob je bil, kot kaže, v tistih dneh na pra
vem pohodu po Koroški. Med 23.in 27. 7. 99 
je namreč v naselju Leše iz nezaklenjene 
kapelice "Hvaljenega Jezusa Kristusa" 
odtujil leseno razpelo, na katerem je bil 
nameščen kip križanega Jezusa. Kip je visok 
okoli 65 centimetrov in star več kot 100 let. 
Izdelan je iz mavca.

Tesalec
Kratko policijsko sporočilo:
"Policisti PP Ravne na Koroškem so bili dne 
28. 7. 99 obveščeni, daje neznanec meseca 
junija letos v gozdu, last S.B. v Beznici, 
podrl in odpeljal neznano kam 14 smrekovih 
dreves, v skupni izmeri 14 kubičnih metrov. 
S tem je lastnika oškodoval za okoli 150.000 
tolarjev. Policisti za neznancem in odtuje
nimi drevesi poizvedujejo."
Kratko navodilo policistom: "Skoncentrirajte 
svoje iskanje na ljudi, ki si brez pravega 
vzroka prepevajo tisto znano slovensko 
narodno: "le sekaj sekaj smrečico, da si boš 
stesal barčico"

Banka ali nogavica
Še eno (skrajšano) policijsko sporočilo:
"Dne 28. 7. 99 okoli 13.25. ure je S.P, doma 
z območja občine Prevalje, v gostišču na 
Poljani na Prevaljami izza točilnega pulta 
odtujil usnjeno žensko denarnico, v kateri je 
bilo 66.930 tolarjev gotovine. Denarnico je 
shranil v žep in zapustil gostišče, nakar jo je 
(denarnico z dokumenti namreč) skril v 
skladovnico drv, denar pa je skril v nogavico 
leve noge. Zatem se je vrnil v isto gostišče, 
kjer so ga prijeli policisti."
"Najprej je, kot olajševalno okoliščino - 
seveda, brez potuhe zmikavtom in zlikovcem 
- treba upoštevati, da se je S.P. vendarle vrnil 
v isto gostilno in da je denar nameraval na 
tak, sicer poseben način, preko napitnic in 
napitnine vrniti v domačo blagajno ali 
.karikirano povedano, denarnico," se 
ponovno vtika Rene, prijatelj mojega prija
telja "bifedžije" Mirana.
"Drugi del zgodbe pa je predvsem klofuta 
bankam in njihovim oglasnim agencijam. 
Kot kaže, njihove reklame in slogani, češ ne 
imejte denarja shranjenega v nogavicah, 
marveč ga zaupajte raje nam, niso naletele 
na bog ve kakšen odmev med varčevalci. Ta 
primer namreč nazorno kaže, da imajo 
slednji raje trezorje (beri denarnice) med 
drvmi, denar pa v nogavicah (beri leve 
noge). Zame pa je vsa stvar nekoliko težja. 
Jaz svojega značilnega francoskega kosila - 
dunajskega zrezka s pomfrijem in fižolovo 
solato z bučnim oljem - ne morem skriti ne 
med drva, ne v nogavico leve noge!"

T.I.
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Sejem Radlje PREPIH

OBRTNIŠKO
PODJETNIŠKI
SEJEM
RADLJE

sobota, 
25. 09. 

1999
TEKOM DNEVA OŽIVUEN RADELJSKI DVOREC 
S PRIREDITVAMI IN DOGAJANJI 
V SREDNJEVEŠKEM SLOGU

14.00 OTVORITEV SEJMA

14.30 -15.30 OGLED SEJMA

15.30 -16.30 POGOSTITEV GOSTOV
V PRIREDITVENEM ŠOTORU

17.30 -18.00 OTVORITEV ODRA SPLAVARJEV

četrtek, 16.00 ZABAVA Z ADIJEM SMOLARJEM
23. 09. 17.00 MAGIC SHOW

1999
18.00 ZABAVA Z ŽIVO GLASBO

RAZSTAVE DRUŠTEV 
V DRUŠTVENEM ŠOTORU

RAZSTAVE V GALERIJI 
OSREDNJEGA RAZSTAVIŠČA

09.00 PRIČETEK SEJEMSKE SOBOTE

STROKOVNO PREDAVANJE 
O GOBARSTVU

STROKOVNO PREDAVANJE 
O RADIOAMATERSTVU

09.00 - 12.00 ZBOR LOKOSTRELCEV

TAEKW0N-00 KLUB RADLJE OB DRAVI, 
KARATE KLUB RADLJE OB DRAVI

14.00 SLAVNOSTNA SEJA SKUPŠČINE 
OBMOČNE OBRTNE ZBORNICE 
RADLJE OB DRAVI

17.00 MODNA REVIJA SEKCIJE TEKSTILK IN 
FRIZERJEV OBMOČNE OBRTNE 
ZBORNICE RADLJE OB DRAVI V AVLI OŠ

09.00 PRIČETEK SEJEMSKEGA PETKA

10.00 SREČANJE MEDOBČINSKEGA DRUŠTVA 
INVALIDOV V PRIREDITVENEM ŠOTORU Z 
ŽIVO GLASBO (TERTINEK)

16.00 OTROŠKA PRIREDITEV

18.00 DOMAČI HUMORISTI Z NASTOPOM 
HARMONIKAŠEV

15.30 OKROGLA MIZA-MOŽNOSTI RAZVOJA
24. 09. TURIZMA NA PODEŽ.
innn (gostuje minister za kmetijstvo in ostali

drž. predstavniki)

POSVET O BIOKMETOVANJU

18.30 PREDAVANJE O KONJENIKIH

15.00 DRUŽINSKO KOLESARJENJE

14.00 OTROŠKA PRIREDITEV Z IZBOROM 
OTROŠKE MISS IN KLOVNESO

13.00 TEKMOVANJE GASILCEV ZA PRENOSNI 
SEJEMSKI POKAL

20.00 OBRTNO PODJETNIŠKI PLES 
V PRIREDITVENEM ŠOTORU

23.00 OGNJEMET NA SEJMIŠČU

09.00 PRIČETEK SEJEMSKE NEDELJE 

SVEČANA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

OTVORITEV POTI ORJAŠKIH LIP

1999 SPREJEM ŽUPANOV AVSTRIJE

KAJ VEMO O SOSEDU? - OBMEJNA POT

PRIHOD OLDTIMERJEV - TRAKTORISTOV 
IZ SOSEDNJE AVSTRIJE

17.00 PRIKAZ
1. REŠEVANJA GASILCEV NA SEJMIŠČU
2. REŠEVANJA GORSKIH REŠEVALCEV 
NA SEJMIŠČU

SKUPINSKI OBISK SEJMA S KOSILOM

10.00 ŠAHOVSKI TURNIR V HOTELU MERX

TEKMOVANJE KINOLOŠKEGA DRUŠTVA 
BREZNO

14.00 OSREDNJA PRIREDITEV 
OB OBČINSKEM PRAZNIKU

19.00 ZAKLJUČNA ZABAVA Z NARODNOZ
ABAVNO GLASBO
Osrednji prireditveni šotor z ansamblom 
Slapovi + humor, progr.
Gostuje Poslanski ansambel 
Gostuje: Skeč o proizvodnji sira 
(kraj Remšnik)

15.00 HMELJARSKI LIKOF

HMELJARSKI PLES
16.00 - Zabavna prireditev v glavnem

prireditvenem šotoru s Čuki

19.00 ZAKLJUČEK SEJMA
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Mestna občina Pliberk vas vabi na 606. pliberški sejem na travniku.
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Odlete 1393
najv^čje in n^jstarejše ljudsko 

é slavje južnih predelov Koroške

4. do 6. september 1999
V oeteh. 3. septembra
15.00 Sv. maša na Prechtlovem 

avtodromu; mašuje duhovnik 
razstavljavcev Josef Franzi

18.00 Pričetek pliberškega sejma, 
družinski in otroški večer

V soboto. 4. septembra
10.00 Praznovanje 45. obletnice 

„Koroške Laridsmannschaft“, kra- 
jevna sekcija Pliberk, slavnostna 
prireditev v Grenzlandheimu

10.00 Mednarodno srečanje upokojen
cev v šotoru »Edinost«

12.00 Velika slavnostna povorka z vpre
gami in spremstvom

13.00 Postamtev sejemskega znamenja; 
tržni referent podžupan Stefan 
VLsotschnig naznani začetek sejma

13.30 Odprtje pliberškega sejma na 
travniku in načetje sodčka piva; 
opravita dež. glavar dr. Jorg 
Haider in župan dež. poslanec 
mag. Raimund Grilc v praznič
nem šotoru skupine »Jauntaler 
Trachtenhapelle«

14.30 Odprtje okrajne razstave malik 
živali

15.00 Odpiije
»2. razstave Alpe-Jadran«

18.00 Slovenska oddaja voščil ____ 
iz šotora „Edinost“ MlJJ

21.00 Velik
ognjemet ---- -
podjetja 
»Hirter Bier«

V nedeljo. 5. septembra
11.00 Dopoldanska oddaja ORF iz 

šotora „Schnitzelkónig“ t»i;l J 
Prosti trg, Alpe-Jadran razstava 
okrajna razstava malih živali

V oonedelleh. 6. septembra
17.00 Srečolov Lions Club, 

zaključno žrebanje v Breznikovem 
šotoru
Prosti trg, Alpe-Jadran razstava 
okrajna razstava malih živali

Zabavišče * Razstavišče kmetijskih strojev .0. Srečolov Lionskega kluba/ izkupiček v dober namen, v soboto, nedeljo in ponedeljek: PROSTI TRG
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Ni potrebno biti šej^ da imaš 
najboljši izvir kvalitetnega olja.

Samo kdor navrta zares donosen vir, si je
Zagotovil | »ravi Vir. Z. Za vse nadaljnje informacije pokličite

Arai Super I ronie, Telefon 061/123 36 23
,, n Telefaks 061/123 36 05

I lutili ionie in Basic- ________________________________

Tronic vam nudimo celo tri »donosne bisere« 
ki vam zagotovijo
najboljše počutje Vse Super,
vašega avtomobila.


